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SST5 00.07.03-22/23 Godkjenning av møteledelse  21 

Arbeidsutvalgets innstilling er at Ida Nagel Fredriksen, Aleksander Gjøsæter, Ola Gimse 22 

Estenstad, Maya Sol Sørgård, Anne Helene Bakke og Stian Skarheim Magelssen godkjennes som 23 

møteledelse.  24 
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Innstilling 27 

• Innkallingen godkjennes  28 

• Sakslisten godkjennes.  29 

• Ida Nagel Fredriksen, Aleksander Gjøsæter, Ola Gimse Estenstad, Maya Sol Sørgård, 30 

Anne Helene Bakke og Stian Skarheim Magelssen godkjennes som møteledelse. 31 

 32 
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Godkjenne protokollen fra sentralstyremøte 4 2022/2023, og ta protokollene fra AU29- AU31 11 

arbeidsutvalgets møter til orientering. 12 
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Sakspresentasjon 15 

Alle protokoller gjøres tilgjengelig elektronisk på student.no/dokumenter etter behandling på 16 

sentralstyremøte. 17 
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Innstilling 25 

• Protokollen fra sentralstyremøte 4 2022/2023 godkjennes 26 

• Protokollene fra arbeidsutvalgets møter tas til orientering 27 
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Møtedato 13.04.2023 

Saksbehandler Arbeidsutvalget 

Saksnummer SST5 01.08-22/23 

Gjelder Protokollsaker 

  

https://student.no/om-nso/dokumenter/protokoller-au
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Sentralstyremedlemmer til stede: 
Eilif Finnseth, Sigrid Lie, Jørgen Hammer Skogan, Martin Belov, Emelie Johanne Johansen, Elida, 
Linnea Slettum, Nils Herman Lien Håre, Kristian Stave, Torjus Levisen Johansen 
Didrik Svellingen, Kristoffer Egset, Frida Rasmussen, Marius Torsvoll 
 
Observatører til stede: 
Maya-Katrin Skjeldal, Jørgen Valseth, Ina Maria Finnerud, Maika Marie Godal Dam, Simen 
Tjølsen Oftedahl, Bjørn Olav Østeby, Karl Oskar Lie Bjerke, Kristine Vilde Sandtrøen, Johannes 
Saastad, Morten Stene, Una Pasovic, Even Ulsnæs, Aurora Salmelid, Line Willersrud, Vilde 
Veronica Haukeland, Henriette Seim, Tuva Lund, Andreas Knudsen Sund, Misha Mohammadi, 
Marte Bråteng 
 
 
Permisjonssøknader 
#1, Jørgen Hammer Skogan, Innvilget 
2023.02.25 12:30:00 - 2023.02.26 23:30:00 
 
 
SST4 00.06-22/23 - Konstituering 
 
Forslag (3) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Godkjenne innkallingen 
Innkallingen godkjennes 
Forslagsstatus:  
Vedtas  

Møte SST4 22/23 

Protokoll-fører Aurora Salmelid 

Møtedato 24.-26.02.2023 
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#2, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Godkjennes sakslisten 
Sakslisten godkjennes 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#3, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Godkjenne møteledelse 
Ida Nagel Fredriksen, Aleksander Gjøsæter, Ola Gimse Estenstad, Maya Sol Sørgård, Anne 
Helene Bakke og Stian Skarheim Magelssen godkjennes som møteledelse 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
SST4 01.06-22/23 - Rapporter 
Forslag (6) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Rapport fra arbeidsutvalget tas til orientering 
Rapport fra arbeidsutvalget tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Rapport fra fag- og forskningspolitisk komite tas til orientering 
Rapport fra fag- og forskningspolitisk komite tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#3, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
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Rapport fra internasjonal komite tas til orientering 
Rapport fra internasjonal komite tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#4, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Rapport fra læringsmiljøpolitisk komite tas til orientering 
Rapport fra læringsmiljøpolitisk komite tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#5, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Rapport fra velferds- og likestillingspolitisk komite tas til orientering 
Rapport fra velferds- og likestillingspolitisk komite tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#6, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Rapport for arbeidsgruppen til gjennomgang av NSOs demokratiske organer tas til orientering 
Rapport for arbeidsgruppen til gjennomgang av NSOs demokratiske organer tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
SST4 01.07-22/23 - Protokollsaker 
Forslag (2) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Protokollen fra sentralstyremøte 3 2022/2023 godkjennes 
Protokollen fra sentralstyremøte 3 2022/2023 godkjennes 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
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#2, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Protokollene fra arbeidsutvalgets møter tas til orientering 
Protokollene fra arbeidsutvalgets møter tas til orientering 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
SST4 06.11-22/23 - Innstillinger til landsmøtet 2023 
 
Underpunkt: LM13 00.04-23 - Godkjenning av forretningsorden 
Forslag (4) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Forretningsorden for NSOs landsmøte 2023 godkjennes 
Forretningsorden for NSOs landsmøte 2023 godkjennes 
Forslagsstatus:  
Vedtas  

 
Dissens: Kristian Stave  

Et mindretall av sentralstyret mener forretningsordenen gir for mye mulighet til den sentrale 
delen av organisasjonen til å tale til Landsmøte og for lite til medlemslagene. Mindretallet 
mener at sekretariatet bør kunne velge en tillitsvalgt fra sekretariatet, likt som delegater 
fungerer som tillitsvalgte for medlemslagene. Mindretallet mener på den andre siden at 
medlemslagsledere og delegasjonsledere burde være garantert talerett under Landsmøte. 
Det er ingenting som regulerer at delegasjonsleder selv er en delegat og det ville være et 
godt valg for Landsmøte og garantere dem tale og forslagsrett. På lik linje er 
medlemslagsleder medlemslagets fremste tillitsvalgte og det ville vært uheldig for 
Landsmøte å ikke gi dem muligheten til å gå på talerstolen som en del av 
forretningsordenen 

 
#2, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 32 - 32 
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Endringsforslag 
Endringsforslag: begrense tale og forslagsrett til sekretariatet 
Endre fra: Sekretariatet i norsk studentorganisasjon   
Endre til: En tillitsvalgt fra sekretariatet på vegne av sekretariatet 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#3, fra Nr. 5 Nils Herman Lien Håre, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 196 - 196 
Tilleggsforslag 
Legge til setning i 3.5 på redigering av talerlisten 
Legge til: slik at forslagsstillere får presentert sine forslag tidlig i debatten. 
Begrunnelse:  
Jeg setter pris på en forutsigbar talerliste. Å åpne for at ordstyrerne kan endre på talerlisten vil 
kunne gjøre at talerlisten ikke lenger blir forutsigbar og at man plutselig kan få innlegget sitt 
tidligere enn man forventer eller at innlegget blir dyttet langt ned på talerlisten. Jeg vil også tro at 
det kan gjøre at det blir høyere terskel for å tegne seg til innlegg. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#4, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 29 - 29 
Tilleggsforslag 
Talerett til delegasjons- og medlemslagsledere 
Talerett for delegasjons- og medlemslagsledere 
Begrunnelse:  
Det ville vært et godt tilskudd til landsmøte at delegasjons- og medlemslagsledere er sikret talerett 
når det er mulig de ikke er delegater 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
 
Underpunkt: LM13 01.03-23 - Årsberetning for Norsk 
studentorganisasjon 2022 
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Forslag (2) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Årsberetning for Norsk studentorganisasjon 2022 godkjennes 
Årsberetning for Norsk studentorganisasjon 2022 godkjennes 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Nr. 35 Johannes Saastad, Kontrollkomité 
Linjenummer: 462 - 462 
Endringsforslag 
Beskrivelse av KK 
Endre fra "Kontrollkomiteen kan selv konstituere en leder." til "Komiteen konstituerer seg selv." 
Begrunnelse:  
Beskriver vedtektene bedre 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
Underpunkt: LM13 02.02-23 - Driftstilskudd 
Forslag (13) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Driftstilskuddet prisindeksreguleres og settes til 33,85 kroner 
Driftstilskuddet prisindeksreguleres og settes til 33,85 kroner 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#2, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Driftstilskuddet settes til 30 kr 
Driftstilskuddet settes til 30 kr 
Forslagsstatus:  
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Avvises  
 

Dissens: Kristian Stave og Didrik Svellingen 
Sentralstyrets mindretall mener at 30 kr i driftstilskudd er et mer forsvarlig tilskudd. NSO har 
mange medlemslag som mener driftstilskuddet er for høyt og frykter spesielt utfallet av en 
eventuelle økning. Mindretallet mener at det ikke er en forsvarlig fremgangsmåte å øke 
driftstilskuddet før medlemslagene selv uttrykker at de opplever etter eierskap til 
organisasjonen som kan rettferdiggjøre en økning. 

 
#3, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Utrede kontordrift og personalkostnader 
NSO skal til landsmøtet 2024 utrede budsjettpostene kontordrift og personalkostnad 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 

Dissens: Kristian Stave, Didrik Svellingen og Martin Belov 

"Dissenstakere mener at en utredning av kontordrift og personalkostnader kombinert med 
en midlertidig senking av egenkapitalkravet vil gjøre det mulig for kommende sentralstyrer 
og arbeidsutvalg å ta informerte beslutninger om organisasjonens økonomi, samtidig som 
at tidligere aktivitetsnivå opprettholdes gjennom en midlertidig bruk av midler fra 
egenkapitalen." 

 
 
#4, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Senke egenkapitalkravet 
NSOs krav om egenkapital settes fra 50% til 35% 
Forslagsstatus:  
Avvises  
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Dissens: Kristian Stave, Didrik Svellingen og Martin Belov 
"Dissenstakere mener at en utredning av kontordrift og personalkostnader kombinert med 
en midlertidig senking av egenkapitalkravet vil gjøre det mulig for kommende sentralstyrer 
og arbeidsutvalg å ta informerte beslutninger om organisasjonens økonomi, samtidig som 
at tidligere aktivitetsnivå opprettholdes gjennom en midlertidig bruk av midler fra 
egenkapitalen." 

 
#5, fra Nr. 4 Elida Linnea Slettum, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 253 - 253 
Endringsforslag 
Endringsforslag innstilling 
Fra: Driftstilskuddet prisindeksreguleres og settes til 33,85 kroner Til: Driftstilskuddet settes til 
33,85 kroner 
Begrunnelse:  
Vi kan ikke prisindeksjustere driftstilskuddet før semesteravgiftene også prisindeksjusteres. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#6, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 253 - 253 
Endringsforslag 
Driftstilskuddet settes til 35 kr 
Driftstilskuddet settes til 35 kr 
Begrunnelse:  
Endringer som vil fremmes i rammebudsjettsaken.   - Budsjettpostene for informasjonskostnader, 
reiser, interne organer og frie midler settes til samme nivå som budsjett 2023.   - Inntektene fra 
driftstilskudd settes til 18 550 000  - Underskudd driftsresultat reduseres med 5000 til 51000 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#7, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 253 - 253 
Endringsforslag 
Endre fra 33.85 kroner til 33 kroner 
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Driftstilskuddet prisindeksreguleres og settes til 33 kroner 
Begrunnelse:  
Årsaken til at medlemslagene ba om denne saken er fordi noen mener at de «taper» 
semesteravgiften de betaler til NSO. Det er nevnt kutt i NSO sin drift, interne reiser for AU og kutt i 
«standarden» på NSOs arrangementer. Men det er ikke nevnt hvordan studentene på campusene 
eller studentene i studentdemokratiene skal bli bedre kjent med NSO ved å forstå og oppleve hva 
pengene deres går til.   Med et litt større underskudd i 2024 kan Arbeidsutvalget og sekretariatet 
gjøre de nødvendige endringene i driften som angår kontorlokaler, kontordrift, IT, regnskap og 
revisjon for budsjettet i 2025. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#8, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 253 - 253 
Endringsforslag 
Endringsforslag innstilling 
Endre fra: Driftstilskuddet prisindeksreguleres og settes til 33,85 kroner.   
Til: Driftstilskuddet settes til 33 koner. 
Begrunnelse:  
Årsaken til at medlemslagene ba om denne saken er fordi noen mener at de «taper» 
semesteravgiften de betaler til NSO. Det er nevnt kutt i NSO sin drift, interne reiser for AU og kutt i 
«standarden» på NSOs arrangementer. Men det er ikke nevnt hvordan studentene på campusene 
eller studentene i studentdemokratiene skal bli bedre kjent med NSO ved å forstå og oppleve hva 
pengene deres går til.   Med et litt større underskudd i 2024 kan Arbeidsutvalget og sekretariatet 
gjøre de nødvendige endringene i driften som angår kontorlokaler, kontordrift, IT, regnskap og 
revisjon for budsjettet i 2025.   Stipendet prisindeksreguleres ikke. Vi kan ikke stå i en situasjon 
hvor driftstilskuddet ikke følger utviklingen i semesteravgiften 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#9, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 214 - 214 
Endringsforslag 
Endre fra "Sentralstyret ser" til "Flertallet i Sentralstyret ser" 
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Fra: Sentralstyret ser det som nødvendig å opprettholde organisasjonens krav på minst 50% av et 
normalårs driftsutgifter...   
Til: Flertallet i sentralstyret ser det som nødvendig å opprettholde organisasjonens krav på minst 
50% av et normalårs driftsutgifter... 
Begrunnelse:  
Det er et flertall i sentralstyret som ønsker å beholde 50% av driftsutgiftene i egenkapital. Det 
mener jeg aktivt bør reflekteres i sakspapiret når det er tatt ut dissens. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#10, fra Nr. 5 Nils Herman Lien Håre, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 258 - 261 
Strykning 
Stryke delen om arbeidsgruppe og gjennomgang av NSO 
Videre er det satt i gang en arbeidsgruppe for gjennomgang av NSOs demokratiske organer, og 
sentralstyret mener det ikke er formålstjenlig med to slike prosesser av en så omfattende karakter 
på én gang. Sentralstyrets vurdering er at dette ville gått utover NSOs kapasitet til å drive politisk 
arbeid i perioden som kommer. 
Begrunnelse:  
Jeg kjenner meg ikke igjen at den siste setningen var en del av debatten. Vi har heller ikke sett 
hvor stor arbeidsmengden er på gjennomgangen av NSOs demokratiske organer enda, eller 
eventuelt hvor omfattende utredningen skal være. Jeg er derfor ikke enig i at dette er 
begrunnelsen for det jeg stemte i denne saken. Jeg er enig i begrunnelsen om at SST ikke mener 
det hører hjemme i denne saken, og mener det er nok for dette saksfremlegget og foreslår derfor 
å fjerne linje 258 - 261. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#11, fra Nr. 9 Eilif Finnseth, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 256 - 258 
Endringsforslag 
Endring til å nevne flertall / mindretall rundt et avslått forslag om utredning. 
Original uttalelse: Det har blitt foreslått at det skal gjennomføres en utredning av budsjettpostene 
kontordrift og 257 personalkostnader. Sentralstyret mener dette ikke hører hjemme i denne saken, 
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og avviste derfor 258 forslaget.   Nytt forslag: «Et mindretall i sentralstyret har foreslått at det 
skal gjennomføres en utredning av budsjettpostene kontordrift og 257 personalkostnader. 
Flertallet i sentralstyret mener dette ikke hører hjemme i denne saken, og avviste derfor 258 
forslaget. 
Begrunnelse:  
Tydeliggjøre at denne uenigheten og motstridende forslag kommer innad sentralstyret, og ikke 
utenfra. Vil ikke endre helhetens bruk av et samlet sentralstyret ettersom samme avsnitt benytter 
seg av «hele sentralstyret» ordleggingen. Her er mindretall – og flertall, brukt for å beskrive en 
uenighet innad som er relevant å nevne, når saken først nevner. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#12, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 223 - 223 
Tilleggsforslag 
legge til kort forklaring av landssturet 
legge til "(Sentralstyret)" etter landsstyret 
Begrunnelse:  
Nye delegater kan fort bli usikker på hva landsstyret var og en kort parentes kan forklare det 
enkelt 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#13, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 223 - 223 
Tilleggsforslag 
Presisering av landsstyret 
Endre fra:  [...] likest mulig slik det var når landsstyret i 2011 vedtok å sette det gjeldende kravet.  
Endre til:  [...] likest mulig slik det var når landsstyret, forgjengeren til sentralstyret, i 2011 vedtok å 
sette det gjeldende kravet. 
Begrunnelse:  
Landsstyret er et annet organ enn det SST er i dag. Så det er et annet organ, men vi kan si at det 
er forgjengeren til SST. 
Forslagsstatus:  
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Vedtas  
 
Underpunkt: LM13 02.03.-23 - Rammebudsjett for 2024 
Forslag (13) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Innstilt forslag til rammebudsjett for 2024 vedtas 
Innstilt forslag til rammebudsjett for 2024 vedtas 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Kutte 30 000 i informasjonskostnader 
Endre fra "informasjonskostnader 250 000" til "informasjonskostnader 220 000» Forslaget gjelder 
innstilt forslag til rammebudsjett med driftstilskudd på 33,85 
Begrunnelse:  
I begrunnelse for innstilt forslaget «Behov for å redusere kostnadene med omlag 500 000, gjøres 
gjennom kutt som går igjen på alle forslagene på informasjonskostnader…»   Så forslaget på 220 
000.- er å bruke samme kostnadsramme som forslaget med driftsinntekter på 30kr 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#3, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Kutte 80 000 i reiser og representasjon 
Endre fra "Reise og representasjon 1 355 000" til "Reiser og representasjon 1 275 000"   Forslaget 
gjelder innstilt forslag til rammebudsjett med driftstilskudd på 33,85 
Begrunnelse:  
I begrunnelsen for innstilt forslag «Behov for å redusere kostnadene med omlag 500 000, gjøres 
gjennom kutt som går igjen på alle forslagene på informasjonskostnader, personalkostnader, og 
reise og representasjon»   «På̊ forslag til rammebudsjett med driftstilskudd på 30/32 kroner er det 
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foreslått ytterligere kutt på̊ reiser utland og interne seminarer, samt noe på̊ organisasjonskurs.»   
Vi kan fortsatt kutte tilsvarende forslaget på driftstilskudd på 32kr på dette sjølv om vi øker 
inntektene. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#4, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 0 - 0 
Endringsforslag 
Øke frie midler med 120 000 
Endre frie midler fra 0 til 120 000 
Begrunnelse:  
Ved å gjennomføre kutt i informasjonskostnader tilsvarende 30kr driftstilskudd Og reiser og 
representasjoner tilsvarende forslaget på 32kr driftstilskudd.  Vil vi ha ett resultat etter finanskost 
og inntekter på +30 000kr   Ved å legge de inn i frie midler kan SST3 høsten 2023 bevilge de til 
informasjonskostnader, reisekostnader, eller kanskje Interne organer og arrangementer? Kanskje 
de ynskjer å praktisere foreløpig rapport fra gjennomgangen til NSOs demokratiske organer.   Da 
har de midler til det i rammebudsjettet. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#5, fra Nr. 4 Elida Linnea Slettum, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 3 - 3 
Endringsforslag 
Kutte 80 000 fra interne organer og arrangementer 
Kutte 80 000 fra post 8 interne organer og arrangementer fra 4 880 000 til 4 800 000 
Begrunnelse:  
Når vi ser på det foreløpige regnskapet fra 2022 er det ikke brukt i nærheten av det som er 
foreslått budsjettert 2024. Det viser at med litt strammere linje og kutt på denne posten kan vi 
jobbe for å gå i null på budsjettet. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#6, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
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Linjenummer:  -  
Endringsforslag 
Reiser og representasjon fra 1 355 000 kr til 1 200 000 kr 
7. Reiser og representasjon: 1 200 000 
Begrunnelse:  
Forslaget henger sammen med endringsforslaget som endrer driftstilskuddet fra 32 kroner til 33 
kroner.   Kuttet i denne posten kan kompenseres ved å kutte i kostnader knyttet til interne 
seminarer på kontoret, overlapp og personalturer. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#7, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer:  -  
Endringsforslag 
Interne organer og arrangementer fra 4 880 000 kr til 4 585 000 kr 
8. Interne organer og arrangementer: 4 585 000 
Begrunnelse:  
Forslaget henger sammen med forslaget om å endre driftstilskuddet til 33 kroner.   Det er foreslått 
å kutte denne posten med 295 000 kroner.  Dette er en høyere sum enn budsjettforslaget som 
foreligger ved et driftstilskudd på 32 kroner. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#8, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 9 - 9 
Endringsforslag 
Øke friemidler med overskuddet på 30 000.- 
Øke frie midler med 30000 Endre frie midler fra 0 til 120 000 
Begrunnelse:  
Ved å gjennomføre kutt i informasjonskostnader tilsvarende 30kr driftstilskudd Og reiser og 
representasjoner tilsvarende forslaget på 32kr driftstilskudd. Vil vi ha ett resultat etter finanskost 
og inntekter på +30 000kr Ved å legge de inn i frie midler kan SST3 høsten 2023 bevilge de til 
informasjonskostnader, reisekostnader, eller kanskje Interne organer og arrangementer? Kanskje 
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de ynskjer å praktisere foreløpig rapport fra gjennomgangen til NSOs demokratiske organer. Da 
har de midler til det i rammebudsjettet. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#9, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 188 - 188 
Endringsforslag 
Kutte informasjonskostnader og reiser og representasjon, og øke friemidler med overskuddet 
Kutte informasjonskostnader med 30 000.- tilsvarende forslaget på 30kr driftstilskudd per student.  
Samt kutte reiser og representasjon med 80 000.- Øke friemidler med 30 000.- 
Begrunnelse:  
Kutte informasjonskostnader tilsvarende budsjett med 30kr driftstilskudd -   Kutte reiser og 
representasjon tilsvarende forslag på 30 og 32kr driftstilskudd.  Da har vi 30 000 i overskudd på 
bunnlinja. Dette kan legges inn i frie midler, slik det kan brukes på informasjonskostnader eller 
reiser og representasjon  - der det trengst, som kommende sst veit bedre enn oss i dag. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#10, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 99 - 99 
Endringsforslag 
Kutte reisekostnader på 50 000 slik 
Kutte reisekostnader med 50 000 
Begrunnelse:  
Ved å gjennomføre forslaget kutte i 30 000 og kutte reise kostnader med 50 000 vil underskuddet 
på 80 000 gå i 0! :D 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#11, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 37 - 37 
Tilleggsforslag 
legge til kort forklaring om forskjell mellom landsstyret, landsmøte og sentralstyret 
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legge til "(sentralstyret)" etter landsstyret 
Begrunnelse:  
Det kan fort oppstå misforståelse blant nye delegater om hva landsstyret var. En kort parentes 
forklarer det enkelt 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#12, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 37 - 37 
Tilleggsforslag 
forgjengeren til sentralstyret 
legge til ", forgjengeren til sentralstyret," etter lansstyret 
Begrunnelse:  
Likte Frida sin formulering i saken om driftstilskudd og tenker den burde stå her og 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#13, fra Nr. 7 Torjus Levisen Johansen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 180 - 182 
Endringsforslag 
Tydeliggjøring av bortfall av frie midler 
Et virkemiddel for prioritering er bortfall av frie midler, noe som gir en tydelig bestilling til 
arbeidsutvalget og sentralstyret om hvordan pengene skal brukes 
Begrunnelse:  
Ønsker å få tydeligere frem hvorfor vi fjerner frie midler 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
Underpunkt: LM13 05.02-23 - Handlingsplan 2023/2024 
Forslag (5) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Landsmøtet vedtar handlingsplan for Norsk studentorganisasjon for perioden 2023/2024 
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Landsmøtet vedtar handlingsplan for Norsk studentorganisasjon for perioden 2023/2024 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 24 - 26 
Tilleggsforslag 
Legge til ut- og innveksling 
Endre fra: Jobbe for økt internasjonalisering, samarbeid og solidaritet i høyere utdanning og 
forskning, med mål om å styrke det akademiske felleskapet og bidra til en bærekraftig utvikling.  
Til: Jobbe for økt internasjonalisering, samarbeid og solidaritet i høyere utdanning og forskning, 
med mål om å styrke det akademiske fellesskapet og bidra til en bærekraftig utvikling, samt sikre 
og forbedre muligheter og vilkår for ut- og innveksling i høyere utdanning. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#3, fra Nr. 6 Kristian Stave, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 17 - 20 
Tilleggsforslag 
Legge til psykisk og fysisk helse 
Endre: Sikre studentene gode fysiske og psykososiale rammer for studenttilværelsen ved å jobbe 
for tilgjengelige velferdstilbud av høy kvalitet, og ved å sikre alle studenter et trygt, godt og rimelig 
sted å bo.  Til: Sikre studentene gode fysiske og psykososiale rammer for studenttilværelsen ved å 
jobbe for tilgjengelige velferdstilbud av høy kvalitet med fokus på psykisk og fysisk helse, og ved å 
sikre alle studenter et trygt, godt og rimelig sted å bo. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#4, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 30 - 30 
Tilleggsforslag 
Utrede Sekreteriatet sin struktur og arbeidsmengde 
I løpet av perioden 2023/24 skal NSO utrede sekretariatet sin struktur og arbeidsmengde, og det 
skal presenteres alternativer til vedtak for landsmøtet 2024. 
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Begrunnelse:  
Det debatteres regelmessig i enkelte miljøer at NSO sin pengebruk er ute av kontroll, og i særlig 
saken med driftstilskudd er det vanskelig å kunne ta stilling til hvorvidt det er mulighet for å 
effektivisere noe da vi har begrenset kunnskap om hvordan ting fungerer på kontoret. Dette gjør 
det vanskelig for oss å kunne saklig forsvare hvorfor ting er som de er i dag, og foreslå realistiske 
endringer som kan gjøres. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#5, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 227 - 231 
Endringsforslag 
Tydeligere og bedre formulering av tillegg om inn- og utveksling 
Endre fra: Mulighetene og vilkårene for å dra på Inn og utveksling er i dag ikke gode nok. Det 
gjelder både norske studenter som vil reise ut og internasjonale studenter som vil reise inn. 
Regjeringen vedtok i statsbudsjett for 2023 både å redusere stipendandelen for studenter som 
drar på utveksling og å gjøre det dyrere å komme til Norge. NSO skal derfor jobbe for å bedre 
mulighetene og sikre gode vilkår for internasjonal studentmobilitet.   
Endre til: I dag er ikke mulighetene og vilkårene for inn- og utveksling gode nok. Dette gjelder 
både norske studenter på utveksling og internasjonale studenter på innveksling i Norge. I 
statsbudsjettet for 2023 vedtok regjeringen å redusere stipendandelen for studenter som drar på 
utveksling og innføre skolepenger for internasjonale studenter som ønsker å ta utdanning i Norge. 
Sentralstyret mener derfor at NSO skal jobbe for å bedre mulighetene og sikre gode vilkår for 
internasjonal studentmobilitet. 
Begrunnelse:  
Dette er en opprydning og en formulering av forslaget. Jeg mener at dette gjør det tydelig hva som 
er konsekvensene og hvorfor Sentralstyret mener det er viktig at dette står i handlingsplanpunktet 
om internasjonalt arbeid. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
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Underpunkt: LM13 05.03-23 - Oppheving av politisk plattform om 
organisering av universitets- og høyskolesektoren 
Forslag (1) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Politisk plattform om organisering av universitets- og høyskolesektoren oppheves 
Politisk plattform om organisering av universitets- og høyskolesektoren oppheves 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
Underpunkt: LM13 05.04-23 - Oppheving av likestillings-, 
inkluderings- og mangfaldspolitisk plattform 
Forslag (1) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Likestillings- inkluderings- og mangfaldspolitisk plattform oppheves 
Likestillings- inkluderings- og mangfaldspolitisk plattform oppheves 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
Underpunkt: LM13 05.05-23 - Utdanningspolitisk plattform 
Forslag (17) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Utdanningspolitisk plattform vedtas 
Utdanningspolitisk plattform vedtas 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Nr. 2 Martin Belov, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 607 - 617 
Tilleggsforslag 
Tillegg til §8.1 - dimensjonering 
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Legg til ny tekst etter siste setning i §8.1.   Nedleggelse av studieprogrammer skal fortrinnsvis 
diskuteres med aktuelle lokale fagmiljø og/eller studentdemokrati, gjennom en prosess som 
bygger på dialog. 
Begrunnelse:  
Teksten 8.1 tar høyde for aspektet om institusjonell autonomi når det gjelder nedleggelse av 
studieprogrammer. Tilleggsforslaget sørger for at studentdemokratiene og/eller lokale fagmiljø får 
mulighet til å inkluderes i prosessen rundt nedleggelse.  Ved å spesifisere at prosessen bygger på 
dialog oppfordres det til at studentdemokratiene og/eller fagmiljøene kan innkalle eller innkalles til 
diskusjon rundt saken. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#3, fra Nr. 2 Martin Belov, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 774 - 775 
Tilleggsforslag 
Ny setning i §11.2.1 praksis i arbeidslivet 
Legg til ny setning på linje 775. Ny tekst i anførselstegn.  ..., praksis skal dekkes av institusjonene. 
"Institusjonene skal selv sørge for at dette blir forskuddsbetalt. Studenter skal ikke være avhengig 
av sterk personlig økonomi for å kunne gjennomføre praksis. Informasjon og tildeling av 
praksisplass bør komme i god tid før praksisens oppstartsdato." Kvalitet i praksis... 
Begrunnelse:  
I "Analyse av studentenes kommentarer i Studiebarometeret 2016 
(https://www.nokut.no/globalassets/nokut/rapporter/ua/2018/hegerstrom_turid_til_glede_og_besva
r_praksis_i_hoyere_utdanning_3-2018.pdf s. 36)" står følgende:  "Det er ikke gitt at alle studenter 
kan pendle til og fra praksisstedet hver dag. Enten fordi det er for langt unna eller fordi daglig 
transport ikke er mulig eller tilgjengelig. Disse studentene skal ikke bare bli kjent på et nytt praksis-
/arbeidssted, mange må også finne seg et nytt sted å bo mens de er i praksis. Dette oppleves 
stressende og vanskelig, ikke minst fordi flere opplever at denne informasjonen kommer alt fort 
sent."  Dette var et problem den gang, og det er et problem fortsatt. Selv om teksten i 11.2.1 sier 
at utgifter knyttet til reise eller opphold i forbindelse med undervisning eller praksis skal dekkes av 
institusjonene hadde det vært til stor nytte for studentene om  det også stod noe som tar høyde for 
bekymringene fra den tidligere NOKUT analysen - nemlig at informasjon og tildeling av 
praksisplass kommer for sent. Dette er et nasjonalt problem for studenter ved over 15 forskjellige 
studieprogram, som eg mener bør adresseres i plattformen. 
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Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#4, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 683 - 683 
Endringsforslag 
Legge til «skal ikke gå på bekostning av utdanningskvaliteten» 
Endre fra: Økt desentralisering av utdanning forutsetter finansiering, og bør som hovedregel skje 
gjennom videreutvikling eller etablering av universitets- og høyskolecampus med gode fasiliteter 
og sterke fagmiljøer.  Endre til: Økt desentralisering av utdanning skal ikke gå på bekostning av 
utdanningskvaliteten, forutsetter finansiering, og bør som hovedregel skje gjennom videreutvikling 
eller etablering av universitets- og høyskolecampus med gode fasiliteter og sterke fagmiljøer. 
Begrunnelse:  
Det er viktig å presisere at kvaliteten på høyere utdanning kommer før plassering. Vi skal ikke ha 
utdanning i hele landet kun fordi det ser inkluderende ut på papiret. Utdanningen vi prioriterer å ha 
i hele landet skal ha den standarden og kvaliteten som er nødvendig for å utdanne fremtidens 
samfunnsborgere. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#5, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 701 - 701 
Endringsforslag 
Legge til «utdanning eller kompetanse» og dele opp setningen. 
Endre fra: Ingen skal gå ut på dato, og det er viktig med fleksible tilbud av ulikt omfang for å 
tilrettelegge at man skal kunne gjennomføre kompetanseheving og lære hele livet.  Endre til: Ingen 
utdanning eller kompetanse skal gå ut på dato. Det er viktig med fleksible tilbud av ulikt omfang for 
å tilrettelegge for at man skal kunne gjennomføre kompetanseheving og lære hele livet. 
Begrunnelse:  
Jeg mener det er viktig å presisere hva som ikke skal gå ut på dato. I dette tilfellet både 
utdanningen og kompetansen da disse ikke nødvendigvis henger sammen. En kan opparbeide 
seg kompetanse gjennom utdanning, uten at det nødvendigvis er en del av selve utdanningsløpet. 
Andre del av forslaget er redaksjonelt. 
Forslagsstatus:  
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Avvises  
 
#6, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 757 - 757 
Endringsforslag 
Legge til «eller praksisopphold» 
Endre fra: Institusjonene skal ta i bruk praksisnær undervisning der dette er hensiktsmessig, da 
dette er et viktig virkemiddel for arbeidslivsrelevans.   Endre til: Institusjonene skal ta i bruk 
praksisnær undervisning eller praksisopphold der dette er hensiktsmessig, da dette er et viktig 
virkemiddel for arbeidslivsrelevans. 
Begrunnelse:  
Praksisopphold er også en gyldig form for undervisning for arbeidslivsrelevans. Praksis har et eget 
kapittel i forslaget til nytt Utdanningspolitisk plattform mener jeg det er viktig at praksisopphold 
også er en del av arbeidslivsrelevansen. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#7, fra Medlemslag, Forslag fra medlemslag 
Linjenummer: 407 - 408 
Endringsforslag 
(SP-UiO) Endringsforslag: klage på sensur 
Opprinnelig tekst: Studenter har rett til å klage på karakter. Ved klage skal ny sensurering foretas 
med nye sensorer, på samme grunnlag som opprinnelig sensur.     
Ny tekst: Studenter har rett til å klage på karakter. Ved klage kan studenter velge mellom å be om 
ny sensurering på samme grunnlag som opprinnelig sensur eller velge å framsette en klage der 
studenten begrunner bakgrunnen for klagen. Dersom studenten velger å framsette en klage med 
begrunnelse for sitt syn, skal klagen med begrunnelse sammen med den opprinnelige besvarelsen 
vurderes av nye sensorer. 
Begrunnelse:  
Vanligvis ved klage, for eksempel ved klage på formelle feil, kan studentene fremme sitt syn og bli 
hørt i prosessen. Det er ulike grunner til at studenter klager, og det bør være opp til studenten om 
studenten ønsker en ren omsensurering (blind sensur) slik som skjer ved klage på karakter i dag 
eller om studenten ønsker å klage 
Forslagsstatus:  
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Vedtas  
 
#8, fra Medlemslag, Forslag fra medlemslag 
Linjenummer: 410 - 410 
Tilleggsforslag 
SP-UiO: Tillegg om vurdering. 
Dersom studenten ønsker det, har studenten rett til å bli hørt og tale sin sak i en slik ytterligere 
vurdering. 
Begrunnelse:  
Det står ingenting i lovverket om hvordan en slik ytterligere vurdering skal gjøres. I dag er det ulik 
praksis på institusjonene. Ved UiO skjer denne vurderingen ved at sensorene fra opprinnelig 
sensur og klagesensur setter seg ned og kommer fram til en karakter. Dette ender ofte med at 
man ender på et kompromiss og ikke den beste karakteren studenten har fått i de to rundene med 
sensurering. Ved å la studenten få medvirke og fremme en begrunnelse for sin opprinnelige klage, 
vil dette styrke studentenes rettigheter. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#9, fra Nr. 5 Nils Herman Lien Håre, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 701 - 701 
Endringsforslag 
Endre "Ingen skal gå ut på dato" 
Endre fra: Ingen skal gå ut på dato, og det er viktig med fleksible tilbud av ulikt omfang for å 
tilrettelegge at man skal kunne gjennomføre kompetanseheving og lære hele livet.  Endre til: Ingen 
skal gå med utdatert kunnskap eller kompetanse. Derfor er det viktig med fleksible tilbud av ulikt 
omfang for å tilrettelegge at man skal kunne gjennomføre kompetanseheving og lære hele livet. 
Begrunnelse:  
Jeg mener at "ingen skal gå ut på dato" er utydelig og at det ikke er en spesielt god formulering. 
Jeg foreslår derfor å endre dette. Jeg vil også presisere at kunnskap og kompetanse faktisk kan 
gå ut på dato og at poenget her er at disse personene skal få den oppdaterte kunnskapen og 
kompetansen etter endt utdanning. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
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#10, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 683 - 683 
Endringsforslag 
Alternativ til forslag #4 Legge til «og skal ikke gå på bekostning av utdanningskvaliteteten. » 
Økt desentralisering av utdanning forutsetter finansiering og skal ikke gå på bekostning av 
utdanningskvaliteteten. Desentralisert utdanning skal som hovedregel skje gjennom 
videreutvikling( ...) 
Begrunnelse:  
Samme grunnlag som forslag 4, presisere at kvalitet på høyere utdanning kommer før plassering.   
Redaksjonelt og annerledes setnings oppbygging. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#11, fra Nr. 23 Ina Maria Finnerud, Arbeidsutvalget 
Linjenummer: 618 - 618 
Tilleggsforslag 
Tillegg til 8.1 
Nedleggelse av studieprogrammer skal diskuteres med berørte fagmiljø og studentdemokrati. 
Begrunnelse:  
Sterkere ordlyd. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#12, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 685 - 685 
Tilleggsforslag 
Desentralisering av utdanning 
Legge til: Desentraliseringen av utdanningen forutsetter finansiering og skal ikke gå på bekostning 
av utdanningskvalitet. 
Begrunnelse:  
Dette forslaget ivaretar at en ikke skal bruke "desentralisert utdanning" men opprettholder fokuset 
på finansiering og utdanningskvalitet.   Det er viktig å presisere at kvaliteten på høyere utdanning 
kommer før plassering. Vi skal ikke ha utdanning i hele landet kun fordi det ser inkluderende ut på 
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papiret. Utdanningen vi prioriterer å ha i hele landet skal ha den standarden og kvaliteten som er 
nødvendig for å utdanne fremtidens samfunnsborgere. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#13, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 683 - 683 
Endringsforslag 
Legge til " Og skal ikke gå på bekostning av utdanningskvaliteten. 
LEGGE TIL ETTER FORUTSETTER FINANSIERING  ", og skal ikke gå på bekostning av 
utdanningskvaliteten". 
Begrunnelse:  
Tillegg i stede for endringsforslag. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#14, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 683 - 683 
Endringsforslag 
Utdanningskvalitet og desentralisering 
Endre fra: Økt desentralisering av utdanning forutsetter finansiering, og bør som hovedregel skje 
gjennom videreutvikling eller etablering av universitets- og høyskolecampus med gode fasiliteter 
og sterke fagmiljøer.  
Til: Økt desentralisering av utdanning skal ikke gå på bekostning av utdanningskvaliteten. 
Desentraliseringen forutsetter finansiering, og bør som hovedregel skje gjennom videreutvikling 
eller etablering av universitets- og høyskolecampus med gode fasiliteter og sterke fagmiljøer. 
Begrunnelse:  
Det er viktig å presisere at kvaliteten på høyere utdanning kommer før plassering. Vi skal ikke ha 
utdanning i hele landet kun fordi det ser inkluderende ut på papiret. Utdanningen vi prioriterer å ha 
i hele landet skal ha den standarden og kvaliteten som er nødvendig for å utdanne fremtidens 
samfunnsborgere. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
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#15, fra Nr. 2 Martin Belov, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 775 - 775 
Tilleggsforslag 
Skal i stedet for bør 
..., praksis skal dekkes av institusjonene. "Institusjonene skal selv sørge for at dette blir 
forskuddsbetalt. Studenter skal ikke være avhengig av sterk personlig økonomi for å kunne 
gjennomføre praksis. Informasjon og tildeling av praksisplass skal komme i god tid før praksisens 
oppstartsdato." Kvalitet i praksis... 
Begrunnelse:  
I "Analyse av studentenes kommentarer i Studiebarometeret 2016 
(https://www.nokut.no/globalassets/nokut/rapporter/ua/2018/hegerstrom_turid_til_glede_og_besva
r_praksis_i_hoyere_utdanning_3-2018.pdf s. 36)" står følgende: "Det er ikke gitt at alle studenter 
kan pendle til og fra praksisstedet hver dag. Enten fordi det er for langt unna eller fordi daglig 
transport ikke er mulig eller tilgjengelig. Disse studentene skal ikke bare bli kjent på et nytt praksis-
/arbeidssted, mange må også finne seg et nytt sted å bo mens de er i praksis. Dette oppleves 
stressende og vanskelig, ikke minst fordi flere opplever at denne informasjonen kommer alt fort 
sent." Dette var et problem den gang, og det er et problem fortsatt. Selv om teksten i 11.2.1 sier at 
utgifter knyttet til reise eller opphold i forbindelse med undervisning eller praksis skal dekkes av 
institusjonene hadde det vært til stor nytte for studentene om det også stod noe som tar høyde for 
bekymringene fra den tidligere NOKUT analysen - nemlig at informasjon og tildeling av 
praksisplass kommer for sent. Dette er et nasjonalt problem for studenter ved over 15 forskjellige 
studieprogram, som eg mener bør adresseres i plattformen. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#16, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 659- - 659 
Strykning 
Stryke deltidstudenter har lik mulighet og rett til studentfordeler 
STRYKE 659- 560 Deltidsstudenter skal derfor ha lik tilgang, rett og muligheter til  studentfordeler 
som andre studenter 
Begrunnelse:  
Fordi eg har foreslått å legge til at fulltidsstudenter skal prioriteres ved tildeling av bolig på 
velferdspolitikk plattform.  Og det står allerede at nye studenter skal prioriteres så plattformen er 
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allereie motstridande forslaget på den andre platformen.   Deltidsstudenter skal ha samme 
rettigheter som studenter,  Men velferdsgoder kan prioriteres fulltidsstudenter og 
førstegangsstudenter.  Slik de som jobber 100% og studenter 10% ikkje skal ta opp en av 
studentboligane.    Utdanningspolitisk og velferdspolitisk plattform er motstridande,  Og eg vil 
legge inn eit forslag på utdanningspolitisk plattform  som vil ha SVÆRE konsekvensa for 
voteringsorden på velferdspolitisk plattform. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#17, fra Nr. 12 Frida  Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 319 - 322 
Endringsforslag 
Bedre formulering om klage 
Fra: Vanligvis ved klage, for eksempel ved klage på formelle feil, kan studentene fremme sitt syn 
og bli hørt i prosessen. Det er ulike grunner til at studenter klager, og sentralstyret foreslår derfor 
at det bør være opp til studenten om studenten ønsker en ren omsensurering (blind sensur) slik 
som skjer ved klage på karakter i dag, eller om studenten ønsker å klage   
Til: I klager på for eksempel formelle feil kan studentene aktivt stå frem og fremme sitt syn og bli 
inkludert i prosessen. Det er ulike grunner til at studenter klager. Sentralstyret foreslår derfor at det 
bør være opp til studenter om de selv ønsker ny blind sensur eller om de ønsker å levere en 
begrunnelse ved sin klage på sensuren og aktivt ta en del i den videre prosessen. 
Begrunnelse:  
Forslaget tydeliggjør hva politikken faktisk handler om og hva som er den ønskelige endringen i 
klageprosessen. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
 
Underpunkt: LM13 05.06-23 - Velferdspolitisk plattform 
Forslag (26) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Velferdspolitisk plattform vedtas 
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Velferdspolitisk plattform vedtas 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 305 - 308 
Strykning 
Strykningsforslag: tilskudd til kommersielle boligbyggere 
Videre kan andre aktører få 306 tilskudd, under betingelse om at studentboligene ikke kan 
overføres til andre virksomhetsområder i 307 framtiden. Dersom samskipnadene ikke realiserer 
tilskudd de har søkt om skal disse tilskuddene 308 tilbys de andre aktørene i den overnevnte 
rekkefølgen før de tilbakeføres til staten. 
Begrunnelse:  
Jeg mener det er fundamentalt feil at man gir tilskudd over statsbudsjettet til aktører som 
potensielt tar ut utbytte.   Argumentet om at samskipnadene heller ikke klarer å søke om nok 
tilsagn er heller ikke i min mening helt riktig da man i år har søkt om flere tilsagn enn det er tilsagn 
å dele ut. Det er i min mening langt mer riktig å fokusere på andre ideelle aktører som Anker 
stiftelsen, BSN og andre liknende aktører. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#3, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 99 - 99 
Tilleggsforslag 
Tillegg: tillate to fastleger 
Ny tekst på linje 99  For å sikre at studenter som flytter fra distriktet med dårligere fastlegedekning 
skal studenter kunne ha fastlege på lærested hos samskipnad og på hjemstedet. 
Begrunnelse:  
Med fastlegekrisen i bakhånd vil en student som flytter fra distriktet relativt enkelt kunne  finne en 
fastlege i f.eks Oslo eller en annen storby, men slite når vedkommende skal flytte tilbake. Det vil 
da være god distriktspolitikk og studentvennlig å tillate 2 fastleger. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
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#4, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 487 - 487 
Tilleggsforslag 
Tillegg - behandling ikke straff 
Tillegg på linje 487  Rusproblematikk oppleves for mange stigmatiserende og som et betent tema. 
For å bøte på dette burde det finnes lavterskel behandlingstilbud der man kan anonymiseres. 
Ansvaret for studenter med rusproblematikk skal deles mellom, samskipnadene, lærestedene og 
det offentlige helsevesenet. Ved oppdagelse av studenter med rusproblematikk skal lærestedene 
henvise til og følge opp at den enkelte student mottar et behandlingstilbud ikke straff. 
Begrunnelse:  
Moderne vitenskap behandler rusproblematikk som sykdom ikke en forbrytelse, dette burde 
plattformen anerkjenne og underbygge. Dette forslaget handler om hvordan problematikken skal 
behandles og hvordan 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#5, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 122 - 122 
Tilleggsforslag 
Legge til ny setning. 
Det er viktig at studentsamskipnadene sikres forutsigbare og langsiktige overføringer fra det 
offentlige for å kunne opprettholde sine velferdstilbud til studentene. 
Begrunnelse:  
I statsbudsjettet for 2023 ser vi ulike kutt i tilskuddene samskipnadene mottar, som får 
konsekvenser for velferdstilbudet til studentene. Dette gjelder spesifikt de tilbudene som ikke 
selvfinansieres. Et eksempel er kutt i prosjektmidler som går ut over tilbud som for eksempel 
psykolog på campus, IME og kutt i KD-midler. Dette kombinert med kutt i støtte fra kommunene 
gjør at deler av velferdstilbudet i samskipnadene enten kuttes eller forsvinner grunnet manglende 
støtte. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#6, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 419 - 419 
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Tilleggsforslag 
Utvidet psykisk helse tilbud. 
Det skal eksistere et tilbud for studenter med moderate psykiske helseplager og sykdom. 
Begrunnelse:  
Veldig mange har plager og sykdom som faller mellom det lokale DPS tilbudet og det som er 
lavterskel. Idag eksisterer det et vakuum hos mange der det er mennesker som er for syke for det 
som er lavterskel og ikke syke nok for det mest alvorlige tilbudet. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#7, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 358 - 358 
Tilleggsforslag 
Studiestøtte er inntekt 
Studiestøtte som ikke er låneandelen skal regnes som inntekt når mengden boliglån skal 
beregnes. 
Begrunnelse:  
For å senke terskelen for å få boliglån skal studiestøtte regnes som inntekt. Dette er ikke det mest 
effektfulle men kan for noen være tungen på vektskålen som gir lån og ikke. Dette vil også for de 
mest voksne studentene som er i en overgangsfase i livet og studieløpet 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#8, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 164 - 165 
Endringsforslag 
2G til studentene 
Den årlig fritt disponible studiestøtten skal tilsvare minimum 2 G og fordeles over 12 måneder 
Begrunnelse:  
Vi vet at 1.5g allerede er for lite, det er hensiktsmessig at NSO har en politikk som er tilpasset 
studentenes behov. 2G er forankret i SV og LO som er tydelige og store aktører. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
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#9, fra Nr. 4 Elida Linnea Slettum, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 341 - 341 
Endringsforslag 
4.2.3 endre fra hovedregel på ett år til hovedregel på to år. 
Fra: …skal studenter som hovedregel maks kunne bo ett år i en studentbolig,…  Til: … skal 
studenter som hovedregel maks kunne bo to år i en studentbolig,… 
Begrunnelse:  
Å flytte inn og ut av bolig kan for de fleste være en stressende situansjon som tar mye tid. Å ha 
som hovedregel at studenter kun kan bo ett år i en studentbolig gjør at flere studenter må gå 
gjennom flytting unødvendig mange ganger gjennom studietiden.  To år derimot vil gjøre at flere 
kan ha samme bolig til de eventuelt skal på utveksling, og så studenter kan bo lenge nok i en bolig 
til å føle seg hjemme der. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
 

Dissens Kristian Stave: 

Å flytte inn og ut av bolig kan for de fleste være en stressende situasjon som tar mye tid. Å 
ha som hovedregel at studenter kun kan bo ett år i en studentbolig gjør at flere studenter 
må flytte unødvendig gjennom studietiden. To år derimot vil gjøre at flere kan ha samme 
bolig til de eventuelt skal på utveksling, finner noe bedre og ellers har bedre tid. Det er et 
viktig mål for NSO at studenter skal ha et sted som føles som hjem, også gjennom 
studietiden. Det burde likevel settes et makstak så flest mulig kan benytte seg av de få 
studentboligene som finnes. Ved å sette makstak på to år vil det bli lagt opp til en 
gjennomført av nye studenter i studentboligene, og vil hindre at noen få studenter får 
studentbolig over veldig lang tid. To år gir studenter nok tid til å bli kjent med studiebyen sin 
så de lettere kan komme seg inn på det private boligmarkedet. Å ha en 2 års sikret periode 
du kan bo i kommer i tillegg til å legge opp til et naturlig utgangspunkt for mange studenter 
som ser etter noe på det private markedet og som kan være lettere tilgjengelig etter at man 
har hatt tid til å etablere seg skikkelig på nytt hjemsted. Videre i plattformen åpnes det for at 
man kan søke om å forlenge oppholdet. Om dette skulle bli fjernet fra plattformen vil 
dissenstaker anbefale om at Landsmøte ikke støtter dissensen ettersom at dette forslaget 
da ikke lengre er i tråd med intensjonen til dissenstaker. 
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#10, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 544 - 544 
Tilleggsforslag 
Idrettslag og samskipnadene. 
Samskipnadene skal så langt det lar seg gjøre kun tilby supplerende tilbud når 
studentidrettslagene har liknende eller tilsvarendetilbud. Studentidrettslagene tilknyttet 
samskipnaden skal høres i opprettelsen av nye treningstilbud fra samskipnaden. Hvis mulig burde 
det sees på løsninger hvor idrettslagene samarbeider med samskipnaden om driften av organisert 
trening. 
Begrunnelse:  
Hovedutfordringene for mange studentidrettslag er tilgang på arealer, dette forslaget handler om å 
tilgjengeliggjøre kommunale arealer og ansvarliggjøre kommunene forbi løpet til barne- og 
ungdomsidretten. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#11, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 370 - 371 
Endringsforslag 
Sekundærboliger 
Muligheten for å kjøpe sin andre og tredje bolig bør derfor begrenses.   
Endres til: Muligheten for å anskaffe sekundærboliger burde derfor begrenses. 
Begrunnelse:  
Språklig oppklaring og det oppleves som at dette er en bedre formulering av AUs intensjon 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#12, fra Nr. 4 Elida Linnea Slettum, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 340 - 341 
Endringsforslag 
4.2.3 Fjerne sentral begrensning på hovedregel av antall år studenter kan bo i studentbolig 
Fra: For å sikre at flest mulig studenter får et tilbud om å bo i en studentbolig skal studenter som 
hovedregel maks kunne bo ett år i en studentbolig, og førstegangsstudenter skal prioriteres.  Til: 
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For å sikre at flest mulig studenter får et tilbud om å bo i en studentbolig skal det lokalt settes 
makstak på hvor mange år en student kan bo i studentbolig basert på kapasitet. 
Begrunnelse:  
Det bør ikke bli satt nasjonale retningslinjer på hvor lenge en student skal bo i en studentbolig når 
kapasitet og press er forskjellig fra sted til sted. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#13, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 164 - 165 
Endringsforslag 
Øk kravet til studiestøtten til 2 G 
Den årlige fritt disponible studiestøtten skal tilsvare minimum 2 G og fordeles over 12 måneder 
Begrunnelse:  
Kostnadene i dagens samfunn har vokst raskt siste året og det er tydelig at dagens studiestøtte 
ikke strekker til. Særlig har leieprisene vokst til et nivå der det vil være vanskelig å kunne overleve 
på bare 1,5 G. Det at studiestøtten fortsatt ligger på cirka 1,2 G gjør at mange studenter i dag blir 
tvunget til å jobbe så mye at det går ut over fokuset man burde ha på selve studiene 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#14, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 305 - 307 
Strykning 
Private skal ikke få tilskudd 
Videre kan andre aktører få tilskudd, under betingelse om at studentboligene ikke kan overføres til 
andre virksomhetsområder i fremtiden. 
Begrunnelse:  
Jeg mener det er fundamentalt feil at man gir tilskudd over statsbudsjettet til aktører som 
potensielt tar ut utbytte.   Argumentet om at samskipnadene heller ikke klarer å søke om nok 
tilsagn er heller ikke i min mening helt riktig da man i år har søkt om flere tilsagn enn det er tilsagn 
å dele ut. Det er i min mening langt mer riktig å fokusere på andre ideelle aktører som Anker 
stiftelsen, BSN og andre liknende aktører. 
Forslagsstatus:  
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Avvises  
 

Dissens: Marius Torsvoll, Didrik Svellingen og Kristian Stave 

 Mindretallets dissens grunner i flere vurderinger.  
 
Det er viktig for mindretallet at man er tydelige på hvilke standarder og aktører man stiller til 
utbyggere som mottar tilskudd. Det er vanskelig for mindretallet å akseptere tilskudd til 
komersielle aktører som ikke ivaretar studentmedvirkning i styret og som potensielt tar ut 
utbytte på leieinntekter fra studenter subsidiert av offentlige tilskudd. Dette vil vi ikke skal 
skje og har dermed tatt ut dissens på at dette skal strykes.  
 
Samskipnadene er demokratisk forankret og studentene har flertall i styrene, i de idelle 
boligstiftelsene er det også en del andre representasjonsmekanismer, dette gjelder ikke for 
komersielle aktører. Vi mener det da er feil å tildele tilskudd til aktører som har mindre klare 
juridiske føringer for studentenes velferd.  
 

 
#15, fra Nr. 5 Nils Herman Lien Håre, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 487 - 487 
Tilleggsforslag 
Behandling - ikke straffe versjon 2 
Rusproblematikk oppleves for mange stigmatiserende og som et betent tema. For å bøte på dette 
burde det finnes lavterskel behandlingstilbud der man kan anonymiseres. Ansvaret for studenter 
med rusproblematikk skal ligge hos det offentlige helsevesenet. Ved oppdagelse av studenter med 
rusproblematikk skal lærestedene henvise til og følge opp at den enkelte student mottar et 
behandlingstilbud ikke straff. 
Begrunnelse:  
Henviser til forslag nr. 4 fra Marius. Dette forslaget er nesten likt, men endrer fra at ansvaret skal 
deles til at det skal ligge hos kun det offentlige helsevesnet. Det er ikke dermed sagt at ikke 
samskipnadene og lærestedet kan ta ansvar de og, men slik at vi ikke får ansvarsfraskrivelsen fra 
alle parter så gir vi tydelig ansvar til en part. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
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#16, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 61 - 62 
Tilleggsforslag 
to fastleger u/samskipnad 
For å sikre at studenter som flytter fra distriktet med dårligere fastlegedekning skal studenter 
kunne ha fastlege i nærheten av lærested og på hjemstedet. 
Begrunnelse:  
Mye det samme som Marius sitt forslag, 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#17, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 486 - 486 
Tilleggsforslag 
Forkortning av forslag 4 
For å unngå stigmatisering og gjøre tilbudet om hjelp lavterskel for studenter, skal det finnes 
behandlingstilbud der man kan være anonym. 
Begrunnelse:  
Samme begrunnelse. Korterre setninger, ikkje tatt med ansvaret for å følge opp - Men fokuserer 
på lavterskel, og anonnymt tilbud. Samt sammenheng mellom avsnittet før og tillegget. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
 
#18, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 165 - 165 
Endringsforslag 
11 til 12 måneder 
Den årlige fritt disponible studiestøtten skal tilsvare minimum 1,5 G og fordeles over 11 måneder  
Endre til  Den årlige fritt disponible studiestøtten skal tilsvare minimum 1,5 G og fordeles over 12 
måneder 
Begrunnelse:  
Jeg synes det er viktig at vi tar stilling til om man skal ha 11 mnd studiestøtte eller 12. 
Forslagsstatus:  
Trukket  
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#19, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 164 - 165 
Endringsforslag 
Øk kravet til studiestøtten til 2 G 
Den årlige fritt disponible studiestøtten skal tilsvare minimum 2 G og fordeles over 11 måneder 
Begrunnelse:  
Kostnadene i dagens samfunn har vokst raskt siste året og det er tydelig at dagens studiestøtte 
ikke strekker til. Særlig har leieprisene vokst til et nivå der det vil være vanskelig å kunne overleve 
på bare 1,5 G. Det at studiestøtten fortsatt ligger på cirka 1,2 G gjør at mange studenter i dag blir 
tvunget til å jobbe så mye at det går ut over fokuset man burde ha på selve studiene 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#20, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 343 - 343 
Tilleggsforslag 
Makstak på hvor lenge en kan bo i studentbolig 
Legge til: Det skal settes et lokalt makstak på hvor mange år en student kan bo i studentboliger. 
Studenter kan søke om å bo lenger i studentboligen ved særskilt søknad som behandles 
individuelt. 
Begrunnelse:  
jeg mener det bør settes et lokalt makstak for hvor lenge en kan bo i studentbolig, men det er 
viktig at man kan sende inn særskilt søknad om utvidet botid i studentbolig som behandles 
individuelt. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#21, fra Nr. 10 Didrik Svellingen, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 340 - 341 
Endringsforslag 
fjerne makstid, men bevar førsteårsprioritet 
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fra: For å sikre at flest mulig studenter får et tilbud om å bo i en studentbolig skal studenter som 
hovedregel maks kunne bo ett år i en studentbolig, og førstegangsstudenter skal prioriteres.  til: 
Førsteårsstudenter skal prioriteres i tildeling av boliger. 
Begrunnelse:  
Mye lignende som forslag 12 fra Elida, men ønsker å bevare intensjonen om at førsteårsstudenter 
skal prioriteres 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#22, fra Nr. 11 Kristoffer Egset, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 343 - 343 
Endringsforslag 
Nye studenter og fulltidsstudenter prioriteres Studentbolig 
343-  Det skal settes et lokalt makstak på hvor mange år en student kan bo i studentboliger.  
Førsteårsstudenter og fulltidsstudenter prioriteres. 
Begrunnelse:  
:D 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#23, fra Nr. 4 Elida Linnea Slettum, Sentralstyremedlem 
Linjenummer: 340 - 341 
Endringsforslag 
NY: 4.2.3 Fjerne sentral begrensning på hovedregel av antall år studenter kan bo i studentbolig 
Fra: For å sikre at flest mulig studenter får et tilbud om å bo i en studentbolig skal studenter som 
hovedregel maks kunne bo ett år i en studentbolig, og førstegangsstudenter skal prioriteres.   
 
Til: For å sikre at flest mulig studenter får et tilbud om å bo i en studentbolig skal det lokalt settes 
makstak på hvor mange år en student kan bo i studentbolig basert på kapasitet, og 
førsteårsstudenter skal prioriteres 
Begrunnelse:  
Forslag 12 med tillegg om at førsteårsstudenter skal prioriteres 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
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#24, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 516 - 516 
Tilleggsforslag 
Inkludere frivilligheten hos kommunen. 
Vertskommunen og fylkeskommunen skal inkludere og ta hensyn til studentfrivilligheten i sine 
frivillighetsmeldinger, strategier, handlingsplaner og spesifikt alkoholpolitiske handlingsplaner. 
Begrunnelse:  
Studentfrivilligheten er viktig og glemmes ofte av vertskommunene, SALUTT i Oslo er et godt 
eksempel. Studentfrivilligheten ble også første gang inkludert i frivillighetskonferansen til Oslo 
kommune høsten 2022. Når en så stor kommune glemmer det så er det fint at vi har nasjonale 
krav til vertskommunene. 
Forslagsstatus:  
Avvises  
 
#25, fra Nr. 13 Marius Torsvoll, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 356 - 356 
Tilleggsforslag 
Endring forslag 17 
For å unngå stigmatisering og gjøre tilbudet om hjelp lavterskel for studenter, skal det finnes 
behandlingstilbud der man kan være anonym. Studenter som sliter med rus og 
avhengighetsproblematikk skal få hjelp ikke straff. 
Begrunnelse:  
Likelydende med Kristoffer sitt, men bevarer mye av intensjonen min. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#26, fra Nr. 12 Frida Rasmussen, Sentralstyrevara 
Linjenummer: 516 - 516 
Tilleggsforslag 
Inkludering av frivillighet i vertskommune og fylkeskommune 
Tillegg: Vertskommunen og fylkeskommunen skal inkludere og ta hensyn til studentfrivilligheten i 
sine frivillighetsmeldinger, strategier og handlingsplaner. 
Begrunnelse:  
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Henger sammen med forslag 24, men nevner ikke spesifikt enkelte handlingsplaner. Dette 
spesifiserer hva NSO mener er god involvering av studentfrivilligheten lokalt som igjen er en støtte 
til lokale studentdemokratier. 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
 
Underpunkt: LM13 05.07-23 - Resolusjoner 
Forslag (3) 
#1, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Frist for innsendelse av resolusjoner settes til mandag 13. mars 2023 for LM13 
Frist for innsendelse av resolusjoner settes til mandag 13. mars 2023 for LM13 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#2, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Frist for innsendelse av resolusjoner til framtidige Landsmøter settes til samme dato som fristen 
for å melde inn ordinære saker til Landsmøtet, 6 uker før landsmøtestart 
Frist for innsendelse av resolusjoner til framtidige Landsmøter settes til samme dato som fristen 
for å melde inn ordinære saker til Landsmøtet, 6 uker før landsmøtestart 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
#3, fra Arbeidsutvalgets innstilling, - 
Linjenummer:  -  
Vedlegg 1 - LM13 03.01-23 Resolusjoner vedtas 
Vedlegg 1 - LM13 03.01-23 Resolusjoner vedtas 
Forslagsstatus:  
Vedtas  
 
Protokolltilførsler 
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Protokolltilførsel 1 fra Emilie Johanne Johansen 

Dersom sentralstyret mener de burde fått mer informasjon om sekretariatets arbeid, burde 
sentralstyret ta selvkritikk for at dette ikke er blitt formelt forespurt på et tidligere tidspunkt i 
perioden. 
 
Underskrivere:  
Emilie Johanne Johansen 
Elida Linnea Slettum 
Frida Rasmussen 
Torjus Levisen Johansen 
 
 
Protokolltilførsel 2 fra Kristian Stave 

Protokollunderskrivere stiller seg kritisk til protokolltilførsel om kritikk til SST. Det blir gitt kritikk av 
manglende etterspørsel av informasjon. Informasjon som har blitt etterspurt muntlig siden SST1 
denne perioden. Det har i tillegg vært sendt inn spørsmål skriftlig om tema i forkant av SST4. 
 
Underskrivere: 
Kristian Stave 
Didrik Svellingen 
Nils Herman Lien Håre 
 



Landsmøtet Sakspapir 
 
 

 
 

 

 

  

 
 1 

Godkjenning av innkalling 2 

 3 

 4 

Formål 5 

Behandle godkjenning av innkallingen til Norsk studentorganisasjons (NSO) landsmøte 2023 6 

 7 

Sakspresentasjon 8 

 Innkallingen til landsmøtet er regulert av vedtektene:  9 

 § 4.7 Ordinært landsmøte 10 

 Landsmøtet holdes hvert år innen utgangen av april. Kunngjøring av landsmøtet med  11 

 tidspunkt for møtet, frist for å fremme saker og vedtektsendringer, delegatfordeling og  12 

 retningslinjer for preferansevalg skal sendes ut til medlemmene og sentralstyret 14 uker før  13 

 landsmøtet. 14 

 Innkalling og foreløpig saksliste sendes ut senest 8 uker før landsmøtet. 15 

 Frist for å melde ordinære saker er 6 uker før landsmøtet. Saker som foreslås tatt opp etter  16 

 denne tid kan bare behandles dersom et kvalifisert flertall av landsmøtet bifaller det. 17 

 Endelig saksliste med sakspapirer sendes ut senest 4 uker før møtet. 18 

 Arbeidsutvalget i Norsk studentorganisasjon har ansvar for å kalle inn til ordinært  19 

 landsmøte. 20 

 21 

 22 

Vurdering 23 

 Innkallingen til Norsk studentorganisasjons landsmøte 2023 har skjedd i henhold til vedtektene. 24 

 25 

 26 

Innstilling 27 

Innkallingen godkjennes. 28 

 29 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.01-23 

Gjelder Godkjenning av innkalling 
 

  



Landsmøtet Sakspapir 
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 2 

 3 

Godkjenning av møteledelse 4 

 5 

Formål 6 

Godkjenne møteledelsen til Norsk studentorganisasjons (NSO) landsmøte 2023. 7 

 8 

 9 

Sakspresentasjon 10 

Sentralstyrets forslag til forretningsorden for landsmøtet sier følgende om godkjenning av  11 

møteledelse:  12 

 13 

 2.4 Møteledelse 14 

 Møteledelsen består av inntil seks – 6 – personer, med bistand fra sekretariatet i NSO.  15 

 Møteledelsen godkjennes under konstituering, etter innstilling fra sentralstyret. Sekretariatet  16 

 fører protokoll, med bistand fra eventuelle bisittere 17 

 18 

 19 

 20 

 21 

Innstilling 22 

Anne Helene Bakke, Maya Sol Sørgård, Stian Magelssen, Aleksander Gjøsæter, Ola Gimse 23 

Estenstad og Ida Nagel Fredriksen godkjennes som møteledelse.   24 

 25 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.02-23 

Gjelder Godkjenning av møteledelse 

  



Landsmøtet Sakspapir 
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 2 

Godkjenning av delegater 3 

 4 

 5 

Formål 6 

Godkjenne medlemmenes delegater til Norsk studentorganisasjons (NSO) landsmøte 2023. 7 

 8 

 9 

Sakspresentasjon 10 

Godkjente delegater til landsmøtet har tale-, forslags- og stemmerett. Vedtektene sier følgende om  11 

fordeling av delegater og valg av disse: 12 

 13 

 § 4.2 Beregning av studenttall hos medlemmene 14 

 15 

 Studenttallet som legges til grunn for beregning av delegatfordelingen, settes for hvert  16 

 medlem til gjennomsnittet av det antall studenter som studentsamskipnaden har innbetalt  17 

 driftstilskudd for det foregående studieåret før kunngjøringen av landsmøtet. Nye  18 

 medlemmer får delegater på første landsmøte basert på antall semesterregistrerte  19 

 studenter det studieåret medlemmet hadde betalt driftstilskudd hvis de var medlem som  20 

 beskrevet i § 2.4. Arbeidsutvalget har ansvar for å hente inn riktig antall semesterregistrerte  21 

 studenter fra samskipnadene. Avtaler om innbetaling av driftstilskudd er regulert i § 2.4. 22 

 23 

 § 4.3 Delegatfordeling 24 

 25 

 Landsmøtet består av 181 delegater. Alle medlemmene har én delegat. Deretter regnes de  26 

 resterende delegater ut etter Sainte-Laguës metode, med delingstall 1, 3, 5, 7 og så videre,  27 

 jf. utregning av studenttall i § 4.2. Medlemmer med kun én delegat etter denne fordeling har  28 

 rett til å sende 1. vara til landsmøtet. 29 

 30 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.03-23 

Gjelder Godkjenning av delegater 
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 § 4.4 Delegater 31 

 32 

 Medlemmene velger selv sine delegater med tilhørende varaer i det øverste valgte  33 

 studentorganet ved institusjonen, eller ved direkte valg avholdt av og blant studentene ved  34 

 institusjonen. Det bør velges en vara per delegat. For at representantene skal kunne  35 

 innvilges stemmerett må de være meldt inn med dokumentasjon på valget innen 6 uker før  36 

 landsmøtet. Arbeidsutvalget fastsetter i kunngjøringen til landsmøtet hva som regnes som  37 

 gyldig dokumentasjon. Landsmøtet kan med kvalifisert flertall godkjenne for sent innkomne  38 

 delegater og/eller varaer. 39 

 40 

 Settevaraer kan ikke godkjennes. 41 

 42 

Følgende kan ikke velges som delegater til landsmøtet: 43 

 44 

 • Arbeidsutvalget 45 

 • Kontrollkomiteen 46 

 • Valgkomiteen 47 

 • Ansatte i Norsk studentorganisasjon 48 

 • Sentralstyrets faste representanter og varaer. 49 

 50 

Alle delegater og varaer skal bekreftes valgt på eget skjema, som angitt i kunngjøringen av  51 

landsmøtet. Medlemmenes frist for å sende inn utfylt og signert skjema var 3. mars 2023, 6 uker  52 

før landsmøtet, i henhold til vedtektenes § 4.4. 53 

 54 

Eventuell godkjenning av for sent innkomne delegater og/eller varadelegater må vedtas av  55 

landsmøtet med kvalifisert flertall i henhold til vedtektenes § 4.4. Det ble innsendt tre delegatlister 56 

etter fristen. 57 

 58 

 59 

 60 

Innstilling 61 

• Delegater og varaer meldt inn innen 3. mars godkjennes. 62 

• Delegater og varaer meldt inn etter 3. mars godkjennes. 63 

 64 



Landsmøtet Vedlegg 
 
 

 
 

 

 

  

 1 

 2 

Delegater og varaer meldt inn innen 3. mars 2023 3 

 4 

Fornavn Etternavn Institusjon Status 
Bjørn Anders Nubdal Dronning Mauds minne Høyskole Delegat 
Jesper  Gjeitanger Dronning Mauds minne Høyskole Delegat 
Jonna Rogstad Dronning Mauds minne Høyskole Vara 
Kristine Asprem Handelshøyskolen BI Delegat 
Iben Alexander Eikrem Nesset Handelshøyskolen BI Delegat 
Andreas Bugge Handelshøyskolen BI Delegat 
Emil Jørgensen Handelshøyskolen BI Delegat 
Emilie Rolsdorph-Sætre Handelshøyskolen BI Delegat 
Karoline Wessel-Aas Ristvedt Handelshøyskolen BI Delegat 
Mathias Jamt Handelshøyskolen BI Delegat 
Sindre  Aamodt Handelshøyskolen BI Delegat 
Marthe S Hanssen Handelshøyskolen BI Vara 
Markus Heien Handelshøyskolen BI Vara 
Irina Haugen  Handelshøyskolen BI Vara 
Martin S Hauge Handelshøyskolen BI Vara 
Heiki  Haugen Handelshøyskolen BI Vara 
Sander Ringstad Handelshøyskolen BI Vara 
Ulrikke Rye Josefsen Handelshøyskolen BI Vara 
Birk Aridssønn Blekken Høgskolen i Innlandet Delegat 
William Alexander  Westre  Høgskolen i Innlandet Delegat 
Joakim Askeland Høgskolen i Innlandet Delegat 
Agid Hewbl Høgskolen i Innlandet Delegat 

Andreas  
Gjerstad 
Møllerhagen Høgskolen i Innlandet Delegat 

Hanne Bugten Aune Høgskolen i Innlandet Delegat 
Ida Pollestad Brunes Høgskolen i Innlandet Vara 

Vedlegg 1 Godkjenning av delegater 
LM13 00.03-23  
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Kristin Sunde Høgskolen i Innlandet Delegat 
Lea Karoline Sundal Høgskolen i Innlandet Delegat 
Marthe Mjåtveit Høgskolen i Innlandet Delegat 
Tasia Michell Gunar Høgskolen i Innlandet Delegat 
Angela  Radulovic Høgskolen i Molde Delegat 
Benas Osman Høgskolen i Molde Delegat 
Hawjin Mirzaie Høgskolen i Molde Vara 
Bshara Ibrahim Noreen Høgskolen i Molde Vara 
Sarah Naomi  Lunner Høgskolen i Østfold Delegat 
Astrit Qerimi Høgskolen i Østfold Delegat 
Amelia Madeleine 
Høitomt-Oftebro Rasmussen Høgskolen i Østfold Delegat 
Dimitrios Røkenes Maranos Høgskolen i Østfold Vara 
Ina Adele Fiskerstrand Høgskolen i Østfold Delegat 
Marita Lindgaard Stivang Høgskolen i Østfold Delegat 
Lars Solberg Høgskolen i Østfold Vara 
Karl Joakim Paulsen Wisløf Høgskolen i Østfold Vara 
Ruben Tuft Høgskolen i Østfold Vara 
Ronda-Kristine  Bekkevoll Høgskulen i Volda Vara 
Maher Othman Høgskulen i Volda Delegat 
Nikolai Skaug Kolstad Høgskulen i Volda Delegat 
Trond Fredrik Hoddevik Høgskulen i Volda Delegat 
Joachim Selsbakk Hansen Høgskulen i Volda Vara 
Liza Wilhelmina Nieuwenhuis Høgskulen i Volda Vara 
Ammy Bolme Høgskulen i Volda Vara 
Synne  Seim Helleland Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Adelheid Breidvik Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Thord Tveit Lid Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Alexander Papas Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Henrik Haug Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Ingrid  Solberg  Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Ingvild Wolleberg Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Josefine  Franck-Ring Høgskulen på Vestlandet Delegat 
Maria  Knudsen Høgskulen på Vestlandet Delegat 
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Chris Kenneth Gudmundson Høgskulen på Vestlandet Vara 
Rudi Nathaniel Stødie Høgskulen på Vestlandet Vara 
Jelle Sebastian Bruin Høgskulen på Vestlandet Vara 
Erica Marie Kunz-Skrede Høyskolen Kristiania Delegat 
Muna Guleid Høyskolen Kristiania Delegat 
Elias Haugen Høyskolen Kristiania Delegat 
Oda Christiane Gillesen Høyskolen Kristiania Delegat 
Andrine Breiner  Johansen Høyskolen Kristiania Vara 
Max Henrik Arvidsson Høyskolen Kristiania Delegat 
Synne Kathea Kristensen Høyskolen Kristiania Delegat 
Adrian Steng Høyskolen Kristiania Vara 
Ivar Øydvin Høyskolen Kristiania Vara 
Ida Skedsmo Høyskolen Kristiania Vara 
Didrik Lundgrenn Holster Høyskolen Kristiania Vara 
Ingeborg Dahlberg Toft Høyskolen Kristiania Vara 
Frida  Elvsveen Lovisenberg diakonale høgskole Delegat 
Nicoline Sæther Lovisenberg diakonale høgskole Delegat 
Lasse  Fadum Lovisenberg diakonale høgskole Vara 
Amalie  Berg-Hansen Lovisenberg diakonale høgskole Vara 

Natalie Woldengen 
MF vitenskapelig høyskole for teologi, 
religion og samfunn Delegat 

Simon  Zakariassen 
MF vitenskapelig høyskole for teologi, 
religion og samfunn Delegat 

Øystein Wirak 
MF vitenskapelig høyskole for teologi, 
religion og samfunn Vara 

Mikkel Fæste Klashaugen 
MF vitenskapelig høyskole for teologi, 
religion og samfunn Vara 

Synnøve Johnsen Åslid NLA Høgskolen Delegat 
Vår Eline  Nilsen NLA Høgskolen Delegat 
Helene Meek Lindås NLA Høgskolen Vara 
Anna Viktoria  Bjørsvik Nord universitet Delegat 
Elias Flores Nord universitet Delegat 
Anniken Furholt Andersen Nord universitet Delegat 
Chanice Sørlie Johansen Nord universitet Delegat 
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Grete Beate Sunnset Nord universitet Delegat 
Markus Aleksander 
Moen Furulund Nord universitet Delegat 
Silje Simble Wennevik Nord universitet Delegat 
Yun Victoria Imislund Nord universitet Vara 
Haldor Melby Nord universitet Vara 
Kevin Andre Dubfest Førgensen Nord universitet Vara 
Daniel Vihovde Norges Handelshøyskole Delegat 
Knut Visdal Norges Handelshøyskole Delegat 
Ole Flåm Svendsen Norges Handelshøyskole Delegat 
Anders Fosse Hereide Norges Handelshøyskole Vara 

Åse Vigdisdatter Nytrø 
Norges miljø- og biovitenskapelige 
universitet Delegat 

Bonnie Sutherland 
Norges miljø- og biovitenskapelige 
universitet Delegat 

Camila Noel Moreno 
Norges miljø- og biovitenskapelige 
universitet Delegat 

Helene Sylvarnes 
Norges miljø- og biovitenskapelige 
universitet Vara 

Jens Bartnes 
Norges miljø- og biovitenskapelige 
universitet Delegat 

Maja Raz Karterud   Vara 

Hedda  
 Mejlænder-
Larsen   Vara 

Selma Sollihagen   Vara 
Idun Gabrielle  Fougner-Økland  Norges musikkhøgskole Delegat 
Mitra Fagerli Rahman  Norges musikkhøgskole Vara 

Erik  Johansen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Alexander Järvi 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Theo Nørving Viken 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 
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Eline Frøysa Norli 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Morten Eidsvaag Althe 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Sebastian Tafjord Skår 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Aleksander Torsteinbø 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Anita Vikestad 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Emilie Faarup Storvik 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Ferdinand  Marnburg 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Hanna Lysø 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Henrik Braathen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Ingunn  
Hatlehol 
Andreassen 

Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Jakob Selfors 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Ole-Markus Simonsen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Roar Høiby Brakstad 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Sindre  Vie Jørgensen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Siri Mostad Larsen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Øystein Christiansen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Aksel Kvamme Aase 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 
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Astrid  Hilling 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Bilal  Sheikh 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Daria Barjaktarevic 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Didrik Nohre Lønvik 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Una Onsrud 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Delegat 

Ida Austigard Ødegård 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Kristian Karslby Wiulsrød 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Kristian Nygård Svartås 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Magnus Andreas Linde Mayer 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Lise Haig  Nilsen 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Maria  Høigaard 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Petrine Sjåstad 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Eline Bodin 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Kari-Anne Digranes 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Jørgen Sunnvoll 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Kasper Lislevand 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Emil Mathias Venner 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 
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Guled Mohamud 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Cecilie B. Raustein 
Norges teknisk-naturvitenskapelige 
universitet Vara 

Magnus Johannessen Noroff University College Delegat 
Sverre Nielsen Noroff University College Vara 
Charlotte Krogh OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Oliwia Skowron OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Ville  Norheim OsloMet - Storbyuniversitetet Vara 
Lisbeth Regine Mangen OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Sara Reggianini OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat  
Emilie Tobiassen OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Martin  Wallin  OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Henriette Bøe OsloMet - Storbyuniversitetet Vara 
Isak  Grov Diesen OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Amalie  Opdal  OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Elias Peltomaa  Beisvåg  OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Mats Ugland OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Michael Ray  Monte de Ramos OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Åse  Berg Dybvik OsloMet - Storbyuniversitetet Delegat 
Karl Magnus Nikolai 
Coronus Dretvik Nyeng OsloMet - Storbyuniversitetet Vara 
Rolf Martin OsloMet - Storbyuniversitetet Vara 
Bendik Kaurin Evertsen OsloMet - Storbyuniversitetet Vara 
Christopher Hurlen Politihøgskolen Delegat 
Wilma Gregers Politihøgskolen Vara 
Madelen Garnes UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Per Olausse UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Jonas Toft UiT - Norges arktiske universitet Vara 
Simon Pettersen UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Robin Johansen UiT - Norges arktiske universitet Vara 
Rune Witon Olsen UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Tobias Hjermann UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Rolf Erik Forseth UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
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Surajja Zeynalli UiT - Norges arktiske universitet Vara 
Amanda Adelaide  Molvik  UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Erling Petter Hæsken Trones UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Nora Frøen UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Silje Heløe Kjær-Olsen UiT - Norges arktiske universitet Delegat 
Tuva Sofie Rusaanes UiT - Norges arktiske universitet Vara 
Tina Tufte Holtsdalen UiT - Norges arktiske universitet Vara 
Lisa Fredsvik Universitetet i Agder Delegat 
Rebekka Langseth Universitetet i Agder Delegat 
Emil Gudelis Universitetet i Agder Delegat 
Kevin Kirkhus Universitetet i Agder Delegat 
Lars Magnus Halvorsen Universitetet i Agder Delegat 
Maiken Køien Andersen Universitetet i Agder Delegat 
Mari McCarthy Rørlien Universitetet i Agder Delegat 

Martin 
Jonathan Pizarro 
Røiseland Universitetet i Agder Delegat 

William 
Thanoothong 
Svendsen Universitetet i Agder Delegat 

Ina  Frøhne Universitetet i Agder Vara 
Herman Kure Universitetet i Agder Vara 
Katrine B Øydna Universitetet i Agder Vara 

Siver 
Myksvoll-
Rannestad Universitetet i Bergen Vara 

Alexander  
Pettersen 
Fredheim Universitetet i Bergen Delegat 

Vetle Mikal Vedøy Universitetet i Bergen Delegat 
Aksel  Solheim Universitetet i Bergen Delegat 
Andrea Nesvik Voss Universitetet i Bergen Delegat 
Daniel Lund Imani Universitetet i Bergen Delegat 
Julia Elise Iversen Universitetet i Bergen Delegat 
June Trengereid Gruer Universitetet i Bergen Delegat 
Kaja  Ingdal Hovdenak Universitetet i Bergen Delegat 
Knut Camillo Tornes Universitetet i Bergen Delegat 
Lars Martin Myhre Universitetet i Bergen Delegat 
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Magnus  Jansen Universitetet i Bergen Delegat 
Tuva Brady Normanseth Universitetet i Bergen Vara 
Emil Ek Egelandsdal Universitetet i Bergen Vara 
Sunniva Andreasdottir Vik Universitetet i Bergen Vara 
Eirik Furuberg Universitetet i Bergen Vara 
Fredrik Brogstad Universitetet i Bergen Vara 
Alexander Svendsen Universitetet i Bergen Vara 
Ludvig Graff Universitetet i Bergen Vara 
Lars Henrik Øberg Universitetet i Bergen Vara 
Emil Kulizade Universitetet i Bergen Vara 
Oda Krisitne Westad Universitetet i Bergen Vara 
Mira-Elena Selien Universitetet i Bergen Vara 
Henrik Helgeland Universitetet i Bergen Vara 
Rolf Sebastian  Lau Universitetet i Oslo Delegat 
Kristine Vilde  Sandtrøen Universitetet i Oslo Delegat 
Karl Henrik Storhaug Reinås Universitetet i Oslo Delegat 
Alina Krogstad Universitetet i Oslo Delegat 
David Pettersen Universitetet i Oslo Delegat 
Jonas Fløde Universitetet i Oslo Delegat 
Marius Frans Linus Hillestad Universitetet i Oslo Delegat 
Elisabeth Hoksmo  Olsen Universitetet i Oslo Delegat 
Hanne A.  Hugem Universitetet i Oslo Delegat 
Robert Granlund Universitetet i Oslo Delegat 
Sigurd Graarud Universitetet i Oslo Delegat 
Sigve Næss Røtvold Universitetet i Oslo Delegat 

Øystein  
Fossbraaten 
Wennersgaard Universitetet i Oslo Delegat 

Ada Lassen-Urdahl Universitetet i Oslo Delegat 
Arthur S. Kleis Universitetet i Oslo Vara 
Sivert  Arntzen Universitetet i Oslo Delegat 
Bendik Haave Universitetet i Oslo Delegat 
Oline Sæther Universitetet i Oslo Vara 
Jon Aleksander Prøitz   Universitetet i Oslo Vara 
Joakim R. Ramsland  Universitetet i Stavanger Delegat 
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Sara  Beitz Universitetet i Stavanger Delegat 
Igor  Bondarenko  Universitetet i Stavanger Delegat 
Jakob Hummelsund Grung Universitetet i Stavanger Delegat 
Knut Martin Solvig Universitetet i Stavanger Delegat 
Ragnar Falch Fossheim Universitetet i Stavanger Delegat 
Jonas Molde Universitetet i Stavanger  Delegat 
Gabiela Anghei Universitetet i Stavanger  Vara 
Martin Solheim Universitetet i Stavanger  Vara 
Desiree Wennerlund Universitetet i Stavanger  Vara 
Ada Margrethe Seim Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Aurora Bonacucina Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Håvard Moa Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Sara Wang Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Daniel Alexander Gjelseth Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Harald Bolstad Evensen Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Julie Wessel Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Mia Elise Raaen Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Nora Rymoen Houidi Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Tuva Oksnes Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Fredrik Torkildsen Universitetet i Sørøst-Norge Delegat 
Daniel Bloch Universitetet i Sørøst-Norge Vara 
Guri Rebecca Nilsen Universitetet i Sørøst-Norge Vara 
Martine Hansen Skogstad Universitetet i Sørøst-Norge Vara 
Samuel Emmanuel  Nasser VID vitenskapelige høgskole Delegat 
S M Mezbah Uddin VID vitenskapelige høgskole Delegat 
Farian Katanchi VID vitenskapelige høgskole delegat 
Hanne Bergheim VID vitenskapelige høgskole Delegat 
Gabriele Dragseth VID vitenskapelige høgskole Vara 
Nicklas Skoglund VID vitenskapelige høgskole Vara 

 5 

 6 

 7 

 8 

 9 
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Delegater og varaer meldt inn etter fristen 3. mars 2023 10 

 11 

Fornavn Etternavn Insitusjon Status 
 12 

Vilma Himberg Ansgar høyskole Vara  
Aron Mikael Morn Andersen Ansgar høyskole Delegat 
Katinka  Thormodsrud Bergen Arkitekthøgskole Delegat 

Eira 
Tidemand-
Johannessen Bergen Arkitekthøgskole Vara 

Tom-Daniel Laugerud Norges idrettshøgskole Delegat 
Emma Andresen Norges idrettshøgskole Delegat 

 13 



Landsmøtet Sakspapir 
 
 

 
 

 

 

  

 1 

1. Forslag til saksliste 2 

 3 

 4 

Godkjenning av saksliste 5 

 6 

 7 

Formål 8 

Godkjenne endelig saksliste til Norsk studentorganisasjons landsmøte 2023. 9 

 10 

 11 

Sakspresentasjon 12 

Vedtektene definerer landsmøtets oppgaver i ulike paragrafer.  13 

 14 

§ 3.1 Styringsdokumenter som vedtas av landsmøtet 15 

Dokumenter som er vedtatt av landsmøtet er overordnet dokumenter vedtatt av alle andre 16 

organer i organisasjonen. Sentralstyret innstiller på alle saker til landsmøtet med unntak av 17 

de som har egne saksforberedende komiteer/grupper. 18 

Landsmøtet vedtar følgende dokumenter: 19 

• Vedtekter 20 

• Prinsipprogram 21 

• Handlingsplan 22 

• Rammebudsjett 23 

• Politiske plattformer 24 

• Etiske retningslinjer 25 

 26 

§ 4.8.1 Landsmøtet skal behandle følgende: 27 

• Landsmøtet skal behandle dokumenter som beskrevet i § 3.1. 28 

• Landsmøtet godkjenner Norsk studentorganisasjons regnskap. 29 

• Landsmøte godkjenner Norsk Studentorganisasjons årsberetning. 30 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.05-23 

Gjelder Godkjenning av saksliste 
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• Landsmøtet kan vedta uttalelser og resolusjoner. Uttalelser og resolusjoner foreldes 31 

etter seks år, med mindre de aktivt fornyes. 32 

• Andre innkomne saker 33 

 34 

§ 4.8.2 Landsmøtet skal gjennomføre valg av: 35 

• Verv nevnt i § 13.7 36 

• Midlertidige landsmøteverv 37 

• Revisor 38 

 39 

§ 13.7 Regulering av valg som gjennomføres på landsmøtet 40 

 41 

§ 13.7.1 Sentralstyret 42 

Sentralstyret skal ha minst ett fast medlem fra hver av institusjonskategoriene: 43 

• Statlig høyere utdanningsinstitusjon 44 

• Privat høyere utdanningsinstitusjon 45 

Sentralstyret skal ha minst ett fast medlem som sogner til et studiested i hver av regionene: 46 

• Region Nord (Nordland, Troms og Finnmark) 47 

• Region Midt-Norge (Trøndelag, Møre & Romsdal, Innlandet) 48 

• Region Vest (Vestland, Rogaland, Agder) 49 

• Region Oslofjord (Oslo, Viken, Vestfold og Telemark) Vara til sentralstyret velges i 50 

prioritert rekkefølge. 51 

Dersom det ikke finnes kandidater til å fylle én eller flere av kvotene, faller det aktuelle 52 

kvotekravet bort. 53 

Øvrige bestemmelser vedrørende sentralstyret er regulert i kapittel 5. 54 

 55 

§ 13.7.2 Arbeidsutvalget 56 

Medlemmene i arbeidsutvalget i Norsk studentorganisasjon velges til bestemte verv. Leder 57 

velges først, deretter velges de øvrige medlemmene av arbeidsutvalget samtidig. 58 

Kandidater kan stille i flere valg. Dersom en kandidat oppnår valgtallet i flere valg vil 59 

kandidaten velges til vervet der kandidaten oppnådde høyest stemmetall. 60 

Øvrige bestemmelser vedrørende arbeidsutvalget er regulert i kapittel 6. 61 

 62 

§ 13.7.3 Politiske komiteer 63 
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Ledere til hver av de politiske komiteene velges separat, øvrige medlemmer til hver av 64 

komiteene velges samlet. Det velges tre varamedlemmer til hver komite. 65 

Øvrige bestemmelser vedrørende politiske komiteer er regulert i kapittel 7. 66 

 67 

§ 13.7.4 Kontrollkomiteen 68 

Hvert år velges to medlemmer av komiteen, disse har virketid i to år. Øvrige bestemmelser 69 

vedrørende kontrollkomiteen er regulert i kapittel 9. 70 

 71 

§ 13.7.5 Valgkomiteen 72 

Leder av valgkomiteen velges separat, øvrige medlemmer av komiteen velges samlet. 73 

Øvrige bestemmelser vedrørende valgkomiteen er regulert i kapittel 10. 74 

 75 

§ 13.7.6 Prinsipprogramkomiteen 76 

Leder av prinsipprogramkomiteen velges separat, øvrige medlemmer velges samlet. Valg 77 

gjennomføres hvert tredje år, året før prinsipprogrammet skal behandles ordinært av 78 

landsmøtet. 79 

Øvrige bestemmelser vedrørende prinsipprogramkomiteen er regulert i §11.1. 80 

 81 

 82 

Saksgang fram mot landsmøtet 83 

Foreløpig saksliste til landsmøtet ble vedtatt på sentralstyremøte 2, 27. oktober 2022. De fleste 84 

sakene ble innstilt på sentralstyremøte 4, 24.-26. februar 2023.  85 

 86 

Resterende saker til landsmøtet blir innstilt på sentralstyremøte 5, 13. april 2023.   87 

 88 

Foreløpig saksliste ble sendt ut sammen med innkallingen til landsmøtet, 17. februar, åtte uker før 89 

landsmøtet.  90 

 91 

Fristen for å melde nye saker til landsmøtet var 3. mars, seks uker før landsmøtet.  92 

 93 

Dersom saker som ikke ble meldt inn innen 3. mars skal behandles av landsmøtet, må disse 94 

vedtas tatt inn på sakslisten med kvalifisert flertall i henhold til vedtektenes § 4.7. 95 

 96 

 97 
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Innstillinger til landsmøtet 98 

Kontrollkomiteen innstiller på godkjenning av regnskap. Valgkomiteen innstiller på valg. 99 

Vedtektskomiteen innstiller på innkomne endringsforslag til vedtektene. Sentralstyret innstiller i de 100 

øvrige sakene. 101 

 102 

 103 

Innstilling 104 

Sakslisten godkjennes. 105 

 106 

 107 



Landsmøtet Vedlegg 
 
 

 
 

 

 

  

 1 

 2 

Forslag til saksliste 3 

 4 

LM13 00 KONSTITUERING 
LM13 00.01-23 Godkjenning av innkalling 
LM13 00.02-23 Godkjenning av møteledelse 
LM13 00.03-23 Godkjenning av delegater 
LM13 00.04-23 Godkjenning av forretningsorden 
LM13 00.05-23 Godkjenning av saksliste 
LM13 00.06-23 Godkjenning av fullmaktskomite 
LM13 00.07-23 Godkjenning av redaksjonskomiteer 
    
LM13 01 RAPPORTER OG ORIENTERINGER 
LM13 01.01-23 Rapport arbeidsutvalget 
LM13 01.02-23 Rapporter komiteer 
LM13 01.03-23 Årsberetning for Norsk studentorganisasjon 2022 
    
LM13 02 ØKONOMI- OG FULLMAKTSAKER 
LM13 02.01-23 Regnskap for 2022 (godkjenning) 
LM13 02.01-23 Regnskap for 2022 (fondsdisp.) 
LM13 02.02-23 Driftstilskudd 
LM13 02.03-23 Rammebudsjett for 2024 
    
LM13 03 RESOLUSJONER OG UTTALELSER 
LM13 03.01-23 Resolusjoner 
    

Vedlegg 1 Godkjenning av saksliste 

LM13 00.05-23  
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LM13 04 VALG 
LM13 04.01-23 Valg av arbeidsutvalg 
LM13 04.02-23 Valg til kontrollkomiteen 
LM13 04.03-23 Valg av valgkomite 
LM13 04.04-23 Valg av politiske komiteer 
LM13 04.05-23 Valg av sentralstyre 
    
LM13 05 STYRINGSDOKUMENTER 
LM13 05.01-23 Vedtekter 
LM13 05.02-23 Handlingsplan 2023/2024 

LM13 05.03-23 
Oppheving av politisk plattform om organisering av universitets- og 
høyskolesektoren 

LM13 05.04-23 Oppheving av likestillings-, inkluderings- og mangfaldspolitisk plattform 
LM13 05.05-23 Utdanningspolitisk plattform 
LM13 05.06-23 Velferdspolitisk plattform 
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 2 

 3 

Godkjenning av fullmaktskomite 4 

 5 

 6 

Formål 7 

Godkjenne fullmaktskomite for Norsk studentorganisasjons landsmøte 2023 8 

 9 

 10 

Sakspresentasjon 11 

Sentralstyrets forslag til forretningsorden for landsmøtet sier følgende om fullmaktskomiteen: 12 

  13 

2.1 Fullmaktskomité  14 

Kontrollkomiteen fungerer som fullmaktskomité på landsmøtet. Dersom det er behov for 15 

flere medlemmer av fullmaktskomiteen skal disse godkjennes under konstitueringen, etter 16 

innstilling fra sentralstyret. 17 

 18 

 19 

Vurdering 20 

Kontrollkomiteen skal utøve et omfattende arbeid på landsmøtet. Arbeidet innebærer blant annet å 21 

til enhver tid ajourføre hvem som er stemmeberettiget, kontrollere tellingen i valgene, svare på 22 

spørsmål, følge med i debattene og fortløpende behandle permisjonssøknader. Det foreslås å 23 

velge flere medlemmer til fullmaktskomiteen som kan bistå kontrollkomiteen under landsmøtet. 24 

 25 

 26 

Innstilling 27 

Christina Eida, Emily MacPherson, Jone Trovåg, Marte Bråten, Rolf Martin Aspenes og Thomas 28 

Helland-Hansen godkjennes som medlemmer av fullmaktskomiteen. 29 

 30 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.06-23 

Gjelder Godkjenning av fullmaktskomite 
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 2 

 3 

Godkjenning av redaksjonskomiteer 4 

 5 

 6 

Formål 7 

Godkjenne redaksjonskomiteer til Norsk studentorganisasjons landsmøte 2023. 8 

 9 

 10 

Sakspresentasjon 11 

I sentralstyrets forslag til forretningsorden for landsmøtet står det følgende om 12 

redaksjonskomiteer:  13 

 14 

2.2 Redaksjonskomité    15 

Landsmøtet kan sette sammen redaksjonskomiteer for å behandle innkomne forslag. Hver komité 16 

skal bestå av fem – 5 – personer.    17 

  18 

Redaksjonskomiteene godkjennes under konstitueringen, etter innstilling fra sentralstyret. Det 19 

velges ingen leder for komiteene. Redaksjonskomiteene bestemmer selv hvem av 20 

komitemedlemmene som skal presentere komiteens innstilling i landsmøtet.    21 

   22 

Den enkelte komité bør være sammensatt ut fra geografiske kriterier. Det skal tilstrebes at 23 

komiteene har kjønnsbalanse. Kun delegater kan være i en redaksjonskomité.    24 

  25 

  26 

2.3 Mandat for redaksjonskomité    27 

Redaksjonskomiteenes mandat er å redigere og samordne innkomne forslag til et helhetlig forslag 28 

til vedtak. Dette gjøres ved å innstille på de enkelte forslagene og sette opp forslag til en 29 

voteringsorden.    30 

  31 

Komiteens innstilling skal ta hensyn til debatten i møtet. Redaksjonskomiteen har anledning til å 32 

utarbeide redaksjonelle eller omforente forslag. Det er ikke anledning for komiteen å utarbeide 33 

forslag som har nytt meningsinnhold enn det som er fremmet i møtet.    34 

   35 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 00.07-23 

Gjelder Godkjenning av redaksjonskomiteer 
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Det er mulig å levere delt innstilling ved uenighet i komiteen; det skal da fremgå i dokumentet 36 

hvem som står bak de ulike innstillingene.    37 

 38 

 39 

Vurdering 40 

Sentralstyret vil innstille på redaksjonskomiteer på sentralstyremøte 5. 41 

 42 

 43 

 44 

Innstilling 45 

AUs innstilling vil bli lagt fram på SST5  46 

 47 

 48 
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 1 

Vedlegg til saken  2 

1. Rapport fra arbeidsutvalget 3 

 4 

 5 

Rapport arbeidsutvalget 6 

 7 

Formål 8 

Orientere landsmøtet om arbeidsutvalgets arbeid i løpet av perioden 2022/2023. 9 

 10 

 11 

Sakspresentasjon 12 

Arbeidsutvalgets rapport skal orientere landsmøtet om arbeidet som er gjort i løpet av perioden, 13 

med hovedvekt på hvilke oppgaver som ble gitt av landsmøtet gjennom handlingsplanen. 14 

 15 

Arbeidsutvalget legger frem rapport for den resterende perioden på siste sentralstyremøte, 02.-06. 16 

juni 2023. 17 

 18 

 19 

 20 

 21 

Innstilling 22 

Rapporten fra arbeidsutvalget tas til orientering. 23 

 24 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 01.01-23 

Gjelder Rapport arbeidsutvalget 
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 1 

 2 

Rapport fra arbeidsutvalget 3 

 4 

Dette er arbeidsutvalget (AU) sin rapport til Norsk studentorganisasjon (NSO) sitt landsmøte 2023 5 

(LM13). Rapporten tar for seg vårt arbeid fra vi trådde inn i våre verv 1. juli 2022 til og med 6. mars 6 

2023, da rapporten ble levert for utsendelse med sakspapirene til landsmøtet.  7 

 8 

I rapporten har arbeidsutvalget trukket frem de viktigste overordnede temaene vi har jobbet med i 9 

perioden, redegjort for vårt strategiske samarbeid med utvalgte eksterne aktører, samt for hvordan 10 

vi har jobbet med punktene i handlingsplanen for perioden, vedtatt av landsmøtet i 2022 (LM12). 11 

Rapporten er ikke en uttømmende liste over alt arbeidsutvalget har gjort i perioden. 12 

 13 

Det vil i tillegg til den skriftlige rapporten bli gitt en muntlig orientering på landsmøtet. Vi vil 14 

oppfordre alle som er til stede på landsmøtet til å stille spørsmål og kommentere arbeidet vi som 15 

arbeidsutvalg har gjort i perioden. 16 

 17 

Arbeidsutvalget orienterer også skriftlig til hvert sentralstyremøte. AU-rapportene til sentralstyret vil 18 

supplere denne rapporten. Den respektive rapporten kan dere lese i orienteringssakene til 19 

sentralstyremøtene, som det er linket til her: 20 

 21 

• Rapport til sentralstyremøte 1 22 

• Rapport til sentralstyremøte 2 23 

• Rapport til sentralstyremøte 3 24 

• Rapport til sentralstyremøte 4 25 

Vedlegg 1 Rapport fra arbeidsutvalget 

LM13 01.01-23  

https://student.no/images/arrangementer/Sentralstyremoter/2022-2023/SST1/Rapporter.pdf
https://student.no/images/arrangementer/Sentralstyremoter/2022-2023/SST3/SST3%2001.05-22-23%20Rapporter.pdf
https://student.no/images/dokumenter/SST4%202223/SST4%2001062223%20Rapporter%20med%20vedlegg.pdf
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26 
Foto: NSO/Skjalg Bøhmer Bold. F.v. Velferds- og likestillingsansvarlig Maya-Katrin Skjeldal, Fag- 27 

og læringsmiljøpolitisk ansvarlig Jørgen Valseth, Internasjonalt ansvarlig Bjørn Olav Østeby, Leder 28 

Maika Marie Godal Dam, Fag- og forskningspolitisk ansvarlig Ina Maria Finnerud, Nestleder Simen 29 

Tjølsen Oftedahl. 30 

 31 

Generelt 32 

Så langt har det vært en spennende, gøy og utfordrende periode i arbeidsutvalget. Sammen med 33 

resten av studentbevegelsen har vi fått flere politiske seire som det er verdt å merke seg. Vi har 34 

fått strømstøtte, økt studiestøtte og en langtidsplan som setter kvalitet i førersetet. Vi har fått 35 

tannlegerabatt til og med 26 år og husleieloven skal gjennomgås. Det er alle gjennomslag som vil 36 

ha betydning for studenter i fremtiden. 37 

 38 

Samtidig som vi har sett viktige gjennomslag som vil bidra til å bedre studenttilværelsen har vi 39 

også møtt på utfordringer og nederlag. Strømkrisen har vedvart, verden er preget av Russlands 40 

krig mot Ukraina og økonomien har blitt trangere. Det har gjort det utfordrende å rette 41 

oppmerksomhet mot våre kampsaker og sikre flere gjennomslag. Det største nederlaget i denne 42 

perioden har vært enigheten mellom regjeringen og SV om å innføre skolepenger for 43 

internasjonale studenter.  44 
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Selv om koronapandemien er lagt bak oss, merker vi fortsatt konsekvensene av den i vårt politiske 45 

og organisatoriske arbeid. Pandemien kan delvis forklare den økte inflasjonen vi ser i samfunnet, 46 

noe som påvirker mulighetsrommet for politisk gjennomslag med tanke på penger. Vi ser også at 47 

pandemien kommer inn som en mulig forklaringsårsak i viktige undersøkelser som vi bruker i vårt 48 

daglige virke for å løfte politiske saker, noe som har gjort det vanskeligere å overbevise politikere 49 

og andre om funnenes troverdighet. Når det kommer til vårt organisatoriske virke, så har vi sett en 50 

lavere deltakelse på våre arrangementer og vi sliter fremdeles med å rekruttere til verv og 51 

oppnevninger. 52 
Som arbeidsutvalg vil vi takke alle tillitsvalgte, medlemslag, engasjerte studenter og sekretariatet 53 

for samarbeidet vi har hatt i perioden, og for innsatsen dere legger ned hver dag for landets 54 

studenter. 55 

 56 

 57 

Politisk arbeid 58 

 59 

Skolepenger  60 

I statsbudsjettet for 2023 foreslo regjeringen å innføre skolepenger for internasjonale studenter fra 61 

utenfor EU/EØS og Sveits. Dette er i strid med NSOs prinsipper om gratis utdanning for alle, og 62 

arbeidsutvalget valgte å ha dette som en av våre prioriteringer i arbeidet med statsbudsjettet. 63 

Dette inkluderte aktivt medie- og kommunikasjonsarbeid, lobbyarbeid mot regjeringspartiene og 64 

SV og mobilisering av organisasjonen. Flere steder i landet arrangerte medlemslag og andre 65 

studentorganisasjoner demonstrasjoner, og vi arrangerte en aksjon utenfor regjeringens 66 

representasjonsbolig før studentpolitisk toppmøte med Ola Borten Moe i oktober. Vi tok også 67 

initiativ til et felles opprop mot forslaget med flere viktige samarbeidspartnere.  68 

I budsjettforliket mellom regjeringen og SV ble forslaget om innføringen av skolepenger 69 

opprettholdt og det ble derfor vedtatt av Stortinget i desember, med ikrafttredelse fra høsten 2023. 70 

Siden desember har arbeidsutvalget jobbet med å finne ut hvordan vi kan stoppe eller utsette 71 

innføringen. Vi kommer til å jobbe med dette opp mot den kommende lovprossessen i forbindelse 72 

med innføringen, samt revidert nasjonalbudsjett. 73 

 74 

Langtidsplanen for forskning og høyere utdanning  75 

Langtidsplanen for forskning og høyere utdanning er regjeringens viktigste overordnede politiske 76 

dokument for universitets- og høyskolesektoren. Planen legger strategiske føringer for de neste ti 77 

årene innen høyere utdanning og forskningspolitikk. I planen gir regjeringen uttrykk for hva som er 78 

særlig viktig å prioritere de kommende årene, og formålet er å koordinere politikken på tvers av 79 

sektorer og bidra til langsiktighet og forutsigbarhet for både studenter og ansatte. Vi har jobbet 80 

systematisk opp mot partigrupper på Stortinget etter at regjeringen la frem planen 6. oktober. Her 81 

har vi løftet særlig fire elementer; at kvalitet skal være et hovedmål i høyere utdanning, at det må 82 

knyttes finansiering til planen, at ved økt privatisering krever det økte etiske retningslinjer og 83 

viktigheten av å dimensjonere fremtidens studier etter et bredt kompetansebehov. I komiteens 84 

innstilling og merknader fikk NSO store gjennomslag, da samtlige av punktene ble støttet av 85 

https://khrono.no/opprop-om-gratisprinsippet-og-internasjonale-studenter/728167
https://www.regjeringen.no/contentassets/9531df97616e4d8eabd7a820ba5380a9/no/pdfs/stm202220230005000dddpdfs.pdf
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komiteen. Dette vil være viktig for norsk utdanningspolitikk i mange år fremover, og har berørt flere 86 

av handlingsplanpunktene. 87 

 88 

Opptak 89 

I 2021 nedsatte regjeringen et utvalg som skulle gjennomgå opptakssystemet til høyere utdanning, 90 

der NSO fikk oppnevne én representant til utvalget. 1. desember la utvalget frem sin rapport, der 91 

det foreslås store endringer i opptakssystemet. Blant annet foreslås det å slå sammen dagens to 92 

kvoter, fjerne alle tilleggspoeng og erstatte muligheten til å ta opp fag man har bestått på 93 
videregående med en nasjonal opptaksprøve. For å oppdatere politikken om opptak, samt gjøre 94 

oss relevante i debatten om et nytt opptakssystem, vedtok sentralstyret på sitt møte i oktober en 95 

resolusjon om fremtidens opptakssystem. 96 

Både før og etter fremleggelsen av rapporten har vi vært aktive i media og debatter om 97 

opptakssystemet, og fremmet hvilke endringer vi ønsker. Siden fremleggelsen i desember har 98 

arbeidsutvalget svart på høringen til rapporten, diskutert forslaget med statsråden, samt snakket 99 

med flere av Stortingspartiene og ungdomspartiene om vår politikk på området. 100 

 101 

Revidering av universitets- og høyskoleloven 102 

Revideringen av universitets- og høyskoleloven er en prosess som har foregått over flere år, siden 103 

Aune-utvalget la frem forslag til ny lov i 2020. Med utgangspunkt i dette forslaget har Stortinget 104 

vedtatt endringer i loven i både 2021 og 2022, der NSO begge ganger har fått flere viktige 105 

gjennomslag. Siste del av revideringen kommer i 2023. 106 

Dette har vært en viktig sak for NSO i flere år, og arbeidsutvalget har derfor valgt å videreføre 107 

dette arbeidet. Revideringen er en sak som går over flere fag- og politikkområder. I tillegg til å 108 

videreføre de viktigste sakene, som for eksempel sterkere lovgivning om læringsmiljø, har vi også 109 

fokusert på politisk styring av nedleggelse av studiesteder og studentenes rettssikkerhet i 110 

forbindelse med klagesaker. Dette har vi gjort gjennom den siste høringsrunden til loven, i media 111 

og i Universitets- og høgskolerådet. 112 

 113 

Organisatorisk arbeid 114 

 115 

Politiske plattformer 116 

En del av jobben med å utvikle NSOs egen politikk handler også om å gjøre politikken vår så 117 

tydelig og lett anvendelig som mulig. Arbeidsutvalget oppdaget kort tid inn i perioden at vi hadde 118 

politikk på de samme temaene i flere ulike politiske plattformer. Arbeidsutvalget har derfor høsten 119 

2022 lagt frem en sak for sentralstyret om å oppheve to politiske plattformer for å flytte politikken 120 

fra Plattform for likestilling, inkludering og mangfold og Plattform for organisering av Universitets- 121 

og høyskolesektoren over i øvrige plattformer som omtalte de samme tematiske områdene. 122 

Hensikten med dette har vært å flette sammen politikken vår og gjøre den lettere å bruke i det 123 

daglige arbeidet og for organisasjonen vår. Det har vært et ressurskrevende arbeid, men vil gagne 124 

organisasjonen i lengre tid fremover.  125 

 126 

https://opptaksutvalget.no/
https://www.regjeringen.no/contentassets/6859d16a76224779be85e3a61facaff9/no/pdfs/nou202220220017000dddpdfs.pdf
https://student.no/om-nso/dokumenter/fremtidens-opptakssystem-vedtatt-pa-sst2-22-23
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-nou-2022-17-veier-inn-ny-modell-for-opptak-til-universiteter-og-hoyskoler/id2950211/?uid=af92f319-a04f-41f1-bc3e-465104f46438
https://www.regjeringen.no/contentassets/65a475004027495a8009b359e253b19e/no/pdfs/nou202020200003000dddpdfs.pdf
https://tv.nrk.no/serie/dagsnytt-atten-tv/202206/NNFA56062422/avspiller
https://khrono.no/felles-klagenemnd-pa-villspor/707742
https://khrono.no/felles-klagenemnd-pa-villspor/707742
https://student.no/images/dokumenter/horinger_innspill/H%C3%B8ringssvar_Grunnlag_for_ny_universitets-_og_h%C3%B8yskolelov_14.10.22.pdf
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Studentbevegelsens historiebok 127 

Et langvarig prosjekt i NSO har gått mot slutten i vår periode, og studentbevegelsens historiebok 128 

nærmer seg ferdigstilt. NSO satte først av midler til et historieprosjekt på landsmøtet i 2012, som 129 

ble begynnelsen på en lang prosess med å lage en bok om den norske studentbevegelsen. 130 

Arbeidet med historieboken startet tilbake i 2014, og oppdraget med å skrive selve boken ble gitt 131 

til Åsmund Borgen Gjerde tilbake i 2019. Åsmund nærmer seg nå slutten på sitt engasjement, og 132 

vi er spent på å følge den videre prosessen med å inngå avtale med en billedredaktør og et 133 

forslag for å få boken ferdigprodusert. Historieboken vil mest sannsynlig være klar for lansering og 134 
utgivelse mot utgangen av 2023/starten av 2024.  135 

 136 

Vi vil rette en stor takk til Åsmund og til alle som har engasjert seg i og bidratt inn til bokkomiteen. 137 

Spesielt vil vi takke John Petter Collet, Birgitte Kjos Fonn, Eirinn Larsen, Fam Karine Heer Aas og 138 

Daniel Rugaas for deres innsats i og for bokkomiteen mot slutten av historiebokprosjektet. 139 

Prosjektet hadde ikke vært mulig uten dere. 140 

 141 

Media 142 

Det har vært en god periode for NSO i media. Vi har fått satt viktige saker på dagsorden som 143 

studentenes økonomiske situasjon, bosituasjon og boforhold, studenters mulighet til å ta vare på 144 

egen helse og stadig større utfordringer med psykiske helseplager, opptak til høyere utdanning og 145 

viktigheten av internasjonalt samarbeid.  146 

Totalt har NSO hatt 1342 treff i unike artikler i perioden 1. juli 2022 til og med 6. mars 2023. I disse 147 

artiklene har leder eller andre AU-medlemmer vært nevnt med navn i 767 av dem. Vi har i 148 

gjennomsnitt hatt 5 treff per dag. Sammenligner vi det med samme periode i fjor hadde NSO totalt 149 

1044 treff i unike artikler, hvorav 549 var med benevnelse. Det har gitt oss en rekkevidde som er 150 

22% høyere sammenlignet med forrige periode. 151 

 152 

 153 
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 154 

Vi har vært godt til stede på noen av de viktigste nasjonale nyhetsflatene. Vi har blant annet vært 155 

på politisk kvarter, Dagsrevyen, flere ganger på 12-, 15-, 21- og 23-nyhetene på NRK, 156 

nyhetssendingene på TV2-nyhetskanalen, God Morgen Norge og ikke minst så har vi vært på 157 

Dagsnytt 18 hele 10 ganger hittil i perioden. 158 

 159 

 160 
 161 

Høyest på listen over medier vi har vært til stedet står Khrono, VG, NRK og fagpressenytt.  162 

 163 

• Riksdekkende medier:  164 

o VG nett og papir - 82 artikler 165 

o NRK.no - 42 artikler  166 

o Aftenposten nett og papir - 30 artikler 167 

o Dagsavisen nett og papir - 26 artikler 168 

o TV2 - 16 artikler  169 

• Sektoraviser:  170 

o Khrono - 221 artikler 171 

o Fagpressenytt - 61 artikler 172 

o Universitetsavisa-26 artikler  173 

o Uniforum - 15 artikler 174 

o Forskerforum - 10 artikler 175 

• Studentaviser:  176 

o Universitas - 33 artikler 177 

o Under dusken - 13 artikler 178 

• Andre medier:  179 

o Framtida - 28 artikler 180 

o MSN Norge - 27 artikler  181 

o Nettavisen - 22 artikler  182 

 183 

Det er viktig å påpeke at ikke alt av TV eller radiooppslag er med i disse oversiktene. 184 
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I tillegg til nasjonale medier har vi også vært godt representert i lokale og regionale medier slik 185 

som Bergens Tidende, Adresseavisen, Rogalands Avis, Oppland Arbeiderblad, Avisa Nordland, 186 

Trønderdebatt og Folkebladet. 187 

 188 

  189 
 190 

Vi har i denne perioden sakte med sikkert tatt i bruk NSOs nye grafiske profil. Det innebærer både 191 

at alle sakspapirer og dokumenter nå følger nye maler, alt av ting med logo er blitt skiftet ut og 192 

arbeidet med ekstern kommunikasjon som innebærer grafiske elementer har fått nytt utrykk. 193 
Arbeidsutvalget har denne perioden hatt fokus på å bruke NSOs sosiale medier mer aktivt og 194 

strategisk. Dette som en del av vårt politiske og organisatoriske påvirkningsarbeid. Det har gjort at 195 

vi i løpet av hele perioden har prioritert å produsere og publisere innhold på våre sosiale 196 

mediekanaler som Instagram, Facebook og Twitter i tråd med den nye grafiske profilen. Vi er også 197 

i utarbeidelsen av en sosiale medier strategi. 198 

 199 

 200 

Strategisk samarbeid med eksterne aktører 201 

 202 

Det har vært viktig for arbeidsutvalget denne perioden å jobbe strategisk opp mot og med eksterne 203 

aktører i og tilknyttet universitets- og høyskolesektoren. I rapporten vår vil vi trekke frem 204 

samarbeidet med noen av disse aktørene og håper dette vil gi landsmøtet et godt innblikk i hvilke 205 

samarbeidspartnere vi har jobbet opp mot og med denne perioden. 206 

 207 

Kunnskapsdepartementet 208 

Mange av sakene NSO jobber med og prosesser vi ønsker å påvirke ligger til dette departementet. 209 

Som eksempler her vil vi trekke frem revidering av universitets- og høyskoleloven, nytt 210 

opptakssystem, profesjonsmeldinga, utsynsmeldinga, og saker som økt studiestøtte og flere 211 

https://www.bt.no/tag/be1375a5-c58c-4e6e-ae69-afa27c80fcc9/norsk-studentorganisasjon
https://www.adressa.no/midtnorskdebatt/i/Ll3lAQ/regjeringa-har-sviktet-derfor-stemmer-vi-blaatt
https://www.tronderdebatt.no/a-satse-pa-studiestotta-gir-resultater/o/5-122-60209
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studentboliger. Det har derfor vært viktig for arbeidsutvalget i denne perioden å bygge en god 212 

relasjon til både politisk ledelse og byråkratiet. Det opplever vi å ha fått til og blir i stor grad 213 

involvert og invitert inn i pågående politiske prosesser. Det gir store fordeler å bli involvert i 214 

prosessene, som informasjon og innblikk i saker som behandles politisk, noe som bedrer 215 

mulighetene våre til å påvirke andre politiske aktører rundt regjeringen og mediebildet. 216 

 217 

Kommunal- og distriksdepartementet 218 

Denne perioden har det vært satt i gang en rekke prosjekter som handler om boforhold og 219 
rammevilkår på det private leiemarkedet. For sittende arbeidsutvalg har det vært viktig å prioritere 220 

dette samarbeidet, da om lag 60 % av alle studenter leier privat og påvirkes av hva som skjer på 221 

dette området. Studenter utgjør også en betydelig del av den totale leiemassen i studiebyer.  222 

Høsten 2022 startet kommunal- og distriktsdepartementet opp et arbeid med å se på utfordringene 223 

på det private leiemarkedet etter mye oppmerksomhet rundt temaet de siste årene. Dette arbeidet 224 

har vi koblet oss tett på. Vi har deltatt på en rekke innspillsmøter med politisk ledelse der vi har 225 

løftet utfordringer studenter og unge leietakere møter i leiemarkedet. Dette gjelder blant annet 226 

skyhøy konkurranse, dyre leiepriser, dårlige boforhold, informasjon om rettigheter og plikter, og 227 

vanskeligheter ved å melde ifra om kritikkverdige forhold. Historiene om studenter som leier dyrt 228 

og dårlig florerer og det har vært lett for oss å komme på i media i om disse sakene. Med god 229 

hjelp av NSOs leiemarkedsundersøkelse, gjennomført av Analyse & Tal, har det også vært mulig 230 

å løfte det opp på dagsorden. Det kommer en stortingsmelding om et helhetlig boligmarked, som 231 

vi vil jobbe opp mot. 232 

 233 

I budsjettet for 2023 fikk SV gjennomslag for en gjennomgang av husleieloven. Her har NSO lagt 234 

frem våre innspill til hva gjennomgangen bør se på og hvem som bør være representert i utvalget. 235 

Utvalget er enda ikke satt ned, men vi venter spent på hva som vil komme. 236 

 237 

Helse- og omsorgsdepartementet 238 

Spørsmål om studentenes helse er koblet tett opp mot arbeidet som gjøres i Helse- og 239 

omsorgsdepartementet. Denne våren legger departementet frem en folkehelsemelding, der det 240 

har vært viktig for oss å løfte frem at studenter som gruppe bør nevnes særskilt i meldingen. Opp 241 

mot folkehelsemeldingen har vi vært i dialog med statsråd Ingvild Kjerkol, i debatt under 242 

Arendalsuka og under SHoT lanseringen. Vi har også vært på et møte med statssekretær Ole 243 

Henrik Krat Bjørkholt, hvor vi spilte inn våre prioriteringer og ønsker, som blant annet var egne 244 

tiltak for studenter, bedre tilgang på helsetjenester og mer følgeforskning på studenthelse, slik at vi 245 

kan få mer treffsikre tiltak.  246 

 247 

Opptrappingsplan psykisk helse er en plan som skal særlig ta for seg kommunale tjenester, og 248 

lavterskel tilbud for psykisk helse. Her deltok vi på et innspillsmøte med flere aktører innenfor 249 

utdanningssektoren. I innspillsmøtet løftet vi frem informasjon, koordinering av tjenester og 250 

viktighet av et godt helhetlig tilbud. 251 

 252 

Departementet arbeider også med en stortingsmelding om rusforebygging, her har vi vært på et 253 

møte med statssekretær Ellen Moen Rønning-Arnesen om rusforebygging mot studenter. I dette 254 

https://www.nrk.no/norge/opplevde-leiemarerittet-_-dette-ma-du-passe-pa-1.16049007
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/utvalg-skal-ga-gjennom-husleieloven/id2958379/
https://www.nrk.no/nordland/mugg-i-leiebolig-ble-ikke-fjernet-_-studentorganisasjonen-vil-ha-lovfestet-boligkontroll.-1.16180995
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/et-leiemarked-ute-av-kontroll
https://www.tv2.no/nyheter/innenriks/lars-fekk-sjokk-da-han-sag-standarden-pa-leiligheitene-tragikomisk/14889198/
https://e24.no/naeringsliv/i/ML4zRo/kommunalministeren-ber-utleiere-vise-tilbakeholdenhet
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/brennhett-leiemarked
https://www.regjeringen.no/no/tema/helse-og-omsorg/folkehelse/innsikt/folkehelsemeldingen2023/id2900655/
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18108
https://presse.sio.no/events/presseinvitasjon-fremlegging-av-norges-stoerste-undersoekelse-om-studenters-helse-og-trivsel-shot-2022-101915
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/opptrappingsplan-psykisk-helse/id2907606/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/kalender/id1330/?name=Helse-%20og%20omsorgsminister%20Ingvild%20Kjerkol&from=13.10.2022
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/stortingsmelding-om-forebyggings-og-behandlingsreform-pa-rusfeltet/id2905279/
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arbeidet har vi tatt opp ulike rammer for forebygging og informasjonsdeling, samtidig som vi har 255 

diskutert behandling, veiledning og oppfølging av studenter og rus. 256 

 257 

Universitets- og høgskolerådet 258 

NSO har to faste plasser i styret til Universitets- og høgskolerådet (UHR) som er fastsatt til leder 259 

og nestleder. I tillegg sitter vi i de strategiske enhetene for utdanning, forskning, innovasjon og 260 

administrasjon, der det diskuteres dagsaktuelle saker innen de respektive områdene., Vi 261 

oppnevner også studenter til fagstrategiske enheter med tilhørende nasjonale fagråd. I år har 262 
samarbeidet med UHR vært spesielt viktig med tanke på skolepenger for internasjonale studenter, 263 

der de har vært en viktig partner i å løfte saken i den offentlige debatten, i høringer og ved andre 264 

anledninger med departementet og politikere til stede.  265 

 266 

Samskipnadsrådet 267 

Samskipnadsrådet er en samling av Norges 14 samskipnader. Vi har deltatt på deres halvårlige 268 

seminarer, samskipnadsmøtet og boligmøte. På samskipnadsmøtet høsten 2022, deltok vi også i 269 

en panelsamtale om studenters vilkår, sett opp mot undersøkelsene som kom samme høst. Vi har 270 

også hatt god og løpende dialog med ny styreleder for samskipnadsrådet, Audhild Kvam, og 271 

tidligere styreleder Hans Erik Stormoen. Vi deler mange av de samme interessene som bygging 272 

av flere studentboliger og sikre gode velferdstjenester for studentene.  273 

Samtidig har vi det siste året hatt noe ulike målsetninger, og vi har derfor ikke vært enige med 274 

Samskipnadsrådet i alle saker, for eksempel i forbindelse med forsinkelsesrenter. Vi opplever 275 

likevel et godt og konstruktivt samarbeid.  276 

 277 

NOKUT – Nasjonalt organ for kvalitet i utdanningen 278 

NOKUT er et statlig uavhengig organ som gjennom evaluering, akkreditering og godkjenning av 279 

kvalitetssystemer, institusjoner og studietilbud har ansvar for å kontrollere kvaliteten på norske 280 

høyere utdanningsinstitusjoner. Vi har hatt mye kontakt med NOKUT i perioden, både gjennom 281 

NSOs oppnevnte studentrepresentant i NOKUT-styret, gjennom forskjellige møtearenaer, 282 

NOKUTs 20 års jubileum med tilhørende konferanse, Studiebarometeret og samarbeid om 283 

forsinkelsesrenter til studenter fra samskipnadene. Vi har i løpet av perioden fått etablert en fast 284 

møtesyklus på tre møter i året i tillegg til løpende dialog.  285 

 286 

SIKT – Kunnskapssektorens tjenesteleverandør  287 

Sikt ble etablert 1. januar 2022 etter en sammenslåing av flere aktører. Sikt har ansvar for mange 288 

av de viktigste tjeneste som brukes i universitets- og høyskolesektoren, deriblant Samordna 289 

opptak, Felles studentsystem, digitale undervisnings- og vurderingsløsninger og mye mer. Det har 290 

derfor vært et mål for arbeidsutvalget å oppnå jevnlig kontakt med Sikt for å kunne påvirke og 291 

diskutere tjenestene de leverer. Vi har hatt flere møter med Sikt og deltok på deres konferanse i 292 

september. Vi har i disse møtene blant annet diskutert digitalt læringsmiljø, digital vurdering og 293 

personvern. Nestleder hadde et innlegg om den digitale studentreisen på Sikt sin konferanse i 294 

september. Leder hadde et av åpningsinnleggene på den årlige digitaliseringskonferansen og 295 

deltok i panelsamtale. 296 

 297 

https://www.samskipnader.no/samskipnadsmotet2022/
https://khrono.no/nokut-sjefen-ut-mot-samskipnadene-burde-ikke-skyve-ansvaret-over-pa-studentene/753160
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HK-dir - Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse 298 

Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse (HK-dir) ble etablert 1. juli 2021, etter en 299 

sammenslåing av flere direktorater under Kunnskapsdepartementet. HK-dir har ansvar 300 

forvaltningsoppgaver innen høyere utdanning og kompetansepolitikk. I perioden har vi hatt flere 301 

møter og kontakt med forskjellige parter i HK-dir. Blant annet deltakelse på DigiNorden og på 302 

Erasmusseminaret og ved å samarbeide om norsk fagspråk og retningslinjer for ansvarlig 303 

internasjonalt samarbeid. HK-dir var også invitert til NSOs Høstkonferanse som oppspill til 304 

revideringen av utdanningspolitisk plattform. Vi jobber fortsatt med å få etablert en fast møtesyklus 305 
mellom NSO og HK-dir.  306 

 307 

Lånekassen 308 

Statens lånekasse for høyere utdanning hadde frem til utgangen av 2022 et styre som øverste 309 

organ, hvor NSO hadde en fast representant. Fokuset i styret har vært prioriteringene til 310 

Lånekassen, samt ansettelse av ny administrerende direktør. I desember ble det vedtatt at 311 

Lånekassen skulle endre styringsmodell, og styret ble dermed avviklet. Utenom de faste 312 

styremøtene har vi hatt møter med administrerende direktør, der vi har hatt anledning til å stille 313 

spørsmål og diskutere felles interesseområder innen utdanningsstøtte. For vårsemesteret arbeider 314 

vi sammen med Kunnskapsdepartementet, Lånekassen, ANSA, ONF og EO, om å etablere et 315 

brukerråd som skal sikre kommunikasjon og medvirkning for brukerne av Lånekassen. 316 

 317 

SAIH - Studentenes og Akademikernes Internasjonale Hjelpefond 318 

NSO er medlem av og representert med fast plass i styret til SAIH. Vi har vært involvert i deres 319 

politiske kampanjeutvalg, som i årets kampanje tar for seg studentaktivister som 320 

menneskerettighetsforkjempere. Videre deltok vi og holdt en presentasjon av NSO på SAIH sin 321 

vintersamling, og har jobbet tett sammen for å videreutvikle Students at Risk-ordningen (StAR). 322 

 323 

ESU - European Students’ Union 324 

Som medlem i ESU blir vi invitert til å delta på fire fysiske samlinger i løpet av året, med vertskap 325 

fra et av deres medlemmer. Høsten 2022 deltok vi derfor på European Students' Convention 326 

(ESC) i Aveiro og Board Meeting (BM) i Praha. Der ble det blant annet bestemt at NSO skal være 327 

vertskap for BM87, høsten 2024. Våren 2023 har vi deltatt på ESC i Lund og skal delta på BM i 328 

Tbilisi. Det har vært viktig for oss å være representert på disse møtene, både de formelle og 329 

uformelle. Deltakelse gir oss innflytelse på europeisk høyere utdanningspolitikk og er en viktig 330 

kilde til informasjon om hva som foregår i resten av Europa. I vårt arbeid med ESU har det vært 331 

prioritet å skape arbeidsro for organisasjonen, og få gjennomslag for NSO politikk. Et eksempel på 332 

dette var gjennomslag for en resolusjon om gratis sanitærprodukter ved høyere 333 

utdanningsinstitusjoner. 334 

 335 

NOM - Nordiskt Ordförande Møte 336 

Nordiskt Ordförande Møte (NOM) ble etablert allerede i 1946 og fungerer som et nettverk for 337 

nasjonale studentunioner i Norden og Baltikum. Det er normalt to fysiske samlinger i året, i 338 

kombinasjon med et kort møte. Høsten 2022 var vår svenske søsterorganisasjon SFS vertskap for 339 

NOM i Gøteborg. Det viktigste fra denne samlingen var at vi ble bedre kjent og fikk diskutert veien 340 

https://hkdir.no/arrangement/digital-kompetanse-og-livslang-laering-for-baerekraftig-omstilling-i-norden-diginorden
https://diku.no/arrangementer/erasmusseminaret-for-hoeyere-utdanning-2022
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/kjetil-moen-blir-administrerende-direktor-i-lanekassen/id2953296/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/endringer-i-lanekassen/id2952363/
https://student.no/aktuelt/nyheter/vi-skal-arrangere-board-meeting-for-esu
https://student.no/aktuelt/nyheter/vi-skal-arrangere-board-meeting-for-esu
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videre for nettverket. Våren 2023 var det planlagt at Litauen skulle stå for vertskapet. Denne 341 

samlingen ligger an til å bli digital, på grunn av manglende finansiering. Arbeidsutvalget opplever 342 

nettverket som viktig for å få politiske gjennomslag i ESU. Derfor har det blitt jobbet strategisk for å 343 

styrke nettverket. 344 

 345 

ESN - Erasmus Student Network  346 

ESN oppgir selv å være den største studentforeningen for internasjonale studenter i Europa. 347 

Høsten 2022 deltok vi på deres halvårlige generalforsamling i Tromsø. Dette var for å få en 348 
kontaktflate mot det internasjonale studentmiljøet i Norge. Der fikk vi presentert oss selv og 349 

utvekslet informasjon. ESN oppgir at det var nyttig for dem i deres arbeid med å representere 350 

internasjonale studenter, å få innblikk i hvordan studentmedvirkning i Norge og norsk høyere 351 

utdanning fungerer. For vår del var det en fin arena for å få utvekslet tanker og ideer med 352 

internasjonale studenter i Norge, om deres studiesituasjon. 353 

 354 

 355 

Handlingsplanen for 2022/2023 356 

 357 

Gjennomslag for NSOs krav til statsbudsjettet. 358 

 359 

NSOs statsbudsjettprioriteringer er noe av det mest omfattende arbeidet i løpet av et år. Det tar 360 

lang tid å få gjennomslag for de store langsiktige sakene, noe som er årsaken til at NSOs 361 

statsbudsjettkrav ofte er de samme fra år til år. I perioden har vi jobbet opp mot statsbudsjettet for 362 

2023, og for 2024. Statsbudsjettkravene vedtas av sentralstyret, og ble i 2022 vedtatt på SST3. I 363 

tillegg til å jobbe opp mot selve statsbudsjettet før det vedtas, jobber vi også opp mot revidering av 364 

statsbudsjettet som gjerne skjer et halvt år etter at det er blitt vedtatt. Vi har derfor i perioden også 365 

jobbet opp mot revidert nasjonalbudsjett for 2023. 366 

 367 

For vår del startet arbeidet med statsbudsjettprioriteringene for 2023 allerede 1. juli, og vi har 368 

jobbet med prioriteringene gjennomgående i perioden. Vi har brukt mye tid på å planlegge og 369 

gjennomføre møter med politikere og andre organisasjoner for å påvirke dem til å prioritere våre 370 

krav. I tillegg har vi brukt mye tid på å selge inn saker om våre statsbudsjettkrav til media for å 371 

sette dem på dagsordenen og gjøre våre prioriteringer viktig også for opinionen. 372 

 373 

NSOs krav til statsbudsjettet for 2023 var: 374 

• Studiestøtten økes og knyttet til 1.5 ganger grunnbeløpet i folketrygden. 375 

• Det skal gis tilskudd til bygging av 3000 nye studentboliger og oppgradering av 2000 376 

studentboliger, med et mål om 20 prosent nasjonal dekningsgrad. 377 

• Minst 40 prosent av studielånet skal konverters til stipend ved oppnådde studiepoeng. 378 

• Studenter skal inkluderes i dagpengeordningen. 379 

 380 

https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023
https://student.no/om-nso/arrangementer/saker-til-sst3-22-23
https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023/nsos-statsbudsjettarbeid-2023?highlight=WyJzdGF0c2J1ZHNqZXR0Il0=
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Studiestøtte: Det største av disse fire kravene, er kravet om økt studiestøtte. For 2023 ville det 381 

kostet om lag 2.2 milliarder kroner å øke studiestøtten til 1.5 G. Det har derfor vært her vi har lagt 382 

ned det største støtet.  383 

 384 

Regjeringens la frem sitt forslag til budsjett for 2023 den 6. oktober 2022. I forslaget ble 385 

studiestøtten foreslått justert med 2.8 %, som følge av at regjeringen gjorde en teknisk endring i 386 

tidspunktet for utregningen av studiestøtten. Justeringen har tidligere blitt gjort tidligere på året, 387 

noe som førte til større avstand mellom det tallet studiestøtten har blitt justert med, og den faktiske 388 
prisveksten i samfunnet. Ved å flytte justeringstidspunktet til senere på året vil den trolig samsvare 389 

bedre med det generelle prisnivået. Regjeringens forslag tilsvarte 3 608,- kroner mer i året, eller 390 

328,- kroner mer i måneden per student. Etter budsjettforliket med SV ble studiestøtten økt fra 391 

regjeringens forslag. Studiestøtten økte her med 7%, som tilsvarer en økning på 9 022,- kroner 392 

mer i året, eller 820,- kroner mer i måneden per student fra studieåret 2022/2023 til studieåret 393 

2023/2024. Dette er den største økningen i kroner og øre siden 2002. Dessverre blir ikke denne 394 

økningen den seieren vi hadde håpet på da inflasjonen har sørget for at prisene øker tilsvarende. 395 

I arbeidet med å øke studiestøtten har tallene som kom fra SHoT og Levekårsundersøkelsen blant 396 

studenter 2021 vært viktige verktøy for å vise viktigheten av at studentøkonomien styrkes. NSOs 397 

studentbudsjett har også vært flittig brukt. Vi har brukt prisstigningen hele høsten, økende 398 

strømpriser og inflasjonen på dagligvarer vinteren 2023 til å aktualisere studiestøttedebatten. 399 

 400 

Studentboliger: Vi har blant annet brukt tall fra studentboligundersøkelsen for 2022 og køtallene 401 

for studentboliger til å løfte dette kravet. For å kunne realisere flere studentboligprosjekter økte 402 

regjeringen kostnadsrammen for studentboliger, men økte ikke tilskuddssatsen med det samme 403 

nivået. Realiteten av denne endringen er at studentsamskipnadene kan bygge flere studentboliger 404 

i en tid hvor byggekostnadene øker, men at studentene må ta de ekstra kostnadene selv over for 405 

eksempel husleien. 406 

 407 

Konverteringsordningen: I 2019 ble det gjort en endring i konverteringsordningen fra studielån til 408 

stipend som gjør at kun 25 prosent av studielånet blir omgjort til stipend ved 409 

studiepoengproduksjon og de resterende 15 prosentene ved avlagt grad. Dagens 410 

konverteringsordning gjør at studenter som bytter studie, tar årsstudium, er under etter- og 411 

videreutdanning, eller som av ulike årsaker faller fra studieløpet, sitter igjen med mer gjeld.  412 

Vi har løftet konverteringsordningen opp mot partiene i regjering, og budsjettpartnere, når vi har 413 

diskutert statsbudsjett for 2023, for å lodde stemningen. I dialogen med partiene fikk vi tydelige 414 

signaler på at de ikke ønsket å prioritere konverteringsordningen. Som følge av dette tok 415 

arbeidsutvalget en avgjørelse på at det ikke var politisk handlingsrom for gjennomslag på dette 416 

statsbudsjettkravet, og ønsket heller å prioritere opp andre krav. 417 

 418 

Dagpengeordningen: Korona-pandemien har gjort det tydelig at studenter mangler et 419 

sikkerhetsnett dersom man mister deltidsjobben man er avhengige av for å ha råd til 420 

levekostnader ved siden av studiene. Slik regelverket er i dag vil to arbeidstakere som jobber like 421 

mye oppleve at de har ulike rettigheter, der en kan få dagpenger, og den andre som studerer, ikke 422 

får dagpenger. 423 

https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/en-av-tre-studenter-sliter-psykisk-det-er-pa-tide-a-finne-losninger-som-fungerer
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning
https://student.no/images/Studentboligunders%C3%B8kelsen_2022_1.pdf
https://www.samskipnader.no/l/mangelen-pa-studentboliger-er-et-politisk-ansvar/
https://www.samskipnader.no/l/mangelen-pa-studentboliger-er-et-politisk-ansvar/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/tilskudd-til-studentboliger-for-2023/id2950563/
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 424 

Det har allikevel ikke vært enkelt å arbeide med dagpengeordningen i statsbudsjettet for 2023. Å 425 

inkluderes i dagpengeordningen er først og fremst et lovarbeid, ikke et statsbudsjettkrav. Det vil 426 

ikke hjelpe å få penger over statsbudsjettet til studenter som går på dagpenger, dersom studenter 427 

ikke har lov til å ta ut dagpenger. Derfor må det heller sees på en lovendring, før det kan arbeides 428 

for midler over statsbudsjettet.  429 

 430 

I revidering av dette statsbudsjettet har arbeidsutvalget vedtatt å prioritere å stoppe skolepenger, 431 
da dette er siste sjanse før det innføres ved semesterstart i august 2023. 432 

I desember 2022 startet vi arbeidet mot statsbudsjettet 2024. Her vedtok sentralstyret vårt krav. 433 

 434 

NSOs krav til statsbudsjettet for 2024 er: 435 

• Studiestøtten økes og knyttes til 1.5 ganger grunnbeløpet i folketrygden. 436 

 437 

Ved å gå fra fire til ett krav vil NSOs arbeid opp mot statsbudsjettet spisse seg enda mer enn 438 

tidligere. Vi er allerede godt i gang med å skape oppmerksomhet i media om studentenes 439 

økonomiske situasjon, som blir vanskeligere med den store prisveksten som er i samfunnet. 440 

Arbeidsutvalget startet opp arbeidet i januar 2023. Før regjeringens budsjettkonferanse i mars 441 

2023 har vi prioritert å gjennomføre møter med partiene i posisjonen samt deres ungdomspartier. 442 

Fremover mot sommeren blir det viktig å virkelig sette studiestøtte på dagsorden i media og sørge 443 

for at dette blir en viktig sak for politikerne og velgerne. Mot sommeren vil vi også møte de andre 444 

partiene på Stortinget for å løfte frem #studentkravet for 2024 og gjøre det tydelig for regjeringens 445 

budsjettpartner SV hva som er studentenes prioritering. 446 

 447 

Å videreutvikle organisasjonen, med spesielt fokus på NSO etter pandemien og hvordan 448 

NSO best kan møte endringene i, og holde seg relevant for, studentmassen. 449 

 450 

Gjennom perioden har vi fokusert på hvordan vi kan videreutvikle arrangementene og møtene 451 

NSO gjennomfører for å i bedre grad treffe medlemslagene og våre tillitsvalgte sine behov. Her vil 452 

vi spesielt trekke frem ledersamlingene, hvor vi har forsøkt å trekke en rød tråd gjennom hver 453 

ledersamling. Arbeidsutvalget har jobbet for at ledersamlingene ikke bare skal være en 454 

nettverksarena, men også en arena for å løfte pågående politiske og organisatoriske debatter. 455 

Sentralstyret for perioden 21/22 vedtok på sitt siste sentralstyremøte et mandat for en 456 

arbeidsgruppe som skal gjennomgang av NSOs demokratiske organer og arbeidsutvalget har 457 

oppnevnt arbeidsgruppen. Arbeidsgruppen skal levere sitt endelige arbeid til sentralstyremøte 3 458 

kommende periode, og det neste arbeidsutvalget skal supplere arbeidsgruppen med et medlem. 459 

Vi har gitt et skriftlig innspill til arbeidsgruppen om hva vi som arbeidsutvalget mener det er viktig 460 

at de undersøker i sitt arbeid. 461 

 462 

Under ledersamlingen som ble gjennomført i Kristiansand 23.-25. september hadde vi en egen 463 

bolk om "NSO – en organisasjon i endring?" for å samle inn innspill og tanker fra 464 

medlemslagslederne om hvordan NSO bør/ikke bør arbeide i fremtiden, hvilke arrangementer 465 

organisasjonen skal ha og hvordan vi bør være organisert. Det var gode og givende diskusjoner, 466 
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og notatene fra bolken ble oversendt til arbeidsgruppen til gjennomgang av NSOs demokratiske 467 

organer, og tatt med i hvordan vi ønsker å organisere ledersamlingene i fremtiden. 468 

Under ledersamlingen som ble gjennomført i starten av vårsemesteret forsøkte vi å dele 469 

medlemslagene opp i grupper tilsvarende deres strukturer og organiseringer. Dette gav gode 470 

resultater i dynamikken internt i gruppene, og er en ny måte å sette opp gruppearbeid på som vi 471 

mener NSO bør videreføre. 472 

 473 

En stor endring som vi forsøker i år, er å endre på hvordan NSO arrangerer formøtet til 474 
landsmøtet. Istedenfor å ha formøtet rundt én måned før landsmøtet, gjennomfører vi det i år 475 

dagen før landsmøtet, supplert med to webinarer i forkant og digitale møter med 476 

delegasjonslederne. Målet med å gjøre denne endringen er å redusere belastningen det er for 477 

delegater å delta på landsmøtet, samtidig som vi kan ta i bruk selve landsmøtesalen på formøtet. 478 

Det har blitt utarbeidet et dokument kalt Landsmøtet på 1-2-3, som ble sendt ut med 479 

kunngjøringen av landsmøtet, som et tiltak for å legge til rette for at nye delegater skal kunne delta 480 

på landsmøtet. I skrivende stund arbeider vi nå med å utvikle en ressursbank for tillitsvalgte i NSO 481 

og medlemslagene, som vi ønsker å tilgjengeliggjøre for hele organisasjonen på student.no. 482 

 483 

At det skal være et mål å styrke medlemslagenes og komitéenes medvirkning og posisjon i 484 

organisasjonen. 485 

 486 

Dette har vært et viktig punkt som har vært gjennomgående for vårt arbeid i perioden. En av de 487 

viktigste prioriteringene har vært å systematisere dialogen og kommunikasjonen vi som 488 

arbeidsutvalg har med medlemslag og komiteer, for å sikre lik, rettferdig og forutsigbar dialog 489 

mellom kontoret og medlemslagene og komiteene. 490 

 491 

Vi har fordelt ansvar internt i arbeidsutvalget for å følge opp de ulike medlemslagene og 492 

komiteene i perioden, som er en god praksis NSO har. Når det kommer til oppfølging av de ulike 493 

komiteene ser vi det derimot som hensiktsmessig at noe av det administrative 494 

oppfølgingsansvaret i større grad flyttes over til sekretariatet, for å sikre kontinuitet og frigjøre tid til 495 

politisk påvirkningsarbeid. 496 

 497 

Som arbeidsutvalg har vi dratt på medlemslagbesøk til de fleste medlemslag, og hatt digitale 498 

møter med samtlige. Videre har vi jevnlig holdt kurs for medlemslag som har etterspurt dette, og 499 

bistått i deres politiske og organisatoriske arbeid. I perioden har det blitt gjennomført tre 500 

ledersamlinger, en før sommeren i regi av det forrige arbeidsutvalget, en i september og en i 501 

slutten av januar. Det er én ledersamling mer enn tidligere år. 502 

 503 

Vi har videreført de digitale møtene for medlemslagene, men gjort justeringer i disse etter 504 

tilbakemeldinger fra medlemslagene. Endringen i forrige periode som førte til at sentralstyret, de 505 

politiske komiteene, kontrollkomiteen og valgkomiteen ble invitert til møtene har blitt reversert, 506 

etter et tydelig ønske fra medlemslagslederne på ledersamlingen før sommeren og i dialog med 507 

de ulike medlemslagslederne. I ettertid har vi igjen begynt å invitere kontrollkomiteen og 508 

valgkomiteen til disse digitale møtene, etter individuelle ønsker fra de respektive komiteene. 509 
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Sentralstyret ble også invitert til det digitale medlemslagsmøtet i forkant av SST3, slik at de kunne 510 

lytte til medlemslagenes tanker om NSOs statsbudsjettkrav for 2023. På de digitale 511 

medlemslagsmøtene har vi som arbeidsutvalget prioritert å ha en mer fastsatt struktur, med en 512 

tydelig agenda for innholdet i de respektive møtene. Vi har valgt å videreføre medlemslagenes 513 

runde, hvor medlemslagene kan orientere om viktige saker som pågår lokalt og informere 514 

hverandre om sitt arbeid. Sakene vi som arbeidsutvalg har valgt å løfte i møtene har vært rettet 515 

mot pågående politiske prosesser, slik at vi har hatt anledning til å lytte til hva som er viktig for 516 

medlemslagene, samt diskutere sakene med medlemslagene mens de pågår. 517 
Vi har gjennomført to høringsrunder blant medlemslagene og de politiske komiteene i forbindelse 518 

med behandlingen av politiske plattformer på landsmøtet. Videre har vi også gjennomført alle 519 

sentralstyremøtene i perioden ved utdanningsinstitusjoner tilknyttet våre medlemslag, istedenfor å 520 

benytte oss av kontoret eller hotell til dette. 521 

 522 

Arbeidsutvalget opplever å ha hatt et godt samarbeid med samtlige av de politiske komiteene 523 

gjennomgående i perioden. Rett etter sommeren utarbeidet vi felles maler for de politiske 524 

komiteenes fremdriftsplaner og rapporter til sentralstyremøtene, og har positive opplevelser med 525 

hvordan disse har fungert. I forbindelse med arbeidet med politiske plattformer til landsmøtet ble 526 

fremdriftsplanene for de politiske komiteene revidert i samråd med dem, og alle komiteene ble 527 

involvert i begge høringsrundene. 528 

 529 

Etter et tydelig ønske fra noen av de politiske komiteene har vi startet en prosess med å revidere 530 

dokumentet Retningslinjer for politiske komiteer og fagrådet slik at retningslinjene i større grad 531 

imøtekommer de politiske komiteenes behov. Her har vi fått flere innspill fra de politiske 532 

komiteene, og arbeider i skrivende stund med å revidere retningslinjene. 533 

Vi har hatt dialog med kontrollkomiteen når det har vært nødvendig i perioden, og også 534 

gjennomført møter når det har vært behov for dette. Som arbeidsutvalg opplever vi at 535 

kontrollkomiteen er gode til å gi oss svar og bidra med sine perspektivet når vi har sett behov for 536 

dette. 537 

 538 

Valgkomiteen har en viktig rolle med å aktivt finne gode kandidater til verv i organisasjonen, 539 

snakke med kandidater, inspirere kandidater og innstille til nevnte verv. Vi har prioritert å 540 

videreføre praksisen med å invitere valgkomiteen til ulike arrangementer i NSO, samt stilt egnede 541 

lokaler tilgjengelig for valgkomiteen på disse arrangementene til eventuelle møter eller samtaler 542 

med interesserte tillitsvalgte. Valgkomiteen har i dag ikke retningslinjer for sitt arbeid. I dialog med 543 

sittende valgkomite har derfor arbeidsutvalget startet arbeidet med å utarbeide retningslinjer, som 544 

vil gi bedre rammer og mer forutsigbarhet for neste års komite. 545 

Et organ som ikke nødvendigvis kan regnes som en komité, er Fagrådet. Vår opplevelse er at 546 

Fagrådet ble satt til siden og nedprioritert under pandemien, og vi har gjort endringer for å tilpasse 547 

organet til en mer digitalisert hverdag. Vi har derfor gått over til å gjennomføre møter i Fagrådet 548 

digitalt, og inviterte også Fagrådet til Høstkonferansen, som ikke har vært praksis tidligere. Dette 549 

er tiltak vi vil evaluere i slutten av vår periode. 550 

 551 
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Å styrke studentenes utdanningskvalitet slik at studentstemmen blir hørt. 552 

Utdanningskvaliteten skal stå sterkt ved arbeidet for desentralisert utdanning og 553 

langtidsplan for livslang læring. 554 

 555 

Å styrke utdanningskvaliteten og å sikre at studentstemmen blir hørt er noen av NSOs viktigste 556 

fanesaker. Dette er gjennomgående i alt vi gjør, og hovedvekten av arbeidet gjøres gjennom 557 

høringsarbeid, stortingsmeldinger, NOUer og møter med parter i sektoren og relevante politikere. 558 

I starten av januar la en ekspertgruppe frem en rapport om kvalitets- og akkrediteringskrav for å bli 559 
universitet. Gruppen ble satt ned av KD i 2022 og har sett på mulige endringer i kravene for å bli 560 

universitet. Flere av endringene i rapporten er i tråd med innspill vi sendte inn til gruppen i høst. Vi 561 

synes det er spesielt positivt at de foreslår at det er NOKUT som skal avgjøre hvorvidt en 562 

institusjon får akkreditering eller ikke, og ikke kongen i statsråd. Vi valgte derfor å fokusere på 563 

dette i media. 564 

 565 

Vi har også koblet oss på arbeidet med å revidere standardene og retningslinjene for 566 

kvalitetssikring i European Higher Education Area (EHEA) for å løfte NSOs politikk til et 567 

internasjonalt nivå. I forbindelse med det deltok vi på European Quality Assurance Forum, der vi 568 

diskuterte hvordan innretting av kvalitetssikring og kvalitetssystemer fungerer på et europeisk nivå. 569 

Den viktigste stortingsmeldingen som har vært på fag-, utdannings- og kvalitetsfeltet denne 570 

perioden er Utsynsmeldingen. Målet for Utsynsmeldingen er å peke på de viktigste 571 

kompetansebehovene i arbeids- og samfunnslivet fremover, og bidra til at innbyggerne i hele 572 

landet har tilgang til utdanning. Det er store udekkede arbeidskraft- og kompetansebehov i 573 

arbeidslivet, og det er grunn til å tro at utfordringene vil bli enda større fremover grunnet aldrende 574 

befolkning og et begrenset økonomisk handlingsrom. Dette meldingsarbeidet har vi fulgt tett, og 575 

aktivt fremmet NSOs politikk. Både gjennom en nedsatt arbeidsgruppe med representanter fra 576 

universiteter og høyskoler, egne møter med Kunnskapsdepartementet, flere skriftlige innspill og 577 

gjennom offentlig debatt i media. Her har det vært spesielt viktig å ivareta studentenes ønsker i 578 

dimensjonering, generiske ferdigheter og viktigheten av å løfte dagens allerede etablerte 579 

studietilbud. 580 

 581 

NOKUTs årlige Studiebarometer er et av studentenes viktigste arenaer for å fortelle om sin 582 

opplevde studiekvalitet, og et viktig verktøy både for arbeidsutvalget og for lokale 583 

studentdemokratier i sitt arbeid med kvalitet i utdanningene. I forbindelse med lanseringen i 584 

februar har vi hatt flere mediesaker både i nasjonale medier og sektormedier, vært i debatter og 585 

hatt møter med politikere på Stortinget. Studiebarometeret viser flere negative trender, spesielt 586 

knyttet til tilfredshet, sosialt læringsmiljø og tidsbruk. Grunnet trendene inviterte statsråd Ola 587 

Borten Moe inn til et sektormøte om studentenes studiesituasjon. Her diskuterte vi overordnet om 588 

studentenes perspektiver på studiekvalitet og arbeid ved siden av studier. 589 

 590 

I perioden har det skjedd mye på digitaliseringsfronten i universitets- og høyskolesektoren som 591 

påvirker utdanningskvaliteten og det har derfor vært et viktig tema for arbeidsutvalget å være 592 

koblet på. Sektoren har fått en ny handlingsplan for digital omstilling. Her har NSO fått flere 593 

gjennomslag, deriblant om viktigheten av kompetanseheving for både studenter og ansatte. 594 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/kvalitets-og-akkrediteringskrav-for-norske-universiteter/id2958085/
https://www.regjeringen.no/contentassets/49764c71fdd94021b4b7fa20dbe06231/nso-innspill-til-akkrediteringsutvalget.pdf
https://eua.eu/events/123-2022-european-quality-assurance-forum.html
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/regjeringen-vil-legge-frem-en-melding-om-fremtidens-kompetansebehov/id2924558/
https://www.studiebarometeret.no/no/
https://hkdir.no/vaare-tenester/handlingsplan-for-digital-omstilling-i-hoeyere-utdanning-og-forskning
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Kunnskapsdepartementet nedsatte i 2021 en ekspertgruppe som ser på digital læringsanalyse. Vi 595 

har ved flere anledninger bidratt med innspill og perspektiver inn i dette arbeidet. Digitalisering har 596 

også muliggjort å tilby studier på nye fleksible måter, noe som har stått sentralt i debatten om 597 

fleksible og desentrale utdanningstilbud. 598 

 599 

Desentralisert utdanning har vært en tydelig prioritering fra politisk ledelse i 600 

Kunnskapsdepartementet. Arbeidsutvalget har i perioden jobbet med å tilegne oss mer 601 

kompetanse om desentralisert utdanning og studiesentre. Det har vært helt nødvendig for at vi har 602 
og skal kunne påvirke regjeringens arbeid på dette området. I denne debatten har vi vært tydelige 603 

på at det er viktig å alltid prioritere kvaliteten i utdanningstilbudene og sikre dem tilstrekkelig 604 

finansering.  605 

 606 

Videre har vi videreført arbeidet opp mot Universitets- og høgskolerådet om at 607 

utdanningsinstitusjonene må legge bedre til rette for de lokale studentdemokratiene, slik at 608 

studentstemmen deres kan bli hørt og gjennom dette styrke utdanningskvaliteten. Viktigheten av 609 

de lokale studentstemmene har og å gi dem verktøyene de trenger for å kunne påvirke har vært 610 

en gjenganger i dette arbeidet. 611 

 612 

Som et verktøy for å jobbe med dette punktet har vi vært i kontakt med riksrevisjonen, som skulle 613 

fremlegge en rapport om kvaliteten i høyere utdanning i utgangen av 2022. Denne rapporten ble 614 

dessverre forsinket, og den kommer ikke før våren 2023. Vi får nok liten anledning til å jobbe med 615 

denne rapporten, men den vil nok i stor grad prege starten av perioden til det kommende 616 

arbeidsutvalget. 617 

 618 

At studentenes velferd skal styrkes med spesielt fokus på å sikre og utvikle studentenes 619 

økonomiske situasjon og rettigheter i gjennomgangen av studiefinansiering som er 620 

annonsert i regjeringsplattformen. 621 

 622 

Et vesentlig element for arbeidet med dette punktet har vært gjennomgangen av 623 

studiefinansieringsordningen. Selve gjennomgangen av studiefinansieringen som ble annonsert i 624 

regjeringsplattformen har enda ikke blitt gjennomført, og det ligger ikke an til at det kommer en 625 

større gjennomgang slik som vi forventet når handlingsplanen ble vedtatt. Vi har dog ikke latt dette 626 

stoppe oss i arbeidet for å styrke studentenes velferd og jobbe for å bedre studenters økonomiske 627 

situasjon på flere måter. 628 

 629 

Vårt arbeid med å sikre og utvikle studentenes økonomiske situasjon må sees i sammenheng med 630 

vårt arbeid for økt studiestøtte. Dette er redegjort for under punktet om gjennomslag for NSOs 631 

statsbudsjettkrav. I tillegg til å jobbe for økt studiestøtte er det viktigste vi har fått til en ny runde 632 

med strømstøtte for studenter. 633 

 634 

Høsten 2022 fikk vi en ny runde med strømstøtte lik den vi fikk våren 2022. Studentene fikk 210 635 

millioner kroner av totalt 428 millioner kroner som ble lagt på bordet til tillegg i inneværende 636 

statsbudsjett. Det tilsvarte en støtte på 1 500,- kroner per student. Våren 2023 ligger det foreløpig 637 

https://laringsanalyse.no/
https://www.regjeringen.no/contentassets/cb0adb6c6fee428caa81bd5b339501b0/no/pdfs/hurdalsplattformen.pdf
https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023/nsos-krav-til-statsbudsjettet-2023
https://student.no/aktuelt/1500-kroner-i-stromstipend-til-studenter
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ingen ekstraordinære støtteordninger på bordet for å sikre at studenter og andre klarer å møte den 638 

store prisveksten på dagligvarer og andre nødvendigheter. Arbeidsutvalget jobber derfor nå med å 639 

sikre støtteordninger for studenter som sikrer at vi kan møte ikke bare økte strømpriser, men økte 640 

priser i samfunnet generelt. Vi har i den anledning løftet ulike forslag for politikerne. 641 

Det politiske handlingsrommet for å styrke studentenes velferdstilbud utover den økonomiske 642 

situasjonen har vært begrenset, da de fleste velferdstilbud krever penger. Strammere budsjetter, 643 

inflasjon, strømkrise og krig har gjort at andre politiske prioriteringer har gått foran for politikerne, 644 

slik vi opplever det. 645 
 646 

Til tross for trangere rammer har vi jobbet med det brede velferdstilbudet etter beste evne. I tillegg 647 

til å jobbe med å øke studiestøtten, bedre studentenes økonomiske situasjon og med å styrke 648 

studenters helsetilbud som man kan lese om i punkt over og under, har vi jobbet for å løfte 649 

rammevilkårene for studentfrivilligheten. 650 

 651 

Frivillighet, studentaktivitet og idrett har vi løftet opp i en rekke prosesser og debatter, både for 652 

enkeltindividets mulighet til å delta i frivillighet, men også frivillighetens vilkår for å drifte forsvarlig. 653 

Vi har vært tydelige på at studentenes velferdsbehov må defineres lokalt, sammen med det lokale 654 

studentdemokratiet og at studentfrivilligheten må ha rom og plass til å drive sin aktivitet. 655 

Et element som påvirker studenters mulighet til å ta del i studentfrivilligheten er tiden man har “til 656 

overs”, etter tiden man bruker til å studere og jobbe. Vi har ved flere anledninger løftet 657 

studentenes arbeidsbelastning som en årsak til at færre har tid og energi til å ta del i 658 

studentfrivilligheten. 659 

 660 

I Studenters levekår 2021 er studentenes arbeidsbelastning et av de store funnene.  661 

Levekårsundersøkelsen er en undersøkelse gjennomført av statistisk sentralbyrå (SSB) for 662 

studenter i høyere utdanning. En ny gjennomførelse av denne undersøkelsen var et viktig 663 

gjennomslag for NSO. Undersøkelsen ble gjennomført i 2021 med to representanter fra NSO i 664 

referansegruppen, Jonas Økland og Olea Norset. Sist levekårsundersøkelse blant studenter kom 665 

ut var i 2011 (gjennomført i 2010), nos som gav oss muligheten til å sammenligne data over en 666 

lengre periode.  667 

 668 

Under lanseringen sendte vi ut en pressemelding, hvor hovedfokuset var den økende 669 

arbeidsbelastningen blant studenter. Vi deltok også denne dagen på en panelsamtale under 670 

Arendalsuka for å diskutere funnene. 671 

 672 

De viktigste funnene vi har fokusert på i oppfølgingsarbeidet er økt arbeidsbelastning, hvorfor 673 

studenter jobber ved siden av studiet, og hvordan de dekker egne utgifter. Vi har videre brukt 674 

tallene fra undersøkelsen i statsbudsjettarbeidet. 675 

 676 

Et helhetlig helsetilbud hvor terskelen til å oppsøke helsehjelp senkes, ved at kvalitet økes, 677 

og ventetid samt økonomisk belastning reduseres, særlig angående tannhelse. Psykisk 678 

helse må prioriteres, blant annet med fokus på læringsmiljø og forebygging. 679 

 680 

https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18781
https://www.nrk.no/mr/studentar-vil-ikkje-jobbe-som-frivillige_-faerre-konsertar-i-volda_-alta-og-sogndal-1.16258578
https://www.universitas.no/campus-forening-fritid/campus-etter-morkets-frembrudd/361882
https://framtida.no/2022/08/17/undersoking-norske-studentar-rapporterer-om-darlegare-helse
https://framtida.no/2022/08/17/undersoking-norske-studentar-rapporterer-om-darlegare-helse
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning/_/attachment/inline/f4a4b2a5-ffc5-4d85-88db-09b7055774d1:27db3ac59750f6f3f9482c9d8aba00b09500c71b/RAPP2022-34.pdf
https://student.no/aktuelt/nar-jobben-gar-utover-studiet
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/17391
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Vi har i denne perioden jobbet aktivt opp mot prosesser som folkehelsemeldingen, 681 

opptrappingsplanen på psykisk helse, samt stortingsmeldingen for forebygging av rusbruk.  682 

Vi har hatt møter med politisk ledelse i Helse- og omsorgsdepartementet for å komme med NSO 683 

sine krav til de prosessene, med særlig vekt på forebyggende tiltak. For folkehelsemeldingen som 684 

skal legges frem våren 2023, har vi hatt som overordnet fokus at studenter skal bli inkludert og 685 

prioritert i selve meldingen. Dette har statsråd Ingvild Kjerkol sagt at de skal gjøre, det gjenstår nå 686 

å se om hun holder ord. 687 

 688 
Vi har og vært ute i media en rekke ganger for å kommentere på tilgang på helsetjenester, både 689 

for kapasitet og for kostnadene knyttet til dette. Et fokusområde har vært at studenter skal ha 690 

tilgang på primærhelsetjenester, samtidig som man har en personlig økonomi som tillater deg å 691 

benytte deg av de tjenestene.  692 

 693 

Fra 1. januar 2023 har unge voksne fra året de fyller 21 år, til og med året de fyller 26 år, rett til et 694 

utvidet fylkeskommunalt tannhelsetilbud. Dette tilbudet innebærer at man betaler 50 prosent av 695 

fylkeskommunens egne takster for tannbehandling. 696 

 697 

Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (SHoT-undersøkelsen) 2022 ble gjennomført mellom 698 

8. februar - 13. mars 2022. Undersøkelsen drives av FHI (folkehelseinstituttet) på oppdrag fra 699 

Sammen (Studentsamskipnaden på Vestlandet), SiO (Studentsamskipnaden i Oslo) og Sit 700 

(Studentsamskipnaden i Gjøvik, Ålesund og Trondheim). Formålet for undersøkelsen er å 701 

kartlegge hvordan studentenes helse- og trivselsituasjon er nå. Dette er Norges største 702 

studentundersøkelse om temaet, som kommer hvert fjerde år. 703 

 704 

NSO deltok i en debatt under Arendalsuka og snakket om resultatet som ble sluppet før selve 705 

lanseringen av undersøkelsen. Vi fokuserte på hvordan vi best mulig kan legge til rette for at 706 

studenter kan delta i de viktige arenaene, og ha en hverdag der man har tid til et sosialt liv. Videre 707 

sendte vi ut pressemelding på temaet, og har jobbet aktivt med å belyse problematikken, men 708 

viktigst, å fokusere på løsninger og tiltak. 709 

 710 

Selve undersøkelsen og svarene ble lansert 8. september hvor leder deltok i en panelsamtale med 711 

blant annet Ingvild Kjerkol (Helse- og omsorgsminister) og Ola Borten Moe (Høyere utdanning og 712 

forskningsminister). Videre gikk vi ut med en pressemelding om resultatene, og kom med en 713 

tydelig forventing om at det skal prioriteres løsninger fremfor å bare gjennomføre flere 714 

undersøkelser. Selv med et presset mediebilde den 8. september hvor Dronningen av England 715 

gikk bort, klarte vi å holde mye oppmerksomhet rundt temaet, og fikk delta på Dagsnytt 18 med 716 

Ingvild Kjerkhol. Vi har videre brukt tallene fra denne undersøkelsen opp mot blant annet 717 

statsbudsjettkravet og arbeidet med folkehelsemeldingen. 718 

 719 

UH-sektoren skal ta ansvar for å nå FN sine bærekraftsmål i samsvar med Agenda 2030, og 720 

det skal jobbes for et globalt samarbeid for å nå målene. 721 

 722 

https://www.regjeringen.no/no/tema/helse-og-omsorg/folkehelse/innsikt/folkehelsemeldingen2023/id2900655/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/opptrappingsplan-psykisk-helse/id2907606/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/stortingsmelding-om-forebyggings-og-behandlingsreform-pa-rusfeltet/id2905279/
https://www.nrk.no/osloogviken/norske-studenter-vil-bli-inkludert-i-folkehelsemeldingen-1.16072384
https://www.nrk.no/osloogviken/norske-studenter-vil-bli-inkludert-i-folkehelsemeldingen-1.16072384
https://www.nrk.no/rogaland/mange-studentar-far-ikkje-fastlege-i-studiebyen-_-ma-dra-heim-for-a-ga-til-lege-1.16304909
https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/O8jXjq/frykter-for-studentenes-helse-dropper-legebesoek
https://studenthelse.no/
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18108
https://student.no/aktuelt/studenter-savner-venner
https://presse.sio.no/events/presseinvitasjon-fremlegging-av-norges-stoerste-undersoekelse-om-studenters-helse-og-trivsel-shot-2022-101915
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/en-av-tre-studenter-sliter-psykisk-det-er-pa-tide-a-finne-losninger-som-fungerer
https://radio.nrk.no/serie/dagsnytt-atten/sesong/202209/NMAG03017922
https://radio.nrk.no/serie/dagsnytt-atten/sesong/202209/NMAG03017922
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De tre dimensjonene av bærekraft er et verdisett og prinsipper vi har med oss i alle saker NSO 723 

jobber med. Vårt viktigste og mest formaliserte arbeid er gjennom deltakelse i Nasjonal komite for 724 

Agenda 2030 i universitets- og høyskolesektoren. Komiteen har som formål å styrke 725 

universitetssektorens rolle som en relevant aktør i den debatten om utfordringene i Agenda 2030, 726 

både nasjonalt og internasjonalt. I løpet av året i komiteen har det blant annet blitt diskutert etikk 727 

og samfunnsansvar, bærekraftsundervisning, metode og didaktikk, deling av gode praksiser på 728 

tvers av institusjoner og mulig webinar om forskjellig bærekraftsproblematikk. 729 

 730 
Komiteen er også styringsgruppe for SDG Conference Bergen - Bærekraftskonferansen. Her 731 

møter universitets- og høyskolesektoren i Norge beslutningstakere, frivillige organisasjoner, 732 

næringsliv, politikere, fagbevegelse og sivilsamfunn for et kritisk blikk på hvordan sektoren skal 733 

jobbe med bærekraftsmålene. I forbindelse med konferansen var vi ute i sektormedia med flere 734 

saker både i forkant og etterkant, for å skape oppmerksomhet rundt konferansen og tema. Vi 735 

hadde et eget arrangement under konferansen, Rektor Roast, i samarbeid med 736 

Studentparlamentet UiB. Her ble fem av landets rektorer utfordret på hvordan de og deres 737 

institusjoner jobber med bærekraft i utdanning, forskning, politikk og drift. Dette var et svært 738 

vellykket arrangement, med flere oppmøtte både fysisk til stede og på stream.  739 

 740 

I tillegg til vår deltagelse her har NSO sendt inn skriftlig innspill til Norges delegasjon til COP-27, 741 

og deltatt på et muntlig innspillsmøte med klimastatsråd Espen Barth Eide. Her løftet vi viktigheten 742 

av kunnskap, kompetanseheving og finansiering av omstilling for å nå det grønne skiftet, 743 

promotering, finansiering og tilrettelegging av åpen vitenskap og fripublisering, og reell 744 

medvirkning for ungdom og studenter i beslutningsprosesser. Under Arendalsuka deltok vi også 745 

på en debatt om akademias rolle i å redde naturen. 746 

 747 

Internasjonalt samarbeid om å nå bærekraftsmålene er også noe vi har tatt med oss inn i 748 

samarbeidsarenaer internasjonalt og noe vi har jobbet for å løfte på møter og konferanser med 749 

European Students’ Union (ESU), spesielt da med tanke på sosial bærekraft. Den sosiale 750 

dimensjonen ved høyere utdanning har vært et fokusområde innenfor det europeiske høyere 751 

utdanningsområdet (EHEA) i perioden og vi har bidratt med innspill på digitale 752 

konsultasjonsmøter.  753 

 754 

Den norske studentbevegelsen står solidarisk med studenter i andre land. Muligheter til 755 

utdanning, akademisk frihet og ytringsfrihet skal ikke forhindres av trusler, krig eller 756 

konflikter. 757 

 758 

Gjennom perioden har vi deltatt aktivt i arbeid som har til hensikt å bistå studenter som rammes av 759 

krevende situasjoner i sine hjemland. Vi har spesielt jobbet med StAR og Studentenes fredspris, i 760 

samarbeid med SAIH og Den Internasjonale Studentfestivalen i Trondheim (ISFiT). I tillegg har vi 761 

bidratt aktivt i det politiske kampanjearbeidet til SAIH, både i kampanjeutvalget og med et 762 

økonomisk tilskudd. 763 

 764 

https://www.uib.no/en/sdgnorway
https://www.uib.no/en/sdgnorway
https://www.uib.no/en/sdgconference
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Spesifikt for StAR har vi gitt skriftlig høringssvar på representantforslag i Stortinget om å styrke 765 

ordningen. Det ledet til et brev fra Utenriksminister Anniken Huitfeldt til utdannings- og 766 

forskningskomiteen som gav mye nyttig informasjon, deriblant at vi kan forvente en ny 767 

gjennomgang av ordningen i 2025 og “årlige opptak fram til minst studieår 2025/26”. Derfor har vi 768 

hatt fokus på å identifisere hva vi mener må gjøres for å styrke ordningen. I løpet av perioden har 769 

vi fått mye spørsmål om StAR-ordningen fra andre medlemmer av ESU, spesielt fra våre Nordiske 770 

søsterorganisasjoner og ÖH i Østerrike. Vi anser det som et viktig bidrag for å styrke ordningen at 771 

flere land etablerer tilsvarende ordninger hos seg. 772 
 773 

Studentenes fredspris for 2023 gikk til DOXA Magazine for sitt arbeid med presse- og ytringsfrihet 774 

i Russland. NSO har deltatt i fredspriskomiteen ved valg av prisvinner, kunngjøring og 775 

fredsseremoni. Kunngjøringen skjedde i forbindelse med Høstkonferansen og sentralstyremøte i 776 

Trondheim. Det gjorde at sentralstyret også fikk anledning til å delta. NSO holdt tale på vegne av 777 

den norske studentbevegelsen både på kunngjøringen og fredsseremonien. 778 

Vi har utarbeidet en resolusjon om situasjonen for studenter og akademikere i Iran som ble vedtatt 779 

av sentralstyret. Vi har også signert en resolusjon fra European students union (ESU), Global 780 

Student Forum (GSF) og Ukrainian Association of Students (UAS) om utfordringer knyttet til at 781 

mannlige studenter i Ukraina ikke får ta studier i utlandet som følge av krigen. 782 

 783 

Vi har også samarbeidet med SAIH om at må komme tiltak for å hjelpe afghanske kvinner som blir 784 

nektet utdanning, støttet ESU og den nasjonale studentorganisasjonen i Belarus (BSA) med et 785 

arrangement om studentaktivister som blir fengslet i Belarus og signert et opprop om Saharawiske 786 

studenter som sitter fengslet i Marokko.  787 

 788 

I løpet av perioden 2022/23 skal NSOs driftstilskudd utredes, og det skal presenteres 789 

alternativer til vedtak for landsmøtet 2023.  790 

 791 

Arbeidet med dette punktet kan i stor grad oppsummeres i selve saken som legges frem for 792 

landsmøtet, etter innstilling og behandling i sentralstyret under sentralstyremøte 4. I tillegg 793 

utarbeidet vi en diskusjonssak til sentralstyremøte 3, som ble diskutert der. 794 

 795 

At studenter sin lovfestede rett til universell utforming skal styrkes med økonomiske midler 796 

til institusjonene og studentsamskipnadene. Flere virkemidler for tilrettelegging må gjøres 797 

tilgjengelig, og det som finnes må gjøres enklere tilgjengelig både fra institusjonene og 798 

staten. 799 

 800 

Studenter har i dag lovfestet rett til universell utforming gjennom universitets- og høyskoleloven. 801 

Det har likevel vært utfordrende å jobbe for å øke de økonomiske midler til dette arbeidet, da det 802 

er trangt om pengene og det krever betydelig politisk påvirkning får å få hver krone. 803 

Arbeidsutvalget har derfor prioritert å løfte statsbudsjettkravene våre som økt studiestøtte når det 804 

har vært snakk om økonomiske midler. Når det gjelder å tilgjengeliggjøre virkemidler for 805 

tilrettelegging har vi løftet dette ved en rekke anledninger. 806 

 807 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=89814
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=89814
https://khrono.no/russisk-magasin-er-tildelt-studentenes-fredspris-2023/729033
https://khrono.no/russisk-magasin-er-tildelt-studentenes-fredspris-2023/729033
https://student.no/om-nso/dokumenter/nso-star-i-solidaritet-med-iranske-studenter-og-akademikere-vedtatt-pa-sst2-22-23
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Vi har løftet denne problemstillingen i møte med Universell, som er en avdeling i HK-dir som 808 

arbeider med inkludering, universell utforming og tilrettelegging i høyere utdanning. Vi deltok også 809 

på Universell sin årskonferanse i oktober, hvor vi fikk et godt faglig utbytte om blant annet 810 

inkludering, synstolkning og den nylig lanserte tilgjengelighetserklæringen om krav til offentlige 811 

virksomheters nettsider. Dette var en gylden anledning til å løfte NSOs politikk om universell 812 

utforming og tilrettelegging til flere sentrale aktører i universitets- og høyskolesektoren. 813 

 814 

Vi deltok på et møte med kultur og likestillingsdepartementet sitt likestillings- og mangfoldsutvalg. 815 
Her løftet vi en rekke perspektiver knyttet til institusjonelt ansvar, samt utfordringer knyttet til 816 

dagens Universitets- og høyskolelov. Utvalget skal levere sin NOU i mai 2023.  817 

 818 

Vi har også deltatt på Norges Blindeforbund Ungdom sin årskonferanse, hvor vi la fram ulike 819 

problemstillinger knyttet til tilrettelegging og likestilling i høyere utdanning. Vi bidro også i 820 

Blindeforbundets radiosending på FN-dagen for utdanning, der vi snakket om viktigheten av 821 

informasjon om tilrettelegging. 822 

Arbeidsutvalget har prioritert å rette søkelyset mot utdanningsinstitusjonene og det lovpålagte 823 

ansvaret de har for tilrettelegging. Vi kommer fremover til å fortsette å løfte dette i samarbeid med 824 

lokale studentdemokratier da det er et arbeid som må gjøres av de enkelte institusjonene som ikke 825 

følger krav om universell utforming.  826 

 827 

Når det gjelder samskipnadenes arbeid med universell utforming, så har vi løftet landsmøtets 828 

bestilling i møte med samskipnadsrådet. Arbeidsutvalget vil også gjennom 829 

studentboligundersøkelsen, som kommer til sommeren, legge inn en del om universell utforming. 830 

Vi håper med det å få et bedre overblikk over samskipnadenes arbeid med universelt utformede 831 

boliger. 832 

 833 

NSO skal jobbe for å knytte akademia tettere sammen med arbeids- og næringslivet, 834 

gjennom tiltak som flere arbeidslivsrelevante praksisplasser i samarbeid med 835 

utdanningsinstitusjonene. 836 

 837 

NSO har jobbet aktivt for å knytte arbeidslivet og akademia tettere sammen gjennom å løfte 838 

arbeidslivsrelevans, styrke vårt samarbeid med NHO, og jobbe for bedre rammevilkår for 839 

praksisplasser. 840 

 841 

Vi har jobbet med dette punktet opp mot Universitets- og høgskolerådet gjennom å aktiv bruke 842 

deres fellestragiske enhet UHR-Innovasjon til å få oppmerksomhet på landsmøtets bestilling. 843 

UHR-Innovasjon har satt ned en arbeidsgruppe, som ledes av fag- og forskningspolitisk ansvarlig, 844 

hvor de skal lage en situasjonsbeskrivelse og retningslinjer for hvordan satse på 845 

studentinnovasjon på et nasjonalt nivå. Her skal det være et særskilt fokus på koblingen mellom 846 

utdanning, verdiskapning og næringsliv. Vi har prioritert å se på den nasjonale satsingen på 847 

studentinnovasjon som en brobygger mellom akademia og arbeids- og næringsliv.  848 

Videre har vi også hatt flere møter med og innlegg for ulike landsavdelinger og NHO sentralt, hvor 849 

vi hos sistnevnte hadde et eget møte med ansvarlig for innovasjon og kompetanse, samt forskning 850 

https://www.uutilsynet.no/veiledning/tilgjengelighetserklaering/1127
https://www.regjeringen.no/no/dep/kud/org/styrer-rad-og-utvalg/likestillings-og-mangfoldsutvalget/id2863256/
https://www.uhr.no/strategiske-enheter/fellesstrategiske-enheter/uhr-innovasjon/
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og innovasjon. Her har vi hatt fokus på hvordan næringslivet og akademia kan samarbeide på 851 

mange felt, blant annet innen etablering av etter- og videreutdanningstilbud, dimensjonering av 852 

studietilbud og praksisnær utdanning. 853 

 854 

Regjeringen har i 2023 startet arbeidet med en Stortingsmelding om profesjonsutdanningene. 855 

Ettersom en stor andel av studentene NSO representerer tar profesjonsutdanninger har vi valgt å 856 

koble oss på dette arbeidet og jobbe for å påvirke hva som kommer i meldingen. Vi har deltatt på 857 

flere av Kunnskapsdepartementets innspillsmøter, i tillegg til at vi har hatt møter med relevante 858 
samarbeidspartnere som Pedagogstudentene, Norsk Sykepleierforbund Student og NITO Student. 859 

Noen av tingene vi har valgt å fokusere på i våre innspill så langt er læringsmiljø og oppfølging 860 

under praksisopphold, institusjonell autonomi, mangfold og viktigheten av samarbeid mellom 861 

utdanningsinstitusjonene og arbeidslivet.  862 

 863 

De ulike utdanningsinstitusjonenes forståelse for hva fusk er bør undersøkes, i mål om å få 864 

en bred felles enighet for hva fusk er, og hvordan fusk skal behandles. 865 

 866 

Dette er noe vi har løftet i arbeidet med revideringen av universitets- og høyskoleloven, samt tatt 867 

opp i møter med UHR.  868 

 869 

Fuskeproblematikk har blitt spesielt aktuelt de siste månedene i forbindelse med bruk av kunstig 870 

intelligens i undervisning og vurdering. Vi har vært en del i media om temaet, og løftet behovet for 871 

felles retningslinjer.  872 

 873 

Et av problemene vi har støtt på i arbeidet med fusk er at NSO nesten ikke har noe politikk på 874 

området. Dette er noe vi har tatt med oss inn i arbeidet med revideringen av utdanningspolitisk 875 

plattform. I forslaget til plattform som er innstilt av sentralstyret har vi fått med mer politikk på 876 

området.  877 

 878 

Dette punktet har vi planlagt å jobbe en del med ut perioden. Blant annet skal vi diskutere 879 

problematikken med NOKUT og Kunnskapsdepartementet. 880 

 881 

 882 

 883 

Bilder fra vårt år i arbeidsutvalget 884 

https://www.regjeringen.no/no/tema/utdanning/hoyere-utdanning/innsikt/arbeidet-med-stortingsmelding-om-profesjonsutdanningane/id2949327/
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• Rapport fra fag- og forskningspolitisk komite tas til orientering 32 

• Rapport fra internasjonal komite tas til orientering 33 

• Rapport fra læringsmiljøpolitisk komite tas til orientering 34 

• Rapport fra velferds- og likestillingspolitisk komite tas til orientering  35 

 36 
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 1 

 2 

Rapport for velferds- og likestillingspolitisk komite 2022/2023  3 

 4 

Kjære landsmøte. 5 

Denne rapporten redegjør for arbeidet NSOs Velferds- og likestillingspolitiske komité (VLPK) har 6 

gjort så langt i funksjonstiden. Frist for innlevering av rapport var 6. mars, rapporten dekker med 7 

andre ord kun perioden fra 1. juli 2022 – 6 . mars 2023. 8 

 9 

Rapporten har et tilhørende vedlegg: 10 

 11 

Vedlegg .1 – Fremdriftsplan VLPK 12 

 13 

Komiteen har bestått av følgende personer: 14 

Marte Bråteng (leder) 15 

Edward Glorud Sveen (nestleder) 16 

Henriette Bøe 17 

Ida Lutro 18 

Karl Magnus Nikolai Coronous Dretvik Nyeng  19 

 20 

Fremdriftsplan 21 

Perioden startet fort med en fremdriftsplan som skulle vedtas i arbeidsutvalget før 1. september. 22 

Sammen med Maya-Katrin Skjeldal i arbeidsutvalget utarbeidet komiteen en fremdriftsplan, som 23 

ble vedtatt av arbeidsutvalget uten endringer.  24 

 25 

Fremdriftsplanen fastsatte tre overordnede temaer som komiteen skulle jobbe med i perioden: 26 

 27 

1. Studenthelse – Supplerende dokument. 28 

2. Hva skal det være rundt, når det er et studiested på hvert nes 29 

3. Lokale forhold, hvordan er det å være med i frivilligheten rundt om i landet? 30 

 31 

Vedlegg 1 Rapport fra velferds- og likestillingspolitisk 

komite  
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Studenthelse- supplerende dokument 32 

Komiteen har arbeidet med å lage en liste over hvilke punkter innenfor studenthelse komiteen 33 

ønsker å sette søkelys på. Spesielt psykisk helse da komiteen følte NSO manglet konkret politikk 34 

innenfor feltet. Komiteen sendte inn disse punktene under høringsrunder til plattformen. Slik at 35 

punktene fikk sin plass uten et ekstra dokument.  36 

 37 

Hva skal være rundt studiested på hvert nes 38 

Komiteen har jobbet med å utvikle et dokument hvor det listes opp ulike velferdstilbud som skal 39 

tilbys ved de ulike studiestedene. Komiteen har lest igjennom eksisterende politikk og markert ut 40 

politikk som er utdatert. Komiteen jobber med å utvikle dokumentet. 41 

 42 

Lokale forhold 43 

Her har komiteen arbeidet med å lage en spørreundersøkelse som skal sendes ut til de ulike 44 

medlemslagene for få mer data å jobbe med. Komiteen har lest igjennom svarene fra shot 45 

undersøkelsen 2022 og 2021 for å finne ut hvilke utviklings potensiale som finnes og for å kunne 46 

utarbeide spørsmålene til undersøkelsen.  47 

 48 

Møtevirksomhet 49 

Med bakgrunn i utveksling, andre tillitsverv, studier og andre faktorer har komiteen ikke hatt like 50 

mange møter/samlinger som i et ordinært år. En ting komiteen har merket oss er at digitale møter 51 

er praktisk hvis man skal ha noe dialog og planlegge noe på kort varsel. Dette har vært en super 52 

løsning når komiteen ikke har hatt mulighet til å samles fysisk.  53 

 54 

Annet arbeid 55 

Komiteen har bidratt under Sentralstyre møtene og hjulpet Arbeidsutvalget når det har blitt sendt 56 

ut høringsrunder.  57 

 58 

Veien videre 59 

Komiteen skal møtes fysisk igjennom våren og få utarbeidet vårt punkt tre som omhandler de 60 

lokale forholdene. Dette skal være ferdig til sommeren så planen er å arbeide fult med dette etter 61 

landsmøte. Slik at det blir ferdigstilt til SST 6. 62 

 63 

 64 

 65 
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1. Studenthelse – Supplerende dokument.  66 

 67 

Hva skal gjøres? 68 

 69 

• Det skal lages et supplerende dokument om studenthelse, som kan fungere erstattende 70 

for tidligere supplerende politisk dokument om studenthelse fra 2017. 71 

• https://student.no/om-nso/dokumenter/politisk-dokument-om-studenthelse 72 

       73 
Hvorfor skal det gjøres? 74 

 75 

• Sist dokument om studenthelse ble vedtatt i 2017, det er behov for en gjennomgang og 76 

oppdatering av dokumentet. Dokumentet skal være oppdatert med nye fagbegreper og 77 

relevant politikk. 78 

• Det kommer også nye tall fra SHoT og levekårs-undersøkelsene som kan gjøre det 79 

viktig å se på alternative løsninger, eller belyse nye problemområder. 80 

 81 

Hvordan skal det gjøres?  82 

 83 

1. Les gjennom eksisterende politikk, og tidligere dokument. 84 

2. Marker utdatert terminologi, og begrepsbruk. 85 

3. Marker utdatert politikk. 86 

4. Revider dokumentet internt i komiteen. 87 

5. Gjennomgang med fagansvarlig for velferd og likestilling i AU. 88 

6. Send inn som sak til SST3. 89 

 90 

 91 

Når skal det gjøres? 92 

 93 

• Dette arbeidet skal være klart til behandling på SST3, dette arbeidet skal påbegynnes i 94 

løpet av studiestart. 95 

 96 

 97 

2. Hva skal det være rundt, når det er et studiested på hvert nes?  98 

 99 

Hva skal gjøres? 100 

 101 

• Det skal utarbeides en liste med krav om hvilke velferdstilbud som skal være tilgjengelig 102 

ved et studiested.  103 

• Hvorfor skal det gjøres? 104 

• Gi oss en ekstra dimensjon opp mot desentraliseringsdebatten, kartlegge hva behov 105 

som skal dekkes rundt omkring.  106 

 107 

 108 

https://student.no/om-nso/dokumenter/politisk-dokument-om-studenthelse
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Hvordan skal det gjøres? 109 

 110 

1. Les gjennom eksisterende politikk. 111 

2. Hva tilbyr de ulike samskipnadene? 112 

3. Hva tilbyr institusjonene selv? 113 

4. Ta utgangspunkt i NSO sin eksisterende politikk og sett opp en liste med hva som bør 114 

være til stede. 115 

5. Gjennomgang med fagansvarlig for velferd og likestilling i AU. 116 
6. Send inn sak til LM.  117 

 118 

 119 

Når skal det gjøres? 120 

 121 

• Saken skal være klar til presentering før februar.  122 

 123 

 124 

3. Lokale forhold, hvordan er det å være med i frivilligheten rundt om i landet? 125 

 126 

Hva skal gjøres? 127 

 128 

• Kartlegge forholdene for hvordan det er å delta i frivilligheten. 129 

• Redegjørelse om hvordan frivillighetens vilkår er rundt om i landet. 130 

• Hvordan er tilbudet? 131 

• Hvor lett er det å finne? 132 

• Hvordan er det å drive tilbudet?  133 

 134 

Hvorfor skal det gjøres? 135 

 136 

• I funnene i SHoT-202 ser vi at frivilligheten spiller en viktig nøkkelfaktor i det å ha 137 

venner, vi ønsker å kartlegge det faktiske studentfrivillighetstilbudet for å kunne se på 138 

løsninger.  139 

 140 

 141 

Hvordan skal det gjøres? 142 

 143 

• Kontakte lokale institusjoner. 144 

• Undersøke på nett. 145 

• Lage en rapport med funn 146 

 147 

Når skal det gjøres? 148 

 149 

• Til SST6. 150 

 151 
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 2 

Medlemmene i LMPK som ble valgt på landsmøtet 2022  3 

 4 

Faste medlemmer: 5 

• Mikkel Sibe (leder) (til 24.10.22) 6 

• Sara Mediå (nestleder) (leder fra 03.12.22) 7 

• Rolf Martin Aspenes 8 

• Svein-Erik Strandabø Olsen  9 

• Karoline Sveen (medlem til 24.08.22) 10 

 11 

Varaer (i prioritert rekkefølge): 12 

1. Morten Stene (medlem fra 24.08.22, nestleder fra 09.12.22) 13 

2. Katrine Bryggeså Øydna (medlem fra 03.12.22)  14 

3. Ask Johannes Grande 15 

 16 

 17 
(Foto: Læringsmiljøpolitisk komite på samling i Oslo) 18 

Vedlegg 2 Rapport fra Læringsmiljøpolitisk komité  
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 19 

Et medlem valgte å trekke seg etter oppstart, i medlemmets frafall rykket Morten Stene opp til fast 20 

medlem. Leder valgte å trekke seg i slutten av oktober, Sara Mediå fungerte som leder fram til hun 21 

ble valgt som leder på SST3. Ved Mediås opprykk til leder ble Katrine Bryggeså Øydna fast 22 

medlem i LMPK, og Morten Stene valgt til nestleder. 23 

 24 

Mandat 25 

1. Universell utforming – Politisk dokument – Aktuelle punkter spilt inn til 26 

revideringen av plattformer 27 

Komiteen skulle videreutvikle og ferdigstille det politiske dokumentet den forrige 28 

læringsmiljøpolitiske komiteen påbegynte.        29 

 30 

2. Universell utforming – Punkt på handlingsplanen – Ferdigstilles til SST6 31 

Komiteen skal jobbe med punktet i NSOs handlingsplan om finansiering av universell 32 

utforming og tilrettelegging. Dette innebærer å kartlegge hvilke virkemidler og ordninger 33 

som eksisterer i sektoren per i dag, samt identifisere hva som eventuelt mangler for å 34 

styrke arbeidet.       35 

 36 

3. Læringsmiljø ved desentrale og fleksible utdanningstilbud – Punkt tatt ut 37 

Komiteen skulle utforme en «læringsmiljø-håndbok» som sammenfatter studentenes 38 

krav til læringsmiljøet ved desentrale og fleksible utdanningstilbud. «Håndboken» skal ta 39 

for seg alle dimensjonene ved læringsmiljø og gi konkrete tips til beslutningstagere om 40 

hvordan skape et godt læringsmiljø.   41 

Komiteen valgte å revidere handlingsplanen sammen med AU og fjernet dette punktet 42 

på grunn av kapasitetsbegrensninger i komiteen og et større fokus på plattformene, som 43 

skulle revideres. 44 

 45 

4. Kartlegging av studentenes medvirkning på læringsmiljøet – Ferdigstilles før 46 

SST5 47 

Komiteen skal kartlegge hvilke muligheter studentene har til å medvirke på 48 

læringsmiljøet ved institusjonene. Dette innebærer å se på hvilke møteplasser, utvalg, 49 

kanaler, o.l. studentene har tilgang til for å medvirke og gi tilbakemeldinger på 50 

læringsmiljøet, og hvor godt disse funker. I dette arbeidet er det relevant å se på 51 

læringsmiljøutvalg (LMU), arbeidsmiljøutvalg (AMU) og andre sentrale utvalg ved 52 
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institusjonene. 53 

 54 

NSO-arrangement 55 

LMPK har deltatt på flere av NSO sine arrangement slik som avspark og høstkonferansen. Under 56 

avspark fikk vi startet opp planleggingen av komitéåret og utvekslet idéer om hva vi skulle ha 57 

fokus på i vår periode. Det var i den komitéinndelte bolken vi kom frem til at vi skulle gjøre en 58 

undersøkelse om læringsmiljø versus arbeidsmiljø. Tentativ møteplan for semesteret ble også 59 

utarbeidet under avspark. Før høstkonferansen møtte LMPK med Universell i deres kontorer, vi 60 

deltok ellers på det faste programmet. 61 

 62 

Komitemøter 63 

LMPK har gjennomført flere digitale komitemøter. Dette har vært kortere møter, hvor målet har 64 

vært å holde progresjonen oppe i komiteens arbeid. Møtene har også blitt brukt for å få unnagjort 65 

organisatorisk arbeid, slik som valg av nestleder og orienteringer om endringer i komiteens 66 

sammensetning.  67 

 68 

Komitesamlinger 69 

Oslo 8.-9. oktober 70 

Samlingen ble gjennomført hybrid fra NSO sitt kontor i Oslo. LMPK brukte samlingen til å 71 

planlegge og starte på det videre arbeidet med det politiske dokumentet om universell utforming. 72 

Komiteen arbeidet også med mandatets punkt nummer 4: kartlegging av studentenes medvirkning 73 

på læringsmiljøet. Det ble bestemt hvilke institusjoner som skulle bli undersøkt, samt hva 74 

komitemedlemmene skulle se etter.  75 

 76 

Oslo 6.-8. januar 77 

Samlingen ble gjennomført hybrid fra OsloMet sine lokaler. Komiteen fortsatte arbeidet med 78 

kartlegging av studentenes medvirkning på læringsmiljøet. LMPK så også på de politiske 79 

plattformene, for å forberede komiteens innspill til andreutkastene til politiske plattformer. I 80 

arbeidet vurderte komiteen hvordan innspillene ville bidra til en bedre læringsmiljøpolitikk.  81 

 82 

Oslo 3.-5. mars 83 

Samlingen ble gjennomført fysisk i OsloMet sine lokaler. På samlingen satte komiteen konkrete 84 

mål for resten av perioden. Rapporten om studentenes medvirkning på læringsmiljøet ble 85 

påbegynt. Det ble videre satt av tid til å ferdigstille årsrapporten.  86 

 87 
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Møte med Universell 88 

Trondheim 28. oktober 89 

I forbindelse med høstkonferansen valgte komiteen å spørre tidligere Universell, som er blitt slått 90 

inn i HK-Dir om et møte i deres lokaler. Møtet gjekk ut på hvordan arbeidet med Universell 91 

utforming blir gjort i høyere utdanning, hvordan studentene kan jobbe for å bedre situasjonen, og 92 

posisjonen til Læringsmiljøutvalgene i sektoren. 93 

 94 

Veien videre 95 

Videre arbeider komitèen videre med arbeidet om å kartlegge LMU og AMU på ulike institusjoner 96 

og fremstille en rapport til dette arbeidet. Medlemmene har selv ansvar for å gjennomføre 97 

intervjuer med den institusjonen de har fått ansvar for. Dette skal leveres til SST 5. 98 

Det gjennomføres ukentlige korte digitale arbeidsmøter for å opprettholde kontinuiteten i arbeidet. 99 

 100 

Planlagt komitésamling 101 

Kristiansand 28.-30. april 102 

Det planlegges en fysisk samling siste helgen i april i Kristiansand for å blant annet ferdigstille 103 

melding om situasjonen rundt universell utforming i akademia. 104 

 105 

Forslag til strukturering 106 

LMPK anbefaler følgende; 107 

 108 

Vi anbefaler en tydeliggjøring i hva komitéarbeid i NSO innebærer, slik at de som blir valgt får en 109 

forståelse for hva de tar på seg. Det bør være et møte mellom de som er valgt tidlig for å sette 110 

forventningene for arbeidet. Enhver sammensetning av en komité vil nok oppleve at arbeidet man 111 

går inn i er hva man gjør det til selv. 112 

 113 

Kommende komité bør vurdere hyppige innsjekksmøter for å holde kontakt og fremdrift, og skape 114 

en tilhørighet til det å være del av en komité og en bør se på hvordan AU samarbeidet er mellom 115 

komiteen og om dette bør intensiveres.  116 

 117 

Ein universell helsing frå LMPK 118 

Sara, Morten, Rolf Martin, Svein-Erik og Katrine 119 

 120 
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 2 

Rapport fra Fag- og forskningspolitisk komite 3 

 4 

De politiske komiteene skal rapportere skriftlig til hvert sentralstyremøte. De skal også rapportere 5 

til Landsmøtet. Under kommer Fag- og forskningspolitisk komité sin rapport over arbeidet i 6 

komiteen fra 09.02.2023.  – 05.03.2023.  7 

 8 

Komiteens medlemmer er: 9 

• Karl Oskar Lie Bjerke (leder) 10 

• Jelle Sebastian Bruin (nestleder) 11 

• Karl Henrik Storhaug Reinås 12 

• Linnea Barberini 13 

• Fredrik Framhus 14 

 15 

 16 

Oversikt over møter/arrangementer 17 

 18 

Kulepunktliste over møter komiteen har hatt og arrangementer komiteen har deltatt på. 19 

• Fysisk samling i Oslo 04.03.23 – 05.03.23 20 

 21 

Arbeid med fremdriftsplan 22 

Komiteen har ferdigstilt oppgavene som skissert i fremdriftsplan og er klar til å gjennomføre 23 

Undersøkelse om studentdeltakelse i forskning - hvor enkelt er det egentlig for studenter å være 24 

aktive i forskning ved sin institusjon? Komiteen har forberedt seg til Landsmøtets behandling av  25 

Utdanningspolitisk plattform og ser frem til dette. 26 

 27 

Bakgrunnen for Undersøkelse om studentdeltakelse i forskning er at NSO har mye politikk på hva 28 

vi mener om studentdeltagelse i forskning. Vi har derimot lite kunnskap om hvilke tiltak som er i 29 

gang, og hvilke tiltak som kan fattes i fremtiden for å stimulere til mer studentdeltagelse. Dette kan 30 

bli et verktøy og en kunnskapsbank for organisasjonen til fremtidig politikkutvikling, lobbyarbeid og 31 

oppfølging av medlemslag. Dette skal gjøres gjennom å ta kontakt med 32 

forskningsadministrasjonene ved utvalgte studiesteder og innhente informasjon om lokale 33 

systemer. Deretter skal en analyse om studenters reelle mulighet til å være aktive i forskning 34 

sammenfattes. Resultatene fra undersøkelsen legges frem for SST6. Neste steg blir å 35 

gjennomføre intervjuene med påfølgende analyse. Her får vi bistand fra vår eminente 36 

kontaktperson i arbeidsutvalget Ina Maria Finnerud. 37 

Vedlegg 3 Rapport fra Fag- og forskningspolitisk komite 
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 38 

I tråd med vår fremdriftsplan, har komiteen i den foregående perioden 02.12.2022 – 09.02.2023 39 

ferdigstilt innspill på Utdanningspolitisk plattform og oversendt dette til arbeidsutvalget. Vi leverte 40 

der et helhetlig innspill, der en god del endringer ble foretatt og ivaretatt. Innspillet hadde et 41 

overordnet fokus på digitalisering, praksis og arbeidslivsrelevans. Vi opplever å ha hatt en 42 

særdeles god dialog med vår kontaktperson i arbeidsutvalget gjennom hele prosessen, og særlig i 43 

sluttfasen har arbeidet opp mot konkrete tilbakemeldinger fra arbeidsutvalget vært god.  44 

 45 
Komiteens møteplan 46 

•  Deltakelse på Landsmøtet  47 

•  27.-28. mai: fysisk samling i Oslo 48 

 49 

 50 

Forskningsfaglig hilsen,  51 

Karl Oskar, Jelle, Karl Henrik, Linnea og Fredrik 52 

 53 

 54 

Her følger noen bilder fra årets ulike samlinger. Vi har lært mye og hatt det kjekt! 55 

 56 

 57 
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 2 

Rapport fra internasjonal komite 2022-2023 3 

 4 

Leder: Dag Emmanuel Powlett Fredriksen 5 

Medlemmer: Anja Landsverk, Bilal Sheikh, Kristine Sandtrøen og Lise Benette Hovd 6 

Vara: Maja Husby, Samuel Emmanuel Nasser og Max Henrik Arvidsson 7 

 8 

Generelt 9 

Ettersom Internasjonal plattform ble revidert og vedtatt på fjorårets landsmøte har komiteen i 10 

inneværende periode i stor grad fokusert på de mål og oppgaver som ble vedtatt i komiteens 11 

fremdriftsplan for perioden. Disse ble i stor grad jobbet med på komiteens fysiske, men også 12 

digitale møte i perioden. Generelt har komiteen opplevd et godt samarbeid med Internasjonalt 13 

Ansvarlig og AU i perioden og gode diskusjoner på SST-møter og i andre fora.  Komiteen har også 14 

deltatt på en del andre arrangementer i regi av NSO i løpet av perioden; 15 

 16 

Avspark  17 

 18 

3 av komiteens medlemmer fikk deltatt på NSO sitt avspark på Arbeiderbevegelsens 19 

folkehøyskole torsdag 4. til søndag 7. august. Komiteen satt pris på å kunne delta og få mulighet 20 

til å møte andre deler av organisasjonen. Her begynte også arbeidet med å utarbeide komiteens 21 

fremdriftsplan.  22 

 23 

Høstkonferansen 24 

 25 

3 av komiteens medlemmer deltok på NSO sin høstkonferanse 28. til 20. Oktober. Dette var en 26 

god mulighet til å kommunisere med medlemslag og høre om de utfordringene og løsningene man 27 

hadde knyttet til temaer om internasjonalisering lokalt.  28 

 29 

Digitale møter: 30 

 31 

Vedlegg 4 Rapport fra internasjonal komite 
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Årets komite har hatt et mål om å møte jevnlig for å holde på kontinuitet i arbeidet og kunne ta 32 

stilling til dagsaktuelle spørsmål. Gitt at mange i komiteen har andre verv og forpliktelser har det 33 

være vanskelig å ha faste møtetidspunkter hvor man er fulltallige, men man har forsøkt å flytte på 34 

møter, eventuelt ha flere møter slik at alle får komme med innspill på den aktuelle saken. Digitale 35 

møter har for det meste blitt brukt til å planlegge arbeid, komme med høringssvar på plattformer 36 

og følge opp mindre saker. I tillegg har komiteen hatt et lengre digitalt møte i februar for å komme i 37 

gang med arbeid på punkt 3 i fremdriftsplanen om utveksling.  38 

 39 

Fysiske møter: 40 

 41 

Høsten 2022 42 

 43 

Høsten 2022 gjennomførte komiteen to fysiske møter. Første møte var 1. og 2. Oktober Møtets 44 

hensikt var å se på punkt 1 i fremdriftsplanen om ferdigstilling av Survival Guide. Komiteen kom i 45 

mål med arbeidet, med noe etterarbeid etter møtet. Møtet ble gjennomført I HVL sine lokaler, med 46 

en liten tur innom UiB for å snakke med arbeidsutvalget der og SAIH Bergen. Dette var gode 47 

samtaler for å begynne å tenke på øvrige punkter i komiteens fremdriftsplan om Utveksling og 48 

Students at risk. Internasjonalt ansvarlig deltar digitalt i løpet av helgen.  49 

Komiteen andre fysiske møte foregikk på NSO sine kontorer i Oslo sammen med Internasjonalt 50 

Ansvarlig i NSO 10 og 11 desember. Formålet med møtet var å ferdigstille notat organisasjonen 51 

og da spesielt Internasjonalt ansvarlig kunne bruke videre i sitt arbeid med Students at risk-52 

ordningen. En representant fra SAIH sitt arbeidsutvalg kom også på besøk for å gi oss en 53 

innføring i deres arbeid. Komiteen opplevde et godt samarbeid med Internasjonalt ansvarlig og 54 

ferdigstilte et notat Internasjonalt Ansvarlig kan ha med seg i sitt videre arbeid.  55 

Våren 2023 56 

 57 

Komiteen har et planlagt fysisk møte våren 2020 for å se på punkt 3 i fremdriftsplanen om 58 

utveksling. Men møtet er på tidspunkt for skriving av rapport ikke gjennomført. Komiteen vurderte 59 

å ha to fysiske møter men gikk heller for å ha et lengre digitalt møte og et fysisk møte.  60 

 61 

 62 

 63 

 64 

 65 

 66 
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Vedtatt Fremdriftsplan 2022-2023 67 

 68 

Fremdriftsplan for internasjonal komité 2022/2023  69 

1. Deltakelse i studentfrivilligheten for internasjonale studenter i Norge 70 

 71 

Hva skal gjøres? 72 

· Ferdigstille overlevelsesveilederen (survival guide). 73 

 74 

Hvorfor skal det gjøres? 75 

· Det følger av internasjonal plattform at «deltakelse og inkludering skal sikres ved å fjerne 76 

språklige barrierer» og at det skal tilrettelegges for organisert aktivitet i faglig 77 

sammenheng, samt «internasjonale studenters anledning til å delta i studentdemokratiet 78 

og medvirkningsprosesser». Et tiltak som kan bidra til dette, som ble påbegynt i 2018, er 79 

derfor å få laget en nasjonal veileder, rettet mot internasjonale studenter, med 80 

informasjon om det å være student i Norge. 81 

·  82 

Hvordan skal det gjøres? 83 

·         Ta kontakt med internasjonalt ansvarlig for å få tilgang på nødvendig programvare, samt 84 

sette av den tiden og ressursene som er nødvendig for å innhente tilbakemeldinger og revidere 85 

dokumentet, før det ferdigstilles. 86 

 87 

Når skal det gjøres? 88 

· I løpet av høstsemesteret, senest innen 1. november 2022. 89 

 90 

2. Internasjonal solidaritet 91 

 92 

Hva skal gjøres? 93 

· Bidra til å styrke «Students at Risk» (StAR)-programmet. 94 

·  95 

Hvorfor skal det gjøres? 96 

· Det følger av handlingsplanen for valgperioden 2022/23, at den norske 97 

studentbevegelsen skal stå «solidarisk med studenter i andre land» og at «muligheter til 98 

utdanning, akademisk frihet og ytringsfrihet [ikke skal] forhindres av trusler, krig eller 99 

konflikter». Et av verktøyene vi har hatt siden 2015 for å oppnå dette målet er StAR-100 

programmet, som gir studenter utvist fra sin utdanningsinstitusjon på grunn av sitt 101 
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politiske engasjement, muligheten til å fullføre utdanningen sin i Norge. NSO mener 102 

programmet må styrkes og på sikt gjøres permanent. Vi ser at programmet har 103 

forbedringspotensial og i 2020 kom det en rapport, på bestilling fra Direktoratet for 104 

internasjonalisering og kvalitetsutvikling i høgare utdanning (Diku), som bekrefter vår 105 

antakelse og peker på noen punkter:  106 

· https://esu-online.org/?publication=supporting-future-change-agents-an-evaluation-of-107 

the-students-at-risk-programme-2014-2020 108 

·  109 

 110 

Hvordan skal det gjøres? 111 

· Utarbeide et notat om hvordan programmet ytterligere kan styrkes og på sikt gjøres 112 

permanent, med utgangspunkt i rapporten og eventuelt andre kilder. 113 

 114 

Når skal det gjøres? 115 

· I løpet av høstsemesteret, senest innen 1. januar 2023. 116 

 117 

3. Øke andelen studenter som drar på utveksling 118 

 119 

Hva skal gjøres? 120 

· Utarbeide et notat til arbeidsutvalget med forslag til tiltak for å øke andelen studenter 121 

som drar på utveksling, og eventuelt foreslå utfyllende politikk. 122 

 123 

Hvorfor skal det gjøres? 124 

· Det følger av internasjonal plattform at «NSO ønsker en aktiv satsning på utveksling» og 125 

støtter målet om «minst 50% utveksling blant norske studenter» fra mobilitetsmeldingen. 126 

Videre står det litt om hvordan dette kan oppnås, blant annet med å innføre aktiv 127 

avmelding av utveksling «på de studieprogrammene der det er gunstig». Status er at 128 

selv i 2019, året før koronapandemien inntraff landet, hadde bare 16 prosent av norske 129 

uteksaminerte studenter valgt å ta deler av utdanningen sin i utlandet. 130 

 131 

Hvordan skal det gjøres? 132 

· Arrangere en idémyldring for engasjerte studentpolitikere med interesse for 133 

internasjonalisering, for å finne ut hva annet enn aktiv avmelding som kan gjøres, for å 134 

nå målet om minst 50% utveksling blant norske studenter.   135 

 136 

https://esu-online.org/?publication=supporting-future-change-agents-an-evaluation-of-the-students-at-risk-programme-2014-2020
https://esu-online.org/?publication=supporting-future-change-agents-an-evaluation-of-the-students-at-risk-programme-2014-2020
https://esu-online.org/?publication=supporting-future-change-agents-an-evaluation-of-the-students-at-risk-programme-2014-2020
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Når skal det gjøres? 137 

 138 

·         I løpet av vårsemesteret, senest innen 1. april 2023. 139 

 140 

4. Ekstra: Psykisk helse og trivsel for internasjonale studenter i Norge 141 

 142 

Hva skal gjøres? 143 

 144 

· Utarbeide et notat angående psykisk helse og trivsel for internasjonale studenter i Norge 145 

og eventuelt foreslå utfyllende politikk. 146 

 147 

Hvorfor skal det gjøres? 148 

· Rapporten fra Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (SHoT) 2022 gjøres 149 

tilgjengelig for offentligheten 8. september 2022. I den forbindelse kan det være 150 

interessant å finne ut hva som er situasjonen for internasjonale studenter i Norge, 151 

sammenlignet med andre grupperinger i studentpopulasjonen. 152 

 153 

Hvordan skal det gjøres? 154 

· Finne ut hva som finnes fra før av relevante kilder som omtaler psykisk helse og trivsel 155 

for internasjonale studenter i Norge.  156 

 157 

Når skal det gjøres? 158 

· Ved ledig kapasitet i løpet av valgperioden, senest innen 1. juni 2023. 159 

 160 

 161 

Vedlegg 2  162 

 163 

Komiteens møteplan  164 

 165 

Høst 2022:  166 

Torsdag 18.08.2022 Digitalt  

Torsdag 25.08.2022 Digitalt 

Torsdag  08.09.2022 Digitalt 
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Fredag 30.09.2022 - Søndag 
02.10.2022  

Fysisk møte  

Torsdag 20.10.2022 Digitalt 

Torsdag 10.11.2022 Digitalt  

Fredag 18.11.2022 - Søndag 
20.11.2022 

Fysisk møte  

Torsdag 08.12.2022 Digitalt  

 167 

Vår 2023: 168 

 169 

 170 

Mandag 30.01.2023 Digitalt   

Søndag 19.02.2023 Lengre digitalt møte  

Mandag 27.02.2023 Digitalt  

Fredag til søndag 17.03.2023 - 
19.03.2023 

Fysisk møte  

Mandag 10.04.2023 Digitalt  

Helgemøte (12,13 og/eller 14.05.2023 lengre digitalt møte, eventuelt fysisk 

Mandag 05.06.2023 Digitalt -Avslutning (?) 

 171 
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 2 

Rapport fra kontrollkomiteen 3 

 4 

Kontrollkomiteen har denne perioden bestått av:  5 

Håvard Rørtveit (til og med januar 2023) 6 

Idun Kløvstad (til og med februar 2023)  7 

Daniel Hansen Masvik 8 

Johannes Saastad 9 

 10 

Kjære landsmøte!  11 

Her følger kontrollkomiteens rapport for inneværende valgperiode. Ved valgperiodens start bestod 12 

komiteen av fire personer, hvorav to ble valgt på landsmøtet I 2021 og to på landsmøtet I 2022.  I 13 

løpet av 2023s første måneder valgte dessverre de to medlemmene som ble valgt I 2021 å trekke 14 

seg. Derfor har komiteen kun bestått av to medlemmer i store deler av 2023. Medlemmene valgt 15 

av landsmøtet i 2022 vil fortsette i sine verv frem til 2024 som planlagt. I tillegg til dette skal to nye 16 

medlemmer til kontrollkomiteen velges på dette landsmøtet.  17 

Til tross for frafallet har vi vært til stede på alle sentralstyremøter med minst én person.  18 

 19 

Kontrollkomiteens oppgaver 20 

Kontrollkomiteen har ansvaret for å påse at organisasjonen følger opp landsmøtets vedtak og 21 

bruker organisasjonens midler i samsvar med gjeldende retningslinjer. 22 

Kontrollkomiteen tolker vedtektene dersom det oppstår tvil om bestemmelsenes funksjon og bistår 23 

organisasjonen i organisatoriske og økonomiske saker ved behov. 24 

 25 

Nærmere om virksomhet og oppgaver i denne perioden.  26 

Som tidligere nevnt har komiteen i skrivende stund vært til stede på alle de fire sentralstyremøtene 27 

som har blitt avholdt. Vi planlegger også å være til stede på både sentralstyremøte 5 og formøte til 28 

landsmøte, som begge finner sted i Tønsberg dagen for landsmøtet starter.  29 

Vedlegg 5 Rapport fra Kontrollkomiteen 
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Under sentralstyrets møter har vi kommet med oppklaringer og tolkninger av NSOs regelverk både 30 

på forespørsel fra sentralstyremedlemmer og på eget initiativ. Vi har også svart på spørsmål fra 31 

andre deler av organisasjonen fortløpende gjennom perioden.  32 

På sentralstyremøte 3 løftet vi en sak hvor vi ba sentralstyret vedta tydelige tolkninger av 33 

bestemmelser knyttet til ansvarsfordeling i organisasjonen, samt kritisere arbeidsutvalget for brudd 34 

på disse. Vi mener at arbeidsutvalget i arbeidet med statsbudsjett la for mye vekt på innspill som 35 

kom fra medlemslag gjennom uformelle møtearenaer, og ikke de vedtektsfestede bestemmelsene 36 

for hvem som skal gjøre avgjørelser på vegne av organisasjonen. Sentralstyret delte ikke vår 37 

oppfatning, og ingen av våre fire forslag til vedtak ble vedtatt. Et medlem av sentralstyret fremmet 38 

forslag om å be arbeidsutvalget ta til seg tilbakemeldingene fra oss, men også dette ble nedstemt.  39 

 40 

Saken endte uten vedtak og vi er fornøyde med at kritikken er fremlagt for sentralstyret, saken ble 41 

diskutert og kritikken vår står. Selv om vi skulle ønske sentralstyret også vedtok noen følger til den 42 

stående kritikken av arbeidsutvalget. 43 

 44 

Kontrollkomiteen har fattet interesse for prosessen med sammenslåing av plattformer som skal 45 

opp på landsmøtet i 2023, og har etter forespørsel hatt møter og dialog med NSOs kontor om 46 

disse prosessene. Vi har løftet frem viktigheten av at prosessene skal være oversiktlige for den 47 

jevne landsmøtedeltaker slik at disse ikke blir utelukket fra å bidra til og påvirke prosessen.  48 

Vi har også ytret tanker om mulige konsekvenser av at formøtet kortes ned, og hva dette har å si 49 

for landsmøtedelegaters muligheter til å sette seg godt inn i sakene før landsmøtets start. Vi er 50 

spent på å se hvordan disse organisatoriske endringene påvirker dynamikken på landsmøtet. 51 

Formøtet er ikke regulert av NSOs regelsamling eller vedtak fra landsmøtet eller sentralstyret, og 52 

er derfor ikke noe kontrollkomiteen har direkte ansvar for. Likevel kan melde med glede at vi har 53 

blitt invitert til både å bidra i planlegging og gjennomføring av landsmøtet.   54 

 55 

Avslutningsvis vil vi takke for å få bidra til NSO i det som så langt har vært en spennende periode. 56 

Vi ser frem til det videre arbeidet, samt å få supplert inn to nye medlemmer på landsmøtet for å gi 57 

komiteen større kapasitet og nye impulser.   58 

Vi er for øvrig tilgjengelige for hele organisasjonen på kk@student.no. 59 

 60 

Med vennlig hilsen komiteens gjenværende medlemmer 61 

Daniel Hansen Masvik 62 

Johannes Saastad 63 
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 2 

Rapport fra Valgkomiteen  3 

 4 

Valgkomiteen (VK) har i perioden 2022/2023 bestått av Tuva Todnem Lund, Henriette Seim, 5 

Andreas Knudsen Sundt, Misha Mohammadi og Vilde Veronica Haukeland.  6 

 7 

Valgkomiteen har vært tilstede på samtlige NSO- samlinger gjennom året, både ledersamlinger, 8 

avspark, høstkonferanse og SST. Det har i år vært gjort en prioritering på mest mulig 9 

tilstedeværelse under arrangementene. Det har ført til at valgkomiteen har hatt mulighet til å 10 

observere mer av hva som har skjedd i møter, og slik dannet seg et inntrykk av organisasjonen, 11 

hva som er viktig for medlemslagene framover og aktive medlemmer. Samtidig har dette ført til at 12 

valgkomiteens medlemmer har brukt svært mye tid utenom møter på ting som intervjuguider, 13 

oppgaver og samtaler med potensielle kandidater. Vi har også gjort noen prioriteringer her, og ikke 14 

vært fulltallige på arrangementer. 15 

 16 

Det er ikke til å stikke under en stol at det har opplevdes utfordrende å få tak i studenter som har 17 

ønsket å stille til valg, i år. Vi tror dette henger sammen med pandemien og langsiktige 18 

konsekvenser av denne, som forøvrig er en trend også i organisasjoner vi kan sammenlikne oss 19 

med. Enkelte har også gitt uttrykk for en opplevelse av å mangle et “push” til å stille. For 20 

valgkomiteen har det vært viktig å være nøytrale i samtaler. Dette er det grunn til å anta at vi vil 21 

merke også framover. Det er derfor viktig at tillitsvalgte i alle ledd av organisasjonen bruker 22 

tipskanalene til NSO, og oppfordrer flinke folk til å stille til valg, også framover. 23 

 24 

Det har også vært en høy prioritet å nå bredt ut, og å være tilgjengelige. Som tidligere år, har det 25 

vært samlet inn tips gjennom NSOs nettsider, og i samtaler med tillitsvalgte og aktive i NSO. Alle 26 

som, på en eller annen måte er blitt tipset om, har blitt kontaktet og fått tilbud om en samtale. Her 27 

har valgkomiteen lagt opp til digitale møter, og satt av 20 minutter til hver prat. Det har også alltid 28 

vært lagt opp til at det skulle være flere medlemmer av valgkomiteen tilstede i slike samtaler, for å 29 

være flere ører som hører hva som blir sagt, og minske sjansene for misforståelser. Samtalene 30 

har blitt innledet med rammene for samtalen; valgkomiteen har taushetsplikt, og kommer ikke til å 31 

Vedlegg 6 Rapport fra Valgkomiteen 
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dele videre noe som blir sagt, valgkomiteen kan informere om rammene rundt valg, og brukes til å 32 

tenke høyt rundt livssituasjon og ulike typer verv. Valgkomiteen har også vært tydelige på at vi 33 

ikke kan veilede eller snakke om valgkamp utover dette.  34 

 35 

I noen tilfeller har det vært ytret ønske om andre former for møte, noen har ønsket telefonsamtaler 36 

heller enn digitalt møte, og noen har kontaktet oss fysisk. Noen få har ikke ønsket samtaler, eller 37 

bestemt seg for ikke å stille videre. Her har vi vært fleksible, da vi forstår at det er ulike behov i 38 

forbindelse med slike samtaler. Det har også vært viktig for oss å anbefale potensielle kandidater 39 

å snakke med noen som har erfaring innenfor det de vurderer å stille til. Vi har både anbefalt å ta 40 

kontakt, og i tilfeller dette ikke har vært naturlig har vi også fasilitert slike samtaler.  41 

Det har i skrivende stund vært gjennomført ulike former for samtaler med 83 potensielle 42 

kandidater.  43 

 44 

Vi håper alle som av ulike grunner har vært i kontakt med valgkomiteen har opplevd oss som 45 

imøtekommende, og at dere har fått svar på alt dere har lurt på. Det har vært viktig for oss å heie 46 

på samtlige kandidater, og vi håper alle som velges inn i verv kommer til å trives supergodt.  47 

 48 

Til slutt vil vi gjerne benyttet anledningen til å takke alle som har vurdert, slått fra seg eller bestemt 49 

seg for å stille til valg i år. Vi vet også at enkelte allerede har bestemt seg for å stille neste år, og 50 

det også er vi glade for! NSO er heldig som har så mye kompetanse, så mange erfaringer og så 51 

stort mangfold i personligheter som ønsker å gjøre en jobb og legge ned en innsats for 52 

organisasjonen.  53 

 54 

Takk for oss, og godt valg! 55 

 56 

Beste hilsner, hode- skulder- kne og tå- danser klemmer fra Tuva, Henriette, Andreas, Misha og 57 

Vilde 58 
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 1 

Vedlegg til saken 2 

1. Regnskap NSO 2022 3 

2. Spesifikasjon av regnskap 2022 etter NSOs budsjett 4 

3. Retningslinjer for fond i NSO (student.no) (kun elektronisk)1 5 

 6 

Regnskap for 2022 7 

 8 

 9 

Formål 10 

Godkjenne Norsk studentorganisasjons (NSO) regnskap for 2022, samt foreta resultat-11 

/fondsdisponeringer.  12 

 13 

Sakspresentasjon 14 

Regnskapet for den ordinære driften til NSO viser et overskudd for 2022 på kr 735 276. 15 

I tillegg har arbeidsutvalget og sentralstyret i løpet av året innvilget søknader om midler og 16 

disponert fra NSO sine fond på totalt kr 1 718 130. 17 

 18 

Totalt har dermed NSO et underskudd på kr 982 855 for 2022. 19 

 20 

NSO sitt landsmøte vedtok i 2021 et rammebudsjett for driften av organisasjonen med et 21 

underskudd på kr 1 470 000 for 2022. At resultatet i stedet ble et overskudd skyldes både mer 22 

inntekter og mindre kostnader enn budsjettert. På inntektssiden har vi fått inn ca. 880 000 mer i 23 

driftstilskudd. Under pandemien økte studenttallet mer enn normalt, som igjen har ført til mer 24 

inntekter på driftstilskudd. På kostnadssiden er det blant annet brukt en del mindre enn budsjettert 25 

på informasjon (kr 200 000), personalkostnader (kr 450 000), reiser og representasjon (kr 26 

400 000) og interne organer og arrangementer (kr 940 000).  27 

 28 

 
1 Retningslinjer for fond i NSO: https://student.no/om-nso/dokumenter/retningslinjer-for-fond-i-nso  

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Kontrollkomiteen og sentralstyret 

Saksnummer LM13 02.01-23 

Gjelder Regnskap for NSO 2022 

  

https://student.no/om-nso/dokumenter/retningslinjer-for-fond-i-nso
https://student.no/om-nso/dokumenter/retningslinjer-for-fond-i-nso
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Sentralstyret vedtok på SST5 21/22 å sette av 50% av ønsket egenkapital i fond, med en splittelse 29 

på 50% i aksjefond og 50% i rentefond. Det ble i juni 2022 inngått en investerings- og 30 

spareplanavtale med Eika Kapitalforvaltning om å investere totalt 5 500 000 kroner. Dette gjøres 31 

ved å investere kr 200 000 i hvert fond per måned frem til totalen er oppnådd. Dette startet i juni 32 

2022 og per 31.12.2022 var det investert totalt 2 800 000 kroner, 1 400 000 kroner per fond. 33 

Oversikt over saldo/verdireguleringer her står i note 5 – Finansinvesteringer. 34 

 35 

Vedlegg 1 inneholder regnskap med noter og revisjonsberetning. 36 

 37 

Vedlegg 2 er en spesifikasjon av resultatregnskapet, fordelt i henhold til NSOs budsjett og med 38 

kommentarer til postene. 39 

 40 

NSO har per 31.12.2022 seks fond. Vi hadde tidligere sju fond, men våren 2022 ble fond for 41 

arrangementer og aksjoner og fond for lokalt samarbeid slått sammen til et fond, fond for lokale 42 

prosjekter. Formålet med fond er blant annet å kunne avsette midler til spesielle formål der penger 43 

fra et år blir ført over til neste dersom man ikke bruker opp midlene det inneværende året. 44 

Landsmøtet skal årlig behandle fondsdisponeringer under behandlingen av årsregnskapet. 45 

Landsmøtet kan velge å sette av mer midler til fondene, enten fra årsresultat med overskudd, eller 46 

fra annen egenkapital. Annen egenkapital er summen av tidligere års overskudd. Når 47 

organisasjonen går med underskudd, dekkes dette ved å redusere annen egenkapital. Dette 48 

kalles å disponere fra annen egenkapital. 49 

 50 

Arbeidsutvalget eller sentralstyret behandler og eventuelt innvilger søknader om midler fra 51 

samtlige fond mellom landsmøtene, i tråd med de forskjellige fondenes formål. Landsmøtet vedtar 52 

disponering av midlene innvilget i løpet av året fra fondene. 53 

 54 

Etter disponeringene gjort på landsmøtet 2022 ble NSOs fond totalt på kr 5 583 203. Dette var 55 

avsatt til følgende fond: 56 

 57 

 58 

Fond for utredninger og undersøkelser 425 859         
Fond for lokale prosjekter 1 292 355      
Fond for internasjonale prosjekter 617 250         
Fond for arrangering av Board Meeting i ESU 1 200 000      
Fond for historiebok 1 897 739      
Fond for alumnus 150 000         
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 59 

Formål for de ulike fondene står i retningslinjene i vedlegg 3. 60 

 61 

Kontrollkomiteens vurdering 62 

Kontrollkomiteen mener regnskapet gir et korrekt bilde av organisasjonens økonomiske situasjon 63 

etter regnskapsåret 2022. Kontrollkomiteen er fornøyd med revisors beretning. 64 

 65 

Kontrollkomiteen har gjennomgått regnskapet og tilhørende dokumenter nøye. Både individuelt og 66 

som samlet komité. Vi har vært i løpende dialog med arbeidsutvalget og fått svar på spørsmål vi 67 

har stilt i behandlingen. Over 25 spørsmål eller etterspørsler etter ytterligere informasjon ble 68 

fremsatt av kontrollkomiteen og vi er generelt fornøyde med arbeidsutvalgets svar og oppklaringer. 69 

All honnør for presisjon og hurtighet i dette. 70 

 71 

Kontrollkomiteen holder våre kommentarer til regnskapet overfor landsmøtet på ramme-, konsept- 72 

eller arrangementsnivå og unngår å dykke ned i helt spesifikke budsjettposter. Sentralstyret vedtar 73 

spesifisert budsjett og vil få en mer dyptgående gjennomgang på SST5, dagen før landsmøtets 74 

start. 75 

 76 

Her er kontrollkomiteens kommentarer: 77 

 78 

Underforbruk  79 

Kontrollkomiteen registrerer at AUs kommentarer til forbruket for 2022 jevnt over har mye fokus på 80 

å forklare overforbruk, men i liten grad på å forklare underforbruk. Kontrollkomiteen vil minne om 81 

at rammebudsjett og spesifisert budsjett er landsmøtets og sentralstyrets måte å bestemme 82 

hvordan organisasjonens økonomiske ressurser skal benyttes. Summer som settes av til ulike 83 

formål er ikke bare en øvre grense man skal etterstrebe å holde seg innenfor, de er også mål man 84 

skal strekke seg mot.  85 

 86 

Kontrollkomiteen mener at budsjett for 2022 viser et aktivitetsnivå som er lavere enn de 87 

ambisjonene satte for organisasjonen. Særlig ser vi at dette gir utslag i pengepostene som er 88 

avsatt til reising, der det er et ganske stort underforbruk. Vi vil minne om at reiser både for å 89 

representere medlemsmassen og å besøke medlemslagene er viktige tiltak for å oppfylle NSOs 90 

formål, og oppfordrer arbeidsutvalget til å etterstrebe å bruke opp disse postene.  91 

Kontrollkomiteen registrerer at under 25% av budsjettrommet for komiteer; politiske og 92 

organisatoriske, samt fagrådet er benyttet i 2022. Dette ser vi som svært kritikkverdig og vil rette 93 
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sterk kritikk både til komiteledere og ansvarlige i arbeidsutvalget som hadde i oppgave å følge opp 94 

disse komiteene. Kontrollkomiteen er blant disse komiteene. Midlene som er avsatt fra landsmøtet 95 

og spesifisert av sentralstyret er ment for å brukes.  96 

 97 

Arrangementer 98 

Kontrollkomiteen vil gi honnør til arbeidsutvalget, sekretariatet og sentralstyret for et landsmøte 99 

gjennomført med god margin innenfor rammene. Et arrangement for nærmere 2 millioner i kostnad 100 

er et imponerende arbeid å holde kostnadskontroll på. 101 

 102 

Kontrollkomiteen registrerer et betydelig underforbruk på Høstkonferansen og Avspark. Dette er 103 

svært viktige møteplasser for medlemmene og disse postene har både alle deler av 104 

organisasjonen og medlemslagene ansvaret for at utnyttes til det fulle. 105 

 106 

Frie midler 107 

Kontrollkomiteen ser at mesteparten av frie midler er brukt på profileringsartikler og grafiske 108 

elementer etter en oppgradering av grafisk profil i 2021. Dette er en kostnad som Kontrollkomiteen 109 

mener kunne vært forutsett og ser det derfor som uheldig at posten (4.1) for 110 

profileringsartikler/effekter ikke er benyttet og at frie midler istedenfor har gått til dette, også i et 111 

langt større omfang enn den opprinnelige budsjettposten. 112 

  113 

Driftsresultat 114 

Kontrollkomiteen registrerer et budsjett med i underkant av 2,5 millioner kroner lavere enn 115 

budsjettert driftsresultat. Dette stiller vi oss kritiske til, da dette primært skyldes et generelt 116 

underforbruk i organisasjonen. Landsmøtet og sentralstyret har satt tydelige føringer for 117 

pengebruk og aktivitetsnivå, som ikke i tilstrekkelig grad har blitt etterlevd.  118 

 119 

 120 

Arbeidsutvalgets vurdering for fondsdisponering 121 

I 2022 er det brukt kr 1 718 130 fra NSOs fond.  122 

 123 

Det foreslås å sette av nye midler til noen av fondene igjen. Sentralstyret innstiller på 124 

fondsdisponering på SST5, og legger fram sin innstilling og vurdering på landsmøtet. 125 

 126 

Sentralstyret vedtok på SST6 21/22 å bevilge 200 000 kroner fra fond for utredninger og 127 

undersøkelser for arbeidsgruppe til gjennomgang av NSOs demokratiske organer. Dette vil ta en 128 
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stor del av det som står på fondet i dag, og det foreslås derfor å overføre ytterligere 200 000 129 

kroner til dette fondet.  130 

 131 

Fond for lokale prosjekter skal i løpet av 2023 erstattes av frifond, men frem til vi formelt har 132 

mottatt dette av Landsrådet for Norges barne- og ungdomsorganisasjoner (LNU) må det 133 

disponeres midler fra NSOs fond. Det foreslås derfor å overføre 100 000 kroner til fondet, slik at 134 

det skal være mulig å søke dette fondet frem til frifondsordningen er mottatt. 135 

 136 

Det foreslås å overføre 100 000 kroner til fond for internasjonale prosjekter. Internasjonale 137 

prosjekter kan ikke tas fra frifond iht. til retningslinjene og regelverket til LNU, som er årsaken til at 138 

det foreslås å øke denne noe. 139 

 140 

Det foreslås å endre navn på fond for arrangering av Board Meeting i ESU til fond for oppfølging 141 

av NSOs internasjonale forpliktelser. Bakgrunnen for den foreslåtte endringen er å gå over til et 142 

fast fond for avsetning av penger til gjennomføring av internasjonale arrangement som NSO er 143 

forpliktet til gjennom medlemskap i NOM og ESU. Tidligere praksis har vært å opprette/nedlegge 144 

fond for de enkelte arrangementene, eller budsjettere med økt underskudd i de aktuelle årene. 145 

Ved å endre fondets tittel til et mer generelt fond legges det i større grad opp til en mer forutsigbar 146 

og strategisk budsjettering i forbindelse med gjennomføring av våre internasjonale forpliktelser. 147 

Foreslår å overføre 200 000 kroner til fondet. På grunn av høyere priser og at vi kan risikere å få 148 

inn mindre i støtte til arrangering av Board Meeting i ESU i 2024 fra eksterne aktører enn det vi 149 

fikk sist, tror vi at NSO kan måtte belage seg på å betale mer av utgiftene selv.  150 

 151 

Foreslår å overføre 100 000 kroner til fond for alumnus. Det har skjedd lite aktivitet her de siste 152 

årene, men nå har det bitt opprettet en prosjektgruppe for reetablering av alumni-nettverket. Målet 153 

med alumni er å ha en møteplass for tidligere tillitsvalgte, der nåværende tillitsvalgte kan knytte 154 

nettverk med viktige aktører i dag og tilegne seg kompetanse og erfaringer fra disse.  155 

 156 

 157 

 158 

 159 

 160 

 161 

 162 

 163 
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 164 

 165 

 166 

Det foreslås følgende resultatdisponeringer: 167 

 168 

 169 

 170 

 171 

 172 

 173 

 174 

 175 

 176 

 177 

 178 

Utredninger og undersøkelser disponert fra fond 113 281     
Lokale prosjekter disponert fra fond 821 074     
Internasjonale prosjekter disponert fra fond 136 340     
Fond for arrangering av Board Meeting i ESU -             
Historiebok disponert fra fond 647 435
Alumnus disponert fra fond -             
Totalt disponert fra fond 2022 1 718 130  

Overføring til fond utredninger og undersøkelser 200 000     
Overføring til fond for lokale prosjekter 100 000     
Overføring til fond internasjonale prosjekter 100 000     
Overføring til fond for oppfølging av NSOs internasjonale forpliktelser 200 000     
Overføring til fond for historiebok -             
Overføring til fond for alumnus 100 000     
Totalt overføring til fond 700 000     

Sum disponeringer fond -1 018 130 

Årsresultat 982 855     
Overført til annen egenkapital -35 276      

Sum egenkapital fond 4 565 072  
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 179 

 180 

 181 

 182 

Innstilling 183 

Kontrollkomiteens innstilling til landsmøtet er at regnskapet for 2022 godkjennes med følgende 184 

resultat:  185 

• kr    735 276 i overskudd fra ordinær drift 186 

• kr 1 718 130 er innvilget i tråd med retningslinjer for fond 187 

• kr    982 855 i underskudd på årsregnskapet 188 

• kr 1 718 130 disponeres fra NSOs fond 189 

 190 

Arbeidsutvalgets innstilling til sentralstyremøte 5: 191 

• kr 200 000 overføres til fond for utredninger og undersøkelser 192 

• kr 100 000 overføres til fond for lokale prosjekter 193 

• kr 100 000 overføres til fond for internasjonale prosjekter 194 

• kr 200 000 overføres til fond for oppfølging av NSOs internasjonale forpliktelser (tidligere 195 

fond for arrangering av Board Meeting i ESU) 196 

• kr 100 000 overføres til fond for alumnus 197 

• kr   35 276 overføres til annen egenkapital 198 

 199 
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Noter til regnskapet for 2022 16 

 17 

Regnskapsprinsipper 18 

 19 

Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapsloven og etter norske regnskapsstandarder og 20 

anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner. Følgende regnskapsprinsipper er 21 

anvendt: 22 

 23 

Inntektsføring 24 

Inntekt resultatføres som hovedregel når den er opptjent. Utgifter sammenstilles med og 25 

kostnadsføres samtidig med de inntekter utgiftene kan henføres til. Utgifter som ikke kan henføres 26 

direkte til inntekter kostnadsføres når de påløper. 27 

 28 

Klassifisering 29 

Eiendeler bestemt til varig eie eller bruk er klassifisert som anleggsmidler. Øvrige eiendeler 30 

klassifiseres som omløpsmidler. Fordringer og gjeld knyttet til tjenestekretsløpet klassifiseres som 31 

omløpsmidler eller kortsiktig gjeld. Fordringer som skal tilbakebetales innen ett år er uansett 32 

klassifisert som omløpsmidler. For gjeld er analoge kriterier lagt til grunn. 33 

 34 

Omløpsmidler vurderes til laveste av anskaffelseskost og virkelig verdi. Kortsiktig gjeld 35 

balanseføres til nominelt beløp på etableringstidspunktet. 36 

 37 

Anleggsmidler vurderes til anskaffelseskost, men nedskrives til virkelig verdi når verdifallet 38 

forventes og ikke å være forbigående. Langsiktig gjeld balanseføres til opptakskost. 39 

 40 

Fordringer 41 

Kundefordringer og andre fordringer er ført opp i balansen til pålydende etter fradrag for avsetning 42 

til forventede tap. 43 

 44 

Pensjoner 45 

Selskapet har sikret sine pensjonsforpliktelser gjennom en forsikringsavtale. Årets premie for den 46 

obligatoriske tjenestepensjonen er kostnadsført i resultatregnskapet. Pensjonsmidlene og den 47 

beregnede pensjonsforpliktelsen er ikke innarbeidet i regnskapet. 48 

 49 

 50 

 51 
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 52 

Utvikling i resultat og stilling og forutsetninger for fortsatt drift 53 

Arbeidsutvalget (AU) mener at regnskapet gir en rettvisende oversikt over utviklingen og resultatet 54 

av virksomheten og dens stilling. Organisasjonens regnskap viser et årsresultat, før avsetninger 55 

fond, på minus kr 982 855. 56 

 57 

Forutsetningen om fortsatt drift er etter arbeidsutvalgets og sekretariatsleders oppfatning til stede, 58 

og dette er lagt til grunn ved utarbeidelse av årsregnskapet. 59 

 60 

Noter 2022 61 

 62 

Note 1 – Statstilskudd 63 

NSO er tildelt 4 100 000 kroner i statstilskudd for 2022. Dette er 5 000 kroner mindre enn i 2021. 64 

 65 

Note 2 – Personalkostnader 66 

 67 
 68 

Gjennomsnittlig antall fast ansatte har vært 10 ansatte. 69 

 70 

Ytelser til ledende personer  71 

Sekretariatsleder kr 885 951 hvorav kr 118 260 er andre godtgjørelser. 72 

AU-leder  kr 416 733. 73 

 74 

Pensjonsordning 75 

Pensjonsordning er pensjonsavtale vi har med Kommunal Landspensjonskasse (KLP) for våre 76 

ansatte. Som medlem i Virke følger vi landsoverenskomsten for virksomheter mellom Virke og 77 

NTL (LO). Landsoverenskomsten sier at det er en tariffplikt at det opprettes en pensjonsordning. 78 

Denne skal være en offentlig ytelsesbasert pensjon med bruttogaranti. 79 

 80 

 81 

2022 2021
Lønn 9 100 973          9 669 356        
Pensjonsordning 506 983             780 338           
Avtalefestede personalkostnader 160 016             193 849           
Personalforsikringer 85 390               84 446             
Arbeidsgiveravgift 1 419 141          1 541 987        
Andre personalkostnader 149 124             300 536           
Sum personalkostnader 11 421 627        12 570 513      
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 82 

Note 3 – Andre driftskostnader 83 

Posten omfatter i hovedsak organisasjonens kostnader i forbindelse med drift av 84 

arbeidsutvalget/sekretariatet samt drift av de ulike komiteer, utvalg etc. Posten inkluderer også 85 

organisasjonens kurs- og konferansevirksomhet og strategiske midler. 86 

 87 

Spesifikasjonen av andre driftskostnader på hovedposter følger av tabellen under. 88 

 89 
 90 

Revisjonskostnadene for 2022 utgjør kr 107 125, hvorav kr 44 875 er sluttavregning for 91 

regnskapet 2021. Øvrige kostnader er a-konto honorar for revisjon 2023 og øvrig revisjonsbistand. 92 

 93 

Note 4 – Andre fordringer 94 

 95 
 96 

Note 5 – Finansinvesteringer 97 

 98 
 99 

2022 2021
Kontor- og datautstyr 632 257           786 486               
Kontorrekvisita og diverse kontor 37 334             36 189                 
Kopi- og papirkostnader 37 498             68 616                 
Litteratur og tidsskrifter 269 087           239 296               
Telefoni og porto etc. 117 701           117 082               
Husleie og felleskostnader 1 721 361        1 571 743            
Kontorforsikring 14 685             14 234                 
Kontingenter/tilskudd 230 199           233 599               
Revisjon 107 125           105 125               
Diverse kostnader 349 371           1 073 606            
Møte, kurs, honorar, oppdatering o.l. 711 727           995 654               
Overnatting 2 221 571        1 445 587            
Reisekostnader 1 623 380        714 981               
Diettkostnad 714 779           516 812               
Tildeling fond 1 718 130,38   964 331,18          
Frie midler 294 858           300 717               
Sum andre driftskostnader 10 801 062      9 184 057            

2022 2021
Reiseforskudd/lønnsforskudd/depositum 67 136              38 031            
Forskuddsbetalte kostnader 121 224             116 062           
Sum andre fordringer 188 360             154 092           

Eika Global aksjefond 1 400 000         
Verdiregulering Eika Global -16 281             
Eika Kreditt rentefond 1 362 295         
Verdiregulering Eika Kreditt 81 538              
Sum finansinvesteringer 2 827 552         
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 100 

Note 6 - Bankinnskudd, kontanter og lignende 101 

403 250 kroner er innskudd på skattetrekkskonto og 746 184,47 kroner på egen depositumskonto 102 

for Holbergs gate 1.  103 

 104 

Note 7 – Fond 105 

  106 

Fond for utredninger og undersøkelser per 01.01.2022 425 859     
Disponert i 2022 113 281     312 578          

Fond for arrangementer og aksjoner per 01.01.2022 1 292 355  
Disponert i 2022 821 074     471 281          

Fond for internasjonale prosjekter per 01.01.2022 617 250     
Disponert i 2022 136 340     480 910          

Fond for arrangering av Board Meeting per 01.01.2022 1 200 000  
Disponert i 2022 -             1 200 000       

Fond for historiebok per 01.01.2022 1 897 739  
Disponert i 2022 647 435     1 250 305       

Fond for alumnus per 01.01.2022 150 000     
Disponert i 2022 -             150 000          

Utgående saldo pr. 31.12.22 3 865 072       

Forslag disponeringer
Overføring til fond for utredninger og undersøkelser 200 000          
Overføring til fond for lokale prosjekter 100 000          
Overføring til fond for internasjonale prosjekter 100 000          
Overføring til fond for oppfølging av NSOs internasjonale forpliktelser 200 000          
Overføring til fond for historiebok -                 
Overføring til fond for alumnus 100 000          

Sum bundet egenkapital 4 565 072       
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Note 8 – Egenkapital 107 

 108 
 109 

Note 9 – Annen kortsiktig gjeld 110 

 111 
  112 

Egenkapital per 31.12.2021 18 114 405       
Årsresultat -982 855           
Sum egenkapital per 31.12.2022 17 131 550       

Feriepenger 902 466            
Andre påløpte kostnader 15 409              
Sum annen kortsiktig gjeld 917 875            
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 Regnskap 
2022 

 Regnskap 
2021 

 Budsjett 
2022 

7 Reiser og representasjon 1 101 763     1 128 332    1 500 000      
7.1 Reiser og representasjon innland 361 521        427 439 415 000         
7.2 Reiser og representasjon utland 154 483        57 348         275 000         
7.3 Interne seminar 434 207        520 149       510 000         
7.4 Organisasjonskurs 66 338          84 375         100 000         
7.5 UHR 85 214          39 022         200 000         

8 Interne organer og arrangementer 4 424 144     3 543 515    5 360 000      
8.1 Sentralstyremøter 837 387        560 679       750 000         

8.2 Landsmøte 1 935 363     1 513 164    2 100 000      

8.3 Politiske komiteer 84 522          259 897       230 000         
8.4 Fagrådet -               -               60 000           
8.5 Andre komiteer 31 568          39 219         120 000         

8.6 Konferanser 791 153        798 490       1 050 000      

8.7 Samlinger 253 566        321 338       600 000         

8.8 NOM (tidl. temamøter/seminarer) -               -               -                 
8.9 Formøte til landsmøte 490 584        50 729         450 000         

9 Frie midler 294 858        300 717       300 000         

Tilrettelegging (f lyttet til det enkelte arrangement i 2022) -                      97 750               -                        

Sum kostnader 20 759 315   21 596 170  22 620 000    

Driftsresultat -514 882      986 160       1 970 000      

10 Finansinntekter og finanskostnader -220 393      -201 173      -500 000        
10.1 Finansinntekter -288 150      -208 454      -510 000        
10.2 Finanskostnader 67 757          7 281           10 000           

Resultat før fond -735 276      784 987       1 470 000      

11 Fond 1 718 130     964 331       -                 
11.1 Fond for utredninger og undersøkelser 113 281            155 391            

11.2 Fond for lokale prosjekter 821 074            420 081            

11.3 Fond for internasjonale prosjekter 136 340            11 000              

11.4 Fond for arrangering av Board Meeting (BM) -                     -                     

11.5 Fond for historiebok 647 435            377 859            

11.6 Fond for alumnus -                     -                     

Resultat 982 855        1 749 318    1 470 000      

Spesifikasjon av regnskap 2022
Norsk studentorganisasjon
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ØVRIGE KOMMENTARER TIL REGNSKAP 2022 4 

INNTEKTER 5 

1. Driftstilskudd 6 

Vi har fått innbetalt driftstilskudd for 2022 fra alle medlemslagene. Vi fikk inn ca. kr 880 000 mer 7 

enn budsjettert som skyldes høyere studenttall enn beregnet.  8 

 9 

2. Statstilskudd 10 

Se note 1. 11 

 12 

3. Andre inntekter 13 

Dette er midler fra Universitets- og høgskolerådet (UHR) til dekking av kostnader knyttet til 14 

representasjon i UHR, og må ses i sammenheng med post 7.5. Vi kan få refundert inntil  15 

kr 250 000 fra UHR hvert år. Ettersom vi har brukt mindre enn dette det siste året har vi fått 16 

utbetalt kr 92 821 i 2022. Fristen for å sende faktura til UHR er 1. november så har vi sendt faktura 17 

for perioden 1. oktober 2021 - 30. september 2022, og som gjør at refusjonsbeløpet er høyere enn 18 

det som er kostnadsført i 2022 på post 7.5 UHR. 19 

KOSTNADER 20 

4. Informasjonskostnader 21 

 22 

4.1 Profilering/effekter 23 

Det er ikke kostnadsført noe her i 2022. Det er i stedet brukt en del fra post 9. Frie midler på å 24 

oppgradere NSOs grafiske elementer og andre profileringsartikler for organisasjonen. 25 

 26 

4.2 Webside/intranett  27 

Dette er support/serviceavtaler inkl. drift, trafikk og sikkerhetsoppdateringer på student.no  28 

(kr 25 500) samt årsavgift på diverse domener.  29 

 30 

4.3 Analyser/utredninger  31 

Det har blitt gjennomført to studentundersøkelser på høsten i 2022, begge gjennomført av Sentio. 32 

Den ene ble gjort i samarbeid med Universitas (kr 118 750) og var en nasjonal 33 

studentundersøkelse. Den andre var en Omnibus-undersøkelse gjennomført blant befolkningen, 34 

med spørsmål om skolepenger for internasjonale studenter og økning av studiestøtten (kr 19 750). 35 

 36 
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4.4 Øvrig informasjonsmateriell 37 

Posten omfatter pressebilder/fotokostnader for nytt AU 2022/2023 (kr 12 600), annonser 38 

Facebook i forbindelse med boligundersøkelsen (kr 6 400), foto, etterbehandling og lisenser på 39 

bilder til nettsiden (kr 46 800) og medlemskontingent til Norsk kommunikasjonsforening (kr 1 950). 40 

I tillegg er det kostnader på T-skjorter til aksjon mot skolepenger (kr 20 400).  41 

 42 

5. Personalkostnader 43 

 44 

5.1 Lønnskostnader  45 

Lønnskostnadene er inkludert overtid og påløpende feriepenger. Foruten faste lønnskostnader er 46 

det utbetalt kr 765 000 for overtidsarbeid i 2022 (i hovedsak for deltakelse på NSOs faste 47 

arrangement som formøte, landsmøte, sentralstyremøter, ledersamlinger, Avspark, 48 

høstkonferansen, samt div. strategiseminarer, overlapping).  49 

Lønnskostnadene er lavere enn budsjettert. Dette skyldes bl.a. at vi har vært færre ansatte i 50 

perioder på grunn av at noen har sluttet og nyansatt ikke har begynt før en tid etter dette. I tillegg 51 

er det refusjon av sykepenger på kr 590 000  52 

 53 

5.2. Pensjonsordning 54 

Pensjonsordning er en del lavere sammenlignet med 2021. Dette skyldes at vi i 2021 fikk en 55 

reguleringspremie på kr 160 000, men som i 2022 var på ca. halvparten av dette. I tillegg fikk vi 56 

overført ca. kr 140 000 fra premiefond i 2022, ca. kr 105 000 mer enn i 2021.  Midler avsatt til 57 

fremtidige pensjonsforpliktelser skal oppreguleres med den generelle lønnsveksten. Dette gjøre 58 

gjennom reguleringspremien. Premien beregnes ut fra en viss prosent av premiereservene.   59 

 60 

5.3 Avtalefestede personalkostnader  61 

Posten er for tiltak i sekretariatet i henhold til særavtale samt 62 

månedskort/treningsutgifter/pensjonssparing for medlemmene i arbeidsutvalget (AU). 63 

 64 

5.6 Andre personalkostnader 65 

 66 

• Sosiale aktiviteter – velferd er blant annet utgifter i forbindelse med sosiale 67 

aktiviteter/velferd for kontoret, som jubileums- og avslutningsmiddager (for arbeidsutvalget 68 

og ansatte som har jubileum eller slutter etc.), HMS-tiltak.  69 

Mat kveldsarbeid 3 973                 
Gaver etc. 19 025               
Sosiale aktiviteter - velferd 35 937               
Bedriftshelsetjeneste - andre personalkostnade 90 189               
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• Bedriftshelsetjeneste – andre personalkostnader er avtale på bedriftshelsetjeneste for 2022 70 

(kr 10 800), fakturering på kr 74 500 fra Hjort DA, samt dekking av databriller (kr 4 800).  71 

6. Kontordrift 72 

 73 

6.1. Kontor- og datautstyr 74 

Her har vi gått litt over budsjett. Bl.a. har det vært nødvendig å oppgradere til nytt lønnssystem da 75 

systemet vi hadde ikke skulle videreføres fra 01.01.2023. 76 

 77 

 78 
 79 

• Adm. støttesystem inkl. reparasjoner og vedlikehold er vedlikeholdskostnader for ACOS 80 

Websak (kr 99 700), lisens på Enalyzer (kr 43 800), Slack (kr 11 600), Canva (kr 3 250), 81 

oppgradering til nytt lønnssystem (kr 24 200) vedlikehold/support/bruk på regnskap- og 82 

lønnssystem (kr 85 000), faktureringsprogram 1 år (kr 750), Spamfence 1 år (kr 16 915), 83 

Classic - Microsoft 365-lisens og backup/support (kr 122 500) og lisens på GoPlenum  84 

(kr 7 850). 85 

• Innkjøp kontor- og datautstyr er innkjøp av nye mobiltelefoner, PCer, PC-vesker pluss 86 

tilbehør til AU (kr 169 000), mobiltelefon til ansatte (kr 6 500), 8 stk. headsett (kr 8 400) 87 

utstyr til stream (kr 8 600), elektroder til hjertestarter (kr 2 500), ny koffert til bruk på 88 

arrangementer (kr 3 400) og en hev/senk-pult til nytt kontor (kr 6 900).   89 

 90 

6.2. Kontorrekvisita og diverse kontor 91 

Her føres kontorrekvisita og diverse som kaffe, te, oppvaskmiddel, toalettpapir etc. 92 

 93 

6.3 Kopi- og papirkostnader 94 

Dette er leiekostnader på kopimaskinen for 2022. 95 

 96 

6.4 Litteratur og tidsskrifter  97 

Foruten abonnement på diverse aviser/tidsskrifter/faghjelpsordninger er det også betalt for 98 

medieovervåkning (kr 77 900) og for abonnement hos Norsk Telegrambyrå (NTB) (kr 106 900). 99 

Sistnevnte er et viktig verktøy for at NSO skal kunne ha tilgang til kalendere over hva som skjer 100 

framover, nyhetsoversikt over planlagte saker, journalister og deres arbeid. 101 

Her er det brukt mer enn budsjettert. Dette skyldes bl.a. at vi fra 2022 startet abonnement på 102 

digitalt verktøy for styrearbeid og arbeidsgiverguiden (kr 16 470) i tillegg til en faghjelpsordning vi 103 

Administrative støttesystem inkl. reparasjoner/vedlikehold 423 882             
Innkjøp kontor- og datautstyr 208 375             
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hadde fra tidligere (kr 22 400). Sistnevnte er nå sagt opp og vil ikke bli videreført i 2023. I tillegg er 104 

det en generell prisøkning på de fleste abonnement. 105 

 106 

6.5 Telefoni og internett etc. 107 

 108 
 109 

6.6 Husleie/felleskostnader 110 

Her har vi gått en del over budsjett og dette skyldes i hovedsak økt husleie på grunn av økte 111 

strømpriser i fellesområdene samt økt strømpris i egne lokaler.  112 

Husleie utgjør kr 1 560 300, men vi fikk refundert kr 40 000 i for mye betalte fellesutgifter i 2021 så 113 

de totale husleiekostnadene for 2022 ble på kr 1 520 300.  114 

Andre felleskostnader er kr 81 900 på renhold og kr 117 550 for strøm/nettleie i 2022. I tillegg er 115 

det kr 1 600 på ny låsekasse til dør inngang toalettene. 116 

 117 

6.7 Kontorforsikring 118 

Dette er kun forsikring på kontorlokaler og kontorutstyr. Personalforsikringer blir ført under   119 

personalkostnader på post 5.4. 120 

 121 

6.8 Kontingenter/tilskudd 122 

 123 
 124 

• Medlemskontingenten til European Students’ Union (ESU) er på 19 395 euro per år.  125 

• Kostnadene på annet er medlemskontingent til FN-Sambandet. 126 

6.9 Revisjon  127 

Se note 3.  128 

 129 

6.10 Diverse kostnader  130 

Dette er fem stillingsannonser; ny politisk rådgiver - fag og forskning, assisterende 131 

sekretariatsleder, organisasjonskonsulent, politisk rådgiver – fag og politisk rådgiver – velferd  132 

(kr 86 200). I tillegg er det søppeltaxi/leie boks til sikkerhetsmakulering ifm. rydding på kontoret i 133 

desember (kr 8 800). 134 

 135 

 136 

Telefoni 85 549               
Internett 32 104               

ESU 194 992             
LNU 10 000               
Arbeidsgiverorganisasjon (Virke) 24 407               
Annet 800                    
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7. Reiser og representasjon inn- og utland  137 

 138 

7.1 Reiser innland  139 

Her føres reise- og oppholdskostnader til diverse møter, konferanser, medlemslagsbesøk etc. for 140 

AU, sekretariat eller andre som reiser på vegne av NSO. Eks. på dette i 2022 er 141 

Bærekraftskonferansen, samskipnadens boligmøte 2022, Christiekonferansen, UHR 142 

representantskapsmøte, Holbergprisen, Arendalsuka, DigiNorden, SIKT-konferansen, UHR-143 

konferansen samt besøksreiser til div.medlemslag. I tillegg føres flytteutgifter for påtroppende AU 144 

her.  145 

 146 

7.2 Reiser utland  147 

Dette er reiser/deltakeravgift i forbindelse med 100-årsfesten til Sveriges förenade studentkårer 148 

(SFS) i Stockholm i mars, ESUs BM i Frankrike i mai, 100-årsjubileum for SYL (Finland) i mai, 149 

NSBO-konferanse i Stockholm i september, ESC-konferansen i Lisboa i september, NOM-møte 150 

Gøteborg i oktober, ESU Board Meeting Praha i november og EQAF-konferansen Romania i 151 

november. 152 

 153 

7.3 Interne seminarer  154 

 155 

• Planseminarer er kostnader for strategiseminar 5.-7. januar på Lien Fjellgard, hvor AU og 156 

deler av sekretariatet deltok (kr 56 800), strategi-/kontorseminar for kontoret i august  157 

(kr 52 500) og kurs i videoinnhold og sosiale medier for hele kontoret (kr 14 500).  158 

• Overlapping er for hyttetur for påtroppende AU (kr 22 600) i begynnelsen av juni, 159 

overlappingsseminar 13.-16. juni på Hvasser (kr 108 900) og lunsj/møtemat/sommerfest 160 

under overlappingsuke 2 og 3 (kr 41 900). 161 

• Personalturer AU/SEK er kostnader i forbindelse med SEK-tur til Brügge 23.-25. mai 162 

(kr 74 200), AU-tur til Halden i mai (kr 14 000), AU-tur til London i november (kr 43 800) 163 

samt AU til urpremiere UKA Ås (kr 4 680). 164 

 165 

7.4 Organisasjonskurs  166 

Dette er kostnader på honorar og reise/overnatting til kursholdere i forbindelse med kurs avholdt 167 

for medlemslag.  168 

  169 

Planseminarer 123 763             
Overlapping 173 773             
Personalturer AU/SEK 136 671             
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7.5 UHR  170 

Her føres kostnader i forbindelse med verv i Universitets- og høgskolerådet og som skal faktureres 171 

videre til UHR. Inntekt for dette vil bli ført på post 3.   172 

 173 

8. Interne organer og arrangementer  174 

 175 

8.1 Sentralstyremøter  176 

Dette er kostnader i forbindelse med SST4 som ble arrangert i Oslo 4.-6. mars, SST5 som ble 177 

arrangert i Tønsberg 20. april (dagen før LM), SST6 som ble arrangert i Oslo 3.-5. juni, SST1 som 178 

ble arrangert i Oslo 9.-11. september, SST2 som ble arrangert i Trondheim 27. oktober (dagen før 179 

Høstkonferansen) og SST3 som ble arrangert i Tromsø 2.-4. desember. 180 

 181 

Totalt har vi gått ca. 87 000 kroner over budsjett. Dette er i hovedsak på grunn av SST3 som ble 182 

arrangert i Tromsø og som ble en del dyrere enn beregnet. Både reise og overnatting ble dyrere. 183 

Det var få flybilletter til rimelig pris så kort tid før møtet så derfor ble det en del dyre billetter som 184 

ble bestilt. I tillegg fikk alle seks ordstyrerne delta på møtet, mot vanligvis fire.  185 

Regnskapet på SST-møtene fordeler seg slik: 186 

 187 

   188 

 189 

8.2. Landsmøte   190 

Landsmøtet ble avholdt i Tønsberg 21.-24. april 2022. Vi har brukt mindre på reise og overnatting 191 

enn det som var budsjettert og som skyldes færre deltakere. 192 

 193 

• Møte, kurs, honorarer etc. er honorar ordstyrere/hjelpere (kr 78 000), tolketjenester (kr 194 

117 800), leie grupperom/møterom/kopimaskin (kr 59 750) og GoPlenum (kr 24 950). 195 

SST4 SST5 SST6 SST1 SST2 SST3
Sentralstyremøter 102 418     58 639        154 189     101 579           49 531       371 031     
Møte, kurs, honorar etc. 28 000            6 000              37 738            13 000                   3 000              48 050            
Reiseutgifter 25 159            1 159              30 904            21 208                   2 245              155 246         
Overnatting 33 228            51 480            58 320            35 135                   29 259            89 905            
Diettkostnad 15 503            -                   27 021            24 881                   13 632            75 947            
Diverse kostnader 528                 -                   206                 7 355                     1 396              1 883              

Møte, kurs, honorar etc. 280 474             
Reiseutgifter 301 919             
Overnatting 1 043 988          
Diettkostnad 165 500             
Diverse kostnader 143 483             
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• Diverse kostnader er bl.a. tilleggsutstyr til ny talerstol (kr 10 000) leie fotobar/flyers til 196 

fotobar (kr 9 500), underholdning på LM (kr 8 900), teknisk support under LM (kr 76 000), 197 

oppgradering wifi under LM (kr 24 600) 198 

 199 

8.3 Politiske komiteer  200 

  201 

 202 

Det har ikke vært noen kostnader for VLPK eller LMPK i 2022, da ingen av disse to komiteene har 203 

gjennomført fysiske møter eller samlinger i kalenderåret. 204 

 205 

8.4 Fagrådet  206 

Ingen kostnader her i 2022. Det har blitt gjennomført ett digitalt møte for fagrådet i 2022. 207 

 208 

8.5 Andre komiteer  209 

  210 

 211 

8.6. Konferanser  212 

Dette er kostnader ifm. Avspark og Høstkonferansen. På grunn av færre deltakere enn beregnet 213 

på begge konferansene ble kostnadene lavere enn budsjettert.  214 

 215 
 216 

Avspark ble arrangert på Arbeiderbevegelsens Folkehøgskole i Moelv i august. Regnskap Avspark 217 

2022:  218 

 219 
  220 

FFPK - Fag- og forskningspolitisk komite 53 035               
VLPK - Velferds- og likestillingspolitisk komite -                     
IK - Internasjonal komite 31 487               
LMPK - Læringsmiljøpolitisk komite -                     

Kontrollkomiteen - KK -                     
Valgkomiteen - VK 15 533               
Vedtektskomiteen - VTK 881                    
Prinsipprogramkomiteen - PPK 15 154               

Avspark 304 215            

Høstkonferansen 486 939            

Reiseutgifter 105 124         
Overnatting 192 388         
Diettkostnad 5 287             
Diverse kostnader 1 415             
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Høstkonferansen ble arrangert i Trondheim i oktober 2022. Regnskap Høstkonferansen 2022: 221 

 222 
 223 

8.7 Samlinger  224 

Ledersamlinger: 225 

Det er avholdt tre ledersamlinger i 2022, to på våren og en på høsten. Den første ble avholdt 226 

digitalt, så det ble kun brukt kr 1 500 på denne. Den andre ble avholdt i Oslo 10.-12. juni og den 227 

tredje ble avholdt i Kristiansand 23.-25. september. Kostet totalt kr 221 053. Regnskap for 228 

ledersamlingene er fordelt slik: 229 

 230 
 231 

Organisasjonskonsulentsamling: 232 

Dette er den årlige samlingen til organisasjonskonsulentene for våre medlemslag. Tidligere har de 233 

fått støtte gjennom NSOs fond, men ettersom dette er et fast årlig møte er det nå lagt inn i 234 

budsjettet. Samlingen for 2022 kostet kr 32 513. 235 

 236 

Styremedlemssamling: 237 

Det var budsjettert med kr 150 000 til en styremedlemssamling, men den ble ikke avholdt i 2022. 238 

Styremedlemssamlingen var planlagt gjennomført i februar av 2022, men utgikk som følge av 239 

koronarestriksjoner.  240 

 241 

8.9. Formøte  242 

Formøte ble avholdt i Stavanger 2.-3. april 2022. Her har vi gått noe over budsjett, hvorav største 243 

avvik er på diett. Dette skyldes at de fleste kom dagen før og det ble da ekstra måltider denne 244 

dagen som ikke var beregnet i budsjettet.  245 

Møte, kurs, honorar etc. 5 000             
Reiseutgifter 150 218         
Overnatting 201 874         
Diettkostnad 92 789           
Diverse kostnader 37 057           

Ledersamlinger januar juni september
Møte, kurs, honorar etc. 5 220              8 484             
Reiseutgifter 23 644           46 067           
Overnatting 40 020           56 110           
Diettkostnad 1 529             10 305           28 267           
Diverse kostnader 448                 959                 
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 246 
 247 

9. Frie midler  248 

I 2021 ble det vedtatt å gjennomføre en oppgradering av NSOs grafiske profil, med 249 

implementering i 2022. Som en følge av dette er en del av NSOs grafiske elementer, som for 250 

eksempel messevegg og bannere til landsmøtet, utdatert og ikke i tråd med den nye grafiske 251 

profilen til organisasjonen. Videre har nivået av profileringsartikler NSO har tilgjengelig blitt 252 

redusert til et slikt nivå at det var et behov for å kjøpe inn mer av dette. Årsaken til dette er at det 253 

vanligvis kjøpes inn større mengder av profileringsartikler for å ha over noen år, ettersom den 254 

totale prisen da blir rimeligere. AU vedtok i desember å bruke frie midler på innkjøp av nye 255 

grafiske elementer og profileringsartikler. 256 

 257 

10. Finansinntekter og finanskostnader 258 

 259 

10.1 Finansinntekter 260 

Dette er renteinntekter som i hovedsak er opptjent på særvilkårkontoen (kr 206 612) og på 261 

rentefond Eika Kreditt (kr 28 108) samt verdiøkning på NSOs rentefond Eika Kreditt (kr 53 429). 262 

 263 

10.2. Finanskostnader 264 

Dette er omkostninger/gebyrer belastet våre bankkonti/bankkort samt vårt betalingssystem Visma 265 

Autopay (kr 13 771), beholdningsendring Eika Kreditt (kr 37 705) samt verdireduksjon på NSOs 266 

aksjefond Eika Global (kr 16 281). 267 

 268 

11. Fond  269 

11.1 Fond for utredninger og undersøkelser  270 

Det er gitt støtte til følgende institusjoner/prosjekter: 271 

 272 
  273 

Møte, kurs, honorar etc. 6 345                 

Reiseutgifter 284 415            

Overnatting 93 485              

Diettkostnad 81 252              

Diverse kostnader 25 088              

2. faktura delprosjekt 1, leiemarkedsundersøkelsen 113 281               
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11.2 Fond for lokale prosjekter 274 

Det er gitt støtte til følgende institusjoner/prosjekter: 275 

 276 
 277 

11.3 Fond for internasjonale prosjekter 278 

Det er gitt støtte til følgende institusjoner/prosjekter: 279 

 280 
 281 

11.5 Fond for historiebok  282 

 283 

 284 

SAIH politisk kampanje 2021 "Det digitale skillet" 80 000                 

NHH Strategiseminar 14 124                 

UiB Kick-Off våren 2022 663                       

NMBU Studentvalg vår 2022 67 308                 

Lovisenberg DH Seminarweekend styret SP 36 389                 

NMBU Avsparkseminar 40 000                 

NHH - Uken i Bergen 12 880                 

USN semestermøte våren 2022 50 000                 

UiB Opplæring tillitsvalgte ved medisinske fakultet 24 750                 

NHH Live-podcast verdensdagen for psykisk helse 55 000                 

NTNU - Stemmesystem Vedtatt.no 79 000                 

UiB Opplæring- og arbeidsprogramseminar 37 423                 

UiT - Studentlivsseminaret 80 000                 

Lovisenberg DH - seminartur studentparlamentet 68 000                 

HK - Landsstyresminar Q4 32 659                 

NMH - Workshop for stud.repr. Musikkstudentkonf. 2022 3 459                    

NLA - Kickoff for SP og SR november 40 500                 

UiT - Årsmøte og juleavslutning 16. november 15 420                 

NMBU "Studying with Norwegians" 3 500                    

BI "Ledersamling" 80 000                 

NHHS Nordic Student Board Conference 11.-13. mars 15 091                 

ISFIT Fredsprosjekt23 80 000                 

NHH - Nordic Forum 2022 41 249                 

Honorar forfatter NSOs historiebok 2022 647 435               

 



Landsmøtet Sakspapir 
 
 

 
 

 

 

  

 1 

Vedlegg til saken  2 

1. Innsendte resolusjoner 3 

 4 

 5 

Resolusjoner 6 

 7 

 8 

Formål  9 

Behandle innkomne forslag til resolusjoner til Norsk studentorganisasjons (NSO) landsmøte 2023. 10 

 11 

 12 

Sakspresentasjon 13 

 14 

En resolusjon er en politisk uttalelse som blant annet utdyper, konkretiserer og supplerer NSOs 15 

politikk på dagsaktuelle områder.  16 

 17 

Fristen for å fremme resolusjoner til landsmøtet var 13. mars, og det ble sendt inn 8 18 

resolusjonsforslag innen fristen. 19 

 20 

Sentralstyret innstiller på hvilke resolusjoner som skal behandles av landsmøtet under 21 

sentralstyremøte 5, 13. april. 22 

 23 

Behandlingen av resolusjoner på landsmøtet 24 

Landsmøtet vedtar først hvilke resolusjoner som skal behandles. Deretter debatterer landsmøtet 25 

innholdet i disse resolusjonene. Under debatten er det anledning til å levere endringsforslag.  26 

Etter debatten utarbeider en redaksjonskomite innstilling på alle innkomne endringsforslag. 27 

Redaksjonskomiteens innstilling legges til grunn når landsmøtet til slutt voterer over alle 28 

endringsforslagene og den endelige resolusjonen.  29 

 30 

Møtedato 14.-16.04.2023 

Saksbehandler Sentralstyret 

Saksnummer LM13 03.01-23 

Gjelder Resolusjoner 
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Vurdering 31 

Sentralstyret innstiller på å behandle 3 resolusjoner under landsmøtet 2023.  32 

 33 

Følgende resolusjoner innstilles behandlet: 34 

1. Kunstig intelligens i akademia 35 

2. Nasjonalt månedskort til alle studenter 36 

3. Internasjonale studenter til norske utdanningsinstitusjoner 37 

 38 

“Kunstig intelligens i akademia” 39 

Sentralstyret mener at denne resolusjonen er både relevant for dagens politiske debatt og tilfører 40 

NSOs politikk noe nytt. Dette er høyaktuell tematikk med tanke på debatten som har kjørt de siste 41 

månedene om chatboten Chat-GPT. Resolusjonen har aktiv politikk som vil være med å sette 42 

retning innen debatten om kunstig intelligens i akademia, og organisasjonens standpunkt. Dette er 43 

noe sentralstyret ønsker at NSO får mer og supplerende politikk på, og noe det vil være 44 

hensiktsmessig at Landsmøtet tar stilling til. 45 

 46 

“Nasjonalt månedskort til alle studenter” 47 

Sentralstyret anser denne resolusjonen for å være både relevant i dagens politiske debatt, den 48 

tilfører NSOs politikk noe nytt, samt supplerer eksisterende politikk på en hensiktsmessig måte. 49 

Flere partier på Stortinget har det siste året lekt med tanken om en nasjonal rabattordning for å få 50 

flere til å velge grønne transportmidler. Det har også kommet på plass en slik ordning i Tyskland 51 

med et nasjonalt månedskort. Denne resolusjonen vil supplerer plattformene som i dag har politikk 52 

på rabatt på kommunalt og fylkeskommunalt nivå samt at staten kan etablere nasjonale 53 

rabattordninger.  54 

 55 

“Internasjonale studenter til norske utdanningsinstitusjoner” 56 

Sentralstyret anser denne resolusjonen for å være både relevant i dagens politiske debatt, den 57 

tilfører NSOs politikk noe nytt, samt supplerer eksisterende politikk på en hensiktsmessig måte. 58 

Resolusjonen er relevant som følge av regjeringens forslag om å innføre skolepenger, og det 59 

lovforslaget som nå ligger på bordet hos stortinget. NSO har i dag politikk om gratisprinsippet i 60 

prinsipprogrammet. Denne resolusjonen supplerer fint den eksisterende politikken og tilfører noe 61 

nytt om veien videre herfra i lys av de endringene som har kommet det siste året i blant annet 62 

egenbetalingsforskriften. 63 

 64 

 65 

Resolusjoner som ikke innstilles behandlet 66 

 67 

Resolusjon Gratisprinsippet  68 

Sentralstyret mener resolusjonen “Internasjonale studenter” supplerer politikken på en bedre 69 

måte, og ønsker å behandle den til fordel for Gratisprinsippet. 70 

 71 

Resolusjon Arbeidslivsretta utdanning og eksamenar 72 
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Sentralstyret mener politikken i resolusjonen allerede er ivaretatt i dagens utdanningspolitiske 73 

plattform og i andre politiske dokumenter, samtidig som forslag til ny utdanningspolitisk plattform 74 

styrker og utbroderer politikken ytterligere. 75 

 76 

Resolusjon Praksis skal vera gratis  77 

Sentralstyret mener politikken i resolusjonen blir ivaretatt i forslaget til ny utdanningspolitiske 78 

plattform. Praksis er ikke gratis, og det er derfor problematisk at resolusjonen ikke fastslår hvem 79 

som skal ta kostnadene for praksis. Det gjør at resolusjonen har lite retning. 80 
 81 

Resolusjon Medisinsk behandling eller mat på bordet?  82 

Sentralstyret mener det er uheldig at en resolusjon som er tilnærmet lik en som ble behandlet på 83 

SST2, behandles igjen i inneværende periode. Det er også mangelfull statistikk og tall i 84 

resolusjonen, samtidig er det uheldig å sette studenter opp mot andre samfunnsgrupper. 85 

Det er svært få grupper i Norge som får et helhetlig unntak for egenandel til behandling og 86 

medisin. Det gjøres i dag en vurdering av hvert enkelt tilfelle, der de som har behov for det får 87 

fritak eller forhåndsgodkjent refusjon. Helsesystemet legger på denne måten opp til at de aller 88 

svakeste med høye utgifter få gratis helsehjelp basert på den enkeltes sitasjon, ikke basert på 89 

gruppetilhørighet. På den måten sikrer systemet at de som trenger økonomisk bistand til 90 

medisinsk behandling, får det. Dette innebærer at også studenter som står i en svært vanskelig 91 

situasjon vil få hjelp.  92 

 93 

Hovedutfordringen som beskrives i resolusjonen er dårlig økonomi og kjøpekraft blant studenter. 94 

Sentralstyrets vurdering er at det finnes andre bedre verktøy for å løse den situasjonen, enn fritak 95 

fra forskrift om egenandel for kommunale helse- og omsorgstjenester.  96 

 97 

Resolusjon Bolighai 98 

Sentralstyret mener politikken i resolusjonen blir ivaretatt i forslag til ny velferdspolitikk plattform, 99 

der tematikken har fått et helt nytt kapittel. Politikken er også ivaretatt i boligpolitisk dokument 100 

vedtatt av sentralstyret i 2019. Da det til en vær tid være politikken vedtatt i dokumentet som står 101 

høyest i hierarkiet som er førende, vil ikke denne resolusjonen slik den er foreligger ikke bli 102 

benyttet- Resolusjonen refererer også i stor grad til en bestemt paragraf i Husleieloven. Dette er 103 

lite heldig da departementet denne våren setter ned et utvalg som skal gjennomgå husleieloven 104 

og legge frem forslag til helhetlige endringer i loven. Resolusjonen kan derfor bli utdatert allerede 105 

før neste landsmøte. 106 

 107 

 108 
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_______________________________________________________ 109 

 110 

Innstilling 111 

• Det skal behandles tre resolusjoner på landsmøtet 112 

• Sentralstyret innstiller på at følgende resolusjonene behandles av landsmøtet 2023:  113 

1. Kunstig intelligens i akademia 114 

2. Nasjonalt månedskort til alle studenter 115 

3. Internasjonale studenter til norske utdanningsinstitusjoner 116 

_______________________________________________________ 117 

 118 
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Arbeidslivsretta utdanning og eksamenar   15 

Fremmet av HVL 16 

 17 

Arbeidslivsretta utdanning er viktig for å førebu studentane på eit arbeidsliv og ei karriere etter 18 

studie. Dagens eksamensformer er utdaterte, lite framtidsretta og førebur ikkje studentane godt 19 

nok til arbeidslivet.   20 

 21 

Ei undersøking gjort av Statistisk sentralbyrå i 2021 viser at studentar som har hatt praksis i 22 

utdanninga si kjenner seg meir førebudde for arbeidslivet enn dei som ikkje har hatt det. Dei 23 

studentane som tek ei utdanning som er arbeidslivsretta, eller som tar ein profesjon- eller integrert 24 

masterutdanning  føler seg  betre skodde for arbeidsmarknaden. Blant dei nordiske landa viser 25 

undersøkinga at Noreg ligg dårlegast an når det kjem til kor vidt studentane kjenner seg rusta for 26 

arbeidslivet. I ei studentundersøking gjort av Econa i 2021, kom det mellom anna fram at det berre 27 

var 6 prosent som meinte at tradisjonell skuleeksamen førebudde dei best på arbeidslivet.  28 

 29 

Det trengst altså ei oppdatering i undervisings- og vurderingsformene som blir nytta i høgare 30 

utdanning i Noreg. Studier og praksis skal vera relevant for arbeidslivet, og studentane skal 31 

oppleva at utdanninga som ein heilskap er relevant for arbeidslivet dei skal ut i. 32 

 33 

NSO meiner at:  34 

• Undervisningsformene i høgare utdanning bør bli meir arbeidslivsretta, og basere seg på 35 

oppgåver som betre rustar studentane for arbeidslivet.  36 

• Eksamensformene i høgare utdanning må oppdaterast og bli meir arbeidslivsretta. 37 

 38 

Vedlegg:  39 

https://nye.econa.no/faglig-oppdatering/medlemsbladet-magma/6-2021/er-dagens-eksamensformer-40 

utdatert/ (artikkel frå Econa)  41 

https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/hvilke-studenter-foler-seg-best-forberedt-pa-42 

arbeidslivet (undersøking frå SSB, om kva studentar som følar seg best forberedt på arbeidslivet)  43 

  44 

https://nye.econa.no/faglig-oppdatering/medlemsbladet-magma/6-2021/er-dagens-eksamensformer-utdatert/
https://nye.econa.no/faglig-oppdatering/medlemsbladet-magma/6-2021/er-dagens-eksamensformer-utdatert/
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/hvilke-studenter-foler-seg-best-forberedt-pa-arbeidslivet
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/hvilke-studenter-foler-seg-best-forberedt-pa-arbeidslivet
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Praksis skal vera gratis   45 
Fremmet av HVL 46 

 47 

Praksis er for mange studentar ein stor del av utdanninga. Å vera i praksis skal både vera lærerikt 48 

og spennande, men vert diverre for mange også ei økonomisk byrde. Dette er fordi det ikkje er alle 49 

studentar som får praksisplass på studiestaden sin. Studentar må difor reise og bu vekke for å 50 

gjennomføra praksis, noko som gjer at mange studentar må leggja ut og betala for mykje av 51 

kostnadane knytt til reise og bustad. 52 

 53 

For studentar som allereie har relativ låg kjøpekraft, kan det å måtta leggja ut, og betale somme 54 

kostnadar knytt til praksis skapa store utfordringar. Mange studentar må ta opp forbrukslån for å 55 

kunna fullføra praksis eller må utsetja studiet fordi ein ikkje har økonomisk kapasitet, blant annet 56 

grunnet lav studiestøtte. Dette er ikkje haldbart! 57 

 58 

I meldinga til Stortinget om arbeidsrelevans i høgare utdanning (Meld. St. 16 (2020-2021)) kjem 59 

det fram at kven som skal dekkja ekstrautgifter til transport og losji i praksis, ikkje er særskilt 60 

regulert i lov eller forskrift. Vidare står det at institusjonane står fritt til å tilby studentane å dekkja 61 

nokre av ekstrautgifter. Helsepersonellkommisjonen tilrår i si utgreiing (NOU 2023:4) at studentar 62 

skal kompenserast for ekstrautgifter som følgje av praksisundervising i distrikta. 63 

 64 

Gratisprinsippet står sterkt i høgare utdanning, og bør såleis omfatta praksis også. Praksis skal 65 

ikkje gjera det vanskeleg for studentar å fullføra utdanninga si eller gjera at studentar styrer unna 66 

utdanning som har praksis. Praksis er ein naturleg del av høgare utdanning, og skal vera heilt 67 

gratis. 68 

 69 

NSO meiner at:  70 

• Praksis skal vera heilt gratis. 71 

• Studentar skal sleppa å leggja ut for ekstrautgifter i praksis. 72 

 73 

Vedlegg:  74 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-16-20202021/id2838171/?ch=5 (Meld. St. 16 75 

(2020-2021)) 76 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2023-4/id2961552/?q=praksis&ch=11#kap10-7-1 77 

(NOU 2023:4 Tid for handling – personellet i en bærekraftig helse- og omsorgstjeneste)  78 

 79 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-16-20202021/id2838171/?ch=5
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2023-4/id2961552/?q=praksis&ch=11#kap10-7-1
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Styrking av leietakeres rettigheter i det private utleiemarkedet 80 

Fremmet av Una Onsrud og Daria Barjaktarevic 81 

 82 

Den store majoriteten av studentene leier boligen sin. Blant studenter i dag er det svært vanlig å 83 

oppleve feil, mangler og ubehagelige situasjoner på leiemarkedet og i forholdet til utleier. 84 

 85 

I teorien er leietakere beskyttet av husleieloven §2, men realiteten er noe helt annet. Terskelen for 86 

å melde inn saker til husleietvistutvalget er høy. For studenter er den nok enda høyere - man har 87 

lite kunnskap om egne rettigheter, man er usikker på situasjonen, utleiereer ofte uærlige om egne 88 

plikter, og de færreste vet at husleietvistutvalget eksisterer. Dette er aktørene i markedet helt klar 89 

over - og de utnytter det til det fulle. Aktørene på markedet har ikke tilstrekkelig med insentiver til å 90 

opprettholde en god standard. 91 

 92 

At man skal være trygg på at man ikke blir svindlet og sviktet på leiemarkedet, og at man møter en 93 

god standard på boenhet og leieforholdet, burde være selvsagt. Likevel er husleieloven alene ikke 94 

nok for å ivareta dette. Både de store og små aktørene, klarer ikke møte standarden som egentlig 95 

kreves av dem. Da må det nye tiltak til.  96 

 97 

Vi mener at regjeringen burde utrede og innføre et system der utleiere og boliger kvalitetssikres, 98 

på en slik måte at informasjon om både boliger og utleiere blir lett tilgjengelig for potensielle 99 

leietakere. Videre burde det aktivt jobbes for at leietakeres rettigheter og interesser ivaretas. I dag 100 

krever det mye ressurser for å ta opp kampen mot en utleier, både i form av kunnskap, tid, penger 101 

og energi. Det er noe man kvier seg for å gjøre, eller ser på som en siste løsning. Når sviktende 102 

utleiere er såpass vanlig som vi ser i dag, må kampen mot bolighaien være innenfor allmenn 103 

rekkevidde. Hvis ikke vil de få fortsette å herje fritt. 104 

 105 

NSO mener at 106 

• Regjeringen skal styrke leietakers rettigheter ved å sikre at leietakere får opplysningog 107 

juridisk veiledning rundt sine rettigheter, og at leietakers interesse i husleietvister blir 108 

ivaretatt. 109 

• Regjeringen skal innføre en statlig godkjenningsordning som kvalitetssikrerutleieboliger. 110 

Den skal sjekke at boligen tilfredsstiller alle krav jf. Husleieloven § 2-2.Videre skal denne 111 

ordningen, på en synlig måte, gå god for kvaliteten på boligen. 112 

 113 
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Kunstig intelligens i akademia 114 

Fremmet av STA 115 

 116 

Kunstig intelligens blir stadig viktigere og hyppigere tatt i bruk i dagens teknologidrevne verden. Et 117 

av akademias fremste samfunnsoppdrag er å «danne» studentene til å kunne møte 118 

samfunnsmessige problemer gjennom et vitenskapelig og løsningsorientert syn. Menneskers evne 119 

til å mestre generiske ferdigheter har fått en betraktelig større betydning. Det er helt essensielt å 120 

mestre egenskaper som refleksjon, kritisk tenkning og initativtagning.  121 

 122 

Kunstig intelligens (artificialintelligence, AI) har i en økende grad fått en større plass i den 123 

offentlige samfunnsdebatten og særlig innenfor akademia. Dette ses i sammenheng med at 124 

teknologien har blitt tilgjengeliggjort til den enkelte student gjennom blant annet programmer som 125 

ChatGPT. Videre har vi i dag selskaper som målrettet jobber for å fremme og utvikle AI-126 

teknologien gjennom åpen forskning og samarbeid mellom akademia og resten av industrien, som 127 

OpenAI.  128 

 129 

Teknologien måses i sammenheng med menneskers evne til etisk refleksjon. Gjennom opplæring 130 

og god innføring av bruksområdene, samt øke bevisstheten rundt teknologien kan vi i større grad 131 

sikre at teknologien anvendes på en ansvarlig måte. Akademia har et samfunnsansvar for å være 132 

med på å sikre ansvarlig bruk av teknologien da utviklingen av teknologien er en del av 133 

moderniseringen av samfunnet.  134 

 135 

Akademiske institusjoner er i en unik rolle for aktivt å anvende kunstig intelligens innenfor sin 136 

institusjon. Dette kan både gjøres gjennom forskning, utdanning, innovasjon og for å bedre 137 

utdanningsopplevelsen for sine studenter. 138 

 139 

NSO ønsker at 140 

• Akademiske institusjoner øker bruken av kunstig intelligens i undervisningen for å forbedre 141 

utdanningsopplevelsen for studenter 142 

• Økt samarbeid mellom teknologiindustrien og akademiske institusjoner for å sikre at den 143 

kunstige intelligensen som brukes er relevant og oppdatert. 144 

• Det skal utforme etiske retningslinjer for bruk av kunstig intelligens i høyere utdanning for å 145 

sikre at denne teknologien brukes på en ansvarlig og etisk måte. 146 
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• Kunstig intelligens blir aktivt brukt i undervisningen for å øke bevisstheten, samt opplære 147 

studenter innenfor deres bruksområder. 148 

  149 
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Gratisprinsipp, uavhengig av nasjonalitet 150 

Fremmet at UiB 151 

 152 

Stortinget vedtok desember 2022 at UH-sektoren skal kreve studieavgift for studenter som 153 

kommer fra utenfor EØS eller Sveits [1]. Avgiftene skal dekke reelle kostnader, men skal være opp 154 

til institusjoner selv å sette satsene [1]. Det åpnes med andre ord for at sektoren kan drive 155 

business på studenter fra Asia, Amerika, Afrika og Australia. Dette vedtaket bryter ikke bare med 156 

Arbeiderpartiets valgløfter [2], Hurdalsplattformen [3], og flere av verdiene vi liker å assosiere oss 157 

med i Norge, det jobber direkte i mot og bærekraftsmål 4[4]. 158 

 159 

Prinsippet om at høyere utdanning i Norge er gratis for alle studenter har vært fundamentalt for 160 

internasjonaliseringen av utdanningen vår, og for dannelsen av studentene våre. 161 

Kunnskapsutvekslingen mellom internasjonale og norske studenter er uvurderlig, og kan ikke 162 

kompenseres med å sende norske studenter til utveksling i utlandet. Internasjonalt samarbeid vil 163 

stå svært sentralt i løsninger for globalt omfattende problemstillinger, det å sette kjepper i slikt 164 

samarbeid er et steg i feil retning.  165 

 166 

Norge med Arbeiderpartiet i front har behandlet gratisprinsippet som noe urørlig tiår på tiår, noe 167 

det burde være. Gratisprinsippet er en av de viktigste velferdsløsningene for nasjonal 168 

sosialdemokrati, og på internasjonalt plan jobber prinsippet for bærekraftsmål 4. Å kunne tilby 169 

gratis utdanning uavhengig av nasjonalitet er noe av den beste bistanden Norge kan bidra med. 170 

Regjeringens vedtak før jul har nå åpnet for at prinsippet ikke lenger er urørlig, og strider mot 171 

konseptet “prinsipp”. Slik kan vi ikke ha det og NSO skal selvsagt være i front mot en slik utvikling. 172 

 173 

NSO mener at: 174 

• Gratis prinsippet skal gjeninnføres slik at det igjen gjelder for studenter utenfor EØS og 175 

Sveits. 176 

• Ingen nye innskrenkninger skal rokke ved gratisprinsippet. 177 

 178 

 179 

 180 

 181 

 182 

 183 
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Kilder:  184 

• [1] https://khrono.no/internasjonale-studenter-kan-ende-opp-med-a-betale-inntil-1-mill-i-185 

skolep enger/758087  186 

• [2] https://program.arbeiderpartiet.no/velferd/barnehage-skole-og-utdanning/universiteter-187 

oghoyskoler/  188 

• [3]https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hurdalsplattformen/id2877252/?ch=12  189 

• [4]https://sdgs.un.org/goals/goal4 190 

  191 

https://program.arbeiderpartiet.no/velferd/barnehage-skole-og-utdanning/universiteter-oghoyskoler/
https://program.arbeiderpartiet.no/velferd/barnehage-skole-og-utdanning/universiteter-oghoyskoler/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hurdalsplattformen/id2877252/?ch=12
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Medisinsk behandling eller mat på bordet? 192 

Fremmet av UiB 193 

 194 

Siden 2021 har egenandelstaket for frikort ved medisinsk behandling økt med 24%, fra 2460 kr i 195 

2021 til 3040 kr i 2023.  196 

 197 

I 2022 var det, i følge direktoratet for høyere utdanning og kompetanse, 303 147 studenter ved 198 

universiteter og høyskoler i Norge. Når man legger til fagskolestudenter er det totale tallet 330 199 

293.  200 

 201 

Statistisk sentralbyrå kom i 2018 med en henvisning til en undersøkelse, av Eurostudent, som sier 202 

at åtte prosent av Norske studenter har en kronisk lidelse. Med bakgrunn i tallene for antall 203 

studenter ved universiteter, høyskoler og fagskoler- tilsvarer det 26 424 studenter med kroniske 204 

lidelser.  205 

 206 

Dersom man har en kronisk sykdom som krever minst tre måneder behandling i løpet av et 207 

kalenderår har man krav på medisiner og medisinsk utstyr som dekkes delvis eller helt av staten, 208 

altså blå resept. Dette er uavhengig av om månedene er sammenhengende eller ikke. Uttak av 209 

medisinsk utstyr på blå resept vil si at man i hovedsak dekker 50% av i egenandel, med et 210 

makstak på 520 kr. Egenandelen varer i tre måneder før den må fornyes. Det totale man da må 211 

betale for nødvendige medisiner og medisinsk materiell er 2080 kr. Beløpet tilsvarer 24% av den 212 

månedlige utbetalingen av stipend og lån, foruten om august og januar. Ser vi på den totale 213 

summen for å komme opp i frikort for medisinsk behandling, 3040 kr, tilsvarer det 35,3% av den 214 

månedlige utbetalingen fra lånekassen, foruten august og januar.  215 

 216 

Legger man SIFOs referansebudsjett for forbruksutgifter 2022, kategoriene menn og kvinner 18-217 

30, til grunn så viser det at studenter med behov for kontinuerlig medisinering, har kostnader som 218 

tilsvarer i underkant av tre uker mat- og drikke på nødvendig medisiner og medisinsk utstyr. SIFOs 219 

referansebudsjett skiller i summene ikke for de som er studenter og de som ikke er studenter 220 

innenfor de øvrige kategoriene. Det er av den grunn rimelig å anta at det reelle antall dager av 221 

matbudsjettet som brukes for å dekke kostnader tilknyttet uttak av medisiner og medisinsk utstyr til 222 

å være høyere.  223 

 224 
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Uttak av medisiner på resept er ikke noe som kun gjøres av studenter og folk med kroniske 225 

lidelser. I Shot-undersøkelsen 2022 kommer det frem at en av fem studenter oppgir at de bruker 226 

eller nylig har brukt reseptbelagte medikamenter. Har man en lidelse eller sykdom som ikke krever 227 

mer enn tre måneder behandling i løpet av kalenderåret, får man det som kalles hvit resept- da må 228 

man dekke hele kostnaden selv.  229 

 230 

Å ha en kronisk lidelse innebærer dog ikke bare kostnader tilknyttet uttak av medisiner og 231 

medisinsk utstyr, for mange innebærer det i tillegg timeavtaler på sykehus, fastlege og andre 232 

helseinstitusjoner. Dette er kostnader som kommer i tillegg til uttak på apoteker, som må dekkes.  233 

 234 

Det er et faktum at studenter har opplevd å måtte velge mellom mat på bordet og medisin i 235 

kroppen, man velger mellom egen helse eller det å kunne brødfø seg selv. Minstepensjonister har 236 

fritak for egenandelsordningen. Minstesatsen for enslige alderspensjonister er på 236 00 kr, 237 

omtrent 100 000 kr mer enn hva støtten studenter mottar fra lånekassen er. Fritak for 238 

egenandelsordningen bør også gjelde for studenter. 239 

 240 

En ordning hvor studenter får fritak fra egenandelsordningen og går rett i frikort kan på sikt være et 241 

godt samfunnsøkonomisk tiltak. I dag lever studenter på mer enn 100 000 kr under grensen som 242 

defineres som fattig enslig. Det er likevel forventet at studentene skal kunne leve etter de samme 243 

satsene i egenandelsordningen som den øvrige befolkningen. Uttak av medisiner og kunne dekke 244 

for medisinsk behandling er noe som ikke går opp i studentbudsjettet. En slik ordning vil ikke bare 245 

innbefatte at uttak av medisiner og utstyr. De vil også gjøre at studenter kan oppsøke den hjelpen 246 

man har behov for, uten å måtte veie opp om man har råd til å kunne betale egenandelen for 247 

konsultasjonen. På denne måten vil en slik ordning gagne alle studenter. Uavhengig om man har 248 

en kronisk tilstand eller ikke skal man ikke måtte lure på om man har råd til behandlingen man 249 

trenger.  250 

 251 

NSO mener at: 252 

• Studenter skal fritas fra egenandelsordningen- studenter skal ha like rettigheter som 253 

minstepensjonister.  254 

• Staten skal sette egenandelstaket for frikort til helsetjenester for studenter til 0 kr. 255 

 256 

 257 

 258 

 259 
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Kilder:  260 

• Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse. 2022. “Database for statistikk om høyere 261 

utdanning”. Lest 9.mars 2023. https://dbh.hkdir.no/  262 

• DBH Fagskole. 2023. “DBH Fagskolestatistikk” Lest 9.mars 2023. https://fagskole.hkdir.no/  263 

• Helfo. 2019. “Egenandelstak for helsetjenester”. Oppdatert 30.desember 2022. 264 

https://www.helfo.no/regelverk/egenandeler-for-helsetjenester#egenandelstakforkroner  265 

• Felleskatalogen. “Legemidler og refusjon”. Oppdatert 1.januar 2023. 266 

https://www.felleskatalogen.no/medisin/nyttig-om/refusjon  267 

• Norsk rikskringkasting. 2023. “For studenten Hedda(19) står valget mellom mat og 268 

medisiner”. https://www.nrk.no/tromsogfinnmark/student-hedda-ma-noen-ganger-velge-269 

mellom-medisi ner-og-mat-1.16256888  270 

• OsloMet. 2022. “SIFOs referansebudsjett for forbruksutgifter 2022”. 271 

https://oda.oslomet.no/oda-xmlui/bitstream/handle/11250/3020197/Referansebudsjett%2 272 

02022_Andre%20halv%c3%a5r.pdf?sequence=1&isAllowed=y  273 

• Sivertsen, Børge og Malin Scrhøen Johansen. 2022. “Studentenes helse- og 274 

trivselsundersøkelse 2022”. https://studenthelse.no/SHoT_2022_Rapport.pdf  275 

• Statistisk sentralbyrå. 2018. “Hver fjerde student har en funksjonsnedsettelse”. 276 

https://www.ssb.no/utdanning/artikler-og-publikasjoner/hver-fjerde-student-har-en-funksjo 277 

nsnedsettelse 278 

  279 

https://fagskole.hkdir.no/
https://www.helfo.no/regelverk/egenandeler-for-helsetjenester#egenandelstakforkroner
https://www.felleskatalogen.no/medisin/nyttig-om/refusjon
https://www.nrk.no/tromsogfinnmark/student-hedda-ma-noen-ganger-velge-mellom-medisi%20ner-og-mat-1.16256888
https://www.nrk.no/tromsogfinnmark/student-hedda-ma-noen-ganger-velge-mellom-medisi%20ner-og-mat-1.16256888
https://studenthelse.no/SHoT_2022_Rapport.pdf
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Et grønt og nasjonalt månedskort for studenter 280 

Fremmet av UiB 281 

 282 

Transport burde ikke være luksus, men en nødvendighet! For studenter i Norge har det blitt dyrt å 283 

få hverdagen til å gå rundt, og dette gjelder transport også. Det er ikke luksus å måtte ta bussen 284 

eller toget til lesesal, praksisplassen, deltidsjobb eller hjem for å se familie. Derfor burde NSO 285 

jobbe for at statlige og regionale aktører skal innføre et nasjonalt grønt månedskort som skal 286 

dekke alle grønne reiser i Norge for studenter i enhver alder. Dette vil ikke bare lette det 287 

økonomiske presset for den gjengse student, men vil også motivere til hyppigere bruk av det 288 

norske tog-, og bussnettet. Dette vil med andre ord insentivere studenter til å velge mer 289 

klimavennlig og bærekraftig transportmidler, fremfor fly eller personbiler.  290 

 291 

I Tyskland har denne modellen allerede blitt tatt i bruk. Her ble det lansert et reisekort til 9 euro i 292 

sommermånedene i 2022[1]. Reisekortet ga alle ungdommer, samt studenter, muligheten til å 293 

reise en hel måned i hele Tyskland på alle tog og busser.  294 

 295 

I tillegg til å innføre et grønt månedskort er det viktig og ivareta de studentene som bor lengst 296 

unna store studentbyer. Derfor er det viktig å anerkjenne at selv om et nasjonalt månedskort vil bli 297 

innført så vil dette være mindre brukbart for de som bor i områder som i mindre grad er dekket av 298 

gode og grønne kollektivtilbud. En måte å løse dette på er og gjeninnføre ekstra stipend for 299 

studenter som bor langt fra studiested. Dette er en ordning som har vært praksis i lånekassen 300 

tidligere, men som har blitt fjernet siden. Dette vil hjelpe studenter som studerer i byer langt fra 301 

familie og hjemmet i steder som er særlig utsatt for dyre billettpriser på både kollektivtransport og f 302 

ly. Stipendet skal gjelde alle transportformer.  303 

 304 

NSO mener at:  305 

• Det skal innføres et nasjonalt månedskort som skal dekke alle grønne transportmuligheter 306 

for studenter (buss, tog og annen bærekraftig kollektivtransport) i hele Norge. Sone 307 

regioner, samt kostnader, må løses i samråd med operatørene.  308 

• Lånekassen skal gjeninnføre ekstra stipend for studenter med hjemby langt fra studiested 309 

(over 1000 km) på 2000 kr per semester. Dette skal dekke all form for transport. 310 

 311 

 312 

 313 
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Kilder:  314 

•  [1] https://www.dw.com/en/everything-you-need-to-know-about-germanys-9-euro-ticket/a-315 

619 78439 316 

 317 

  318 
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Internasjonale studenter til norske utdanningsinstitusjoner   319 

Fremmet av UiS 320 

 321 

NSO mener at utdanning skal være gratis for alle, også internasjonale studenter. Innføring av 322 

skolepenger for studenter utenfor EU/EØS/Sveits er usolidarisk og svekker kvaliteten i norsk 323 

høyere utdanning. Vi trenger internasjonal meningsutveksling og påvirkning i utviklingen av våre 324 

institusjoner.   325 

 326 

Mangfold bør etterstrebes på norske utdanningsinstitusjoner. Internasjonale studenter tilføyer en 327 

verdi i det norske akademia. Studentene bidrar i akademiske miljøer langt utover studiene. På UiS 328 

er de internasjonale studentene engasjerte, tillitsvalgte og frivillige i større grad enn norske 329 

studenter.   330 

 331 

Skolepenger for internasjonale studenter bidrar til større forskjeller. Vi ønsker ikke at lommeboken 332 

skal diktere adgangen til høyere utdanning.   333 

 334 

Dessuten har internasjonale studenter holdt live i studieprogram som er viktige for næringslivet. 335 

På UiS vil 27 studieprogram rammes på bakgrunn av manglende interesse hos norske søkere. 336 

Flere av disse står i fare for å legges ned.   337 

 338 

Etter at skolepenger for internasjonale studenter ble innført i Sverige forsvant 80% av studentene 339 

utenfra EU/EØS.1 Svenske myndigheter har i etterkant innført ordninger for å trekke 340 

internasjonale studenter til samfunnsviktige studier.   341 

 342 

Flertallet av norske institusjoner vil ikke i skrivende stund kunne konkurrere med andre land etter 343 

innføring av skolepenger. På UiS viser en undersøkelse at bare 0.6% av de internasjonale 344 

studentene ville vært interessert i å betale for utdanningen. Videre viser kartlegginger over de siste 345 

6 årene at minst 60% av de internasjonale gradsstudentene bruker utdanningen sin i det norske 346 

næringslivet.   347 

 348 

Det må innføres tiltak for å trekke internasjonale studenter til norske institusjoner, etter at 349 

skolepenger for internasjonale studenter er vedtatt. Det kan dreie seg om stipendordninger, EVU-350 

ordninger, samarbeid med næringslivet mm.   351 

 352 
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Forslag til vedtak: 353 

• NSO skal jobbe aktivt for ordninger som gjør at internasjonale studenter kan studere gratis i 354 

Norge.   355 

 356 

Kilder: 357 

1. https://khrono.no/sverige-mistet-80-prosent-av-studentene-utenfra-eu/eos/724205   358 

 359 

 360 

International students to Norwegian educational institutions 361 

(Translation of the Norwegian version above)  362 

 363 

NSO believes that education should be free for everyone, including international students. 364 

Introducing tuition fees for students outside the EU/EEA/Switzerland weakens the quality of 365 

Norwegian higher education and is not solidaric. We need international exchange of views and 366 

influence in the development of our institutions.  367 

 368 

Diversity should be sought at Norwegian educational institutions. International students add value 369 

to Norwegian academia. The students contribute in academic environments far beyond their 370 

studies. At UiS, the international students are engaged, elected representatives and volunteers to 371 

a greater extent than Norwegian students. Tuition fees for international students contribute to 372 

greater differences. We do not want the wallet to dictate access to higher education.  373 

 374 

In addition, international students have kept alive study programs that are important for local 375 

business. At UiS, 27 study programs will be affected due to a lack of interest from Norwegian 376 

applicants. Several of these are in danger of being discontinued.  377 

 378 

After tuition fees for international students were introduced in Sweden, 80% of students from 379 

outside the EU/EEA disappeared.2 The Swedish authorities have subsequently introduced 380 

schemes to attract international students to socially important studies.  381 

 382 

At the time of writing, the majority of Norwegian institutions will not be able to compete with other 383 

countries after the introduction of tuition fees. At UiS, a survey shows that only 0.6% of the 384 

international students would be interested in paying for the education. Furthermore, surveys over 385 
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the last 6 years show that at least 60% of the international degree students use their education in 386 

the Norwegian business world.  387 

 388 

Measures must be introduced to attract international students to Norwegian institutions, after 389 

tuition fees for international students have been adopted. This may concern scholarship schemes, 390 

EVU schemes, cooperation with business etc.  391 

 392 

Proposed resolution  393 

• NSO will work actively for arrangements that enable international students to study for free 394 

in Norway. 395 

 396 

Sources:  397 

• 2. https://khrono.no/sverige-mistet-80-prosent-av-studentene-utenfra-eu/eos/724205 398 
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